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Aba Beton Sahel

با یک چهارم ظرفیت و اعمال موارد بهداشتی؛
بازار ماهی فروشان بندرعباس 

بازگشایی شد

هنری که در آتش دود شد

رعایت نکردن پروتکل های بهداشتی 
یک سال حبس دارد
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فرماندار بندرعباس:

تمام تلاش خود را برای 
رفع مشکلات مردم 

بکار گیرید

مقدمه استیضاح شهردار بندرعباس با امضای جراره و بواشه 2 عضو از 11 عضو شورای شهرکلید خورد

 گــروه خبــر // مدیــر کل فرهنــگ و 
و  : ســطح  هرمزگان  اســلامی  ارشــاد 
 همکاری های بخــش فرهنگ هرمزگان با 
شــهرداری ها و شوراهای شــهر و روستا 

افزایش می یابد.
   بــه گــزارش خبرنگار دریــا  ، رضا کمالی 
زرکانی در نشســت مشترک با اعضای شورای 
شهر جاسک گفت : اگر ارتباط و سطح همکاری 
و تعامل شهرداری ها و شوراهای شهر و روستا 
با بخش های مختلــف فرهنگ و هنر افزایش 
یابد باعث ایجاد تحول گسترده در کیفیت زندگی 
 مــردم و بهبود نگرش ها و کاهش آســیب ها 

می شود.
   وی افزود : طرح روســتاهای دوستدار کتاب 

یکی از برنامه های مشارکتی بین حوزه فرهنگ 
و هنر و شــهرداری ها و دهیاری ها بود که از 
اســتان هرمزگان دو روســتا به مرحله نهایی 

ارزیابی راه یافت.
  کمالــی به طرح ســاخت پلاتــو نمایش و 
نگارخانه در شهرســتان های استان پرداخت 
و اظهــار داشــت: طرح ســاخت نگارخانه و 
پلاتو نمایش برای هر یک از شهرســتان های 
 هرمزگان یکی از بزرگترین پروژه های عمرانی 
 بخش فرهنگ و هنر اســت که با مشــارکت 
 شهرداری ها در حال انجام است که به همت استاندار 
هرمزگان فریدون همتی محقق شد و با به پایان 
رســیدن آن بخش قابل توجهی از کمبود های 
زیرساختی فرهنگ و هنر استان مرتفع خواهد 

شد.
  مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی هرمزگان 
به جایگاه ممتاز و ویژه جاســک در تحولات 
آینده منطقه اشــاره کرد و بیان کرد : شهرستان 
جاسک یک پیشــینه غنی فرهنگی ، اقتصادی 
و تجاری دارد و قدمت تاریخی و فرهنگی آن 
زمینه ســاز تحولات آینده را به همراه خواهد 
داشت و به وضوح هم اکنون شاهد توسعه همه 
جانبه این منطقه هســتیم اما لازم است در کنار 
این توسعه به پیوست های فرهنگی آن نیز توجه 

جدی تری شود.
   وی اضافه کرد : اجرای برنامه های مشترک با 
شهرداری و شورای شهر جاسک در دستور کار 
می باشد و ضرورت دارد که شرایط لازم برای 

معرفی این شهرستان در گستره ملی اقدام شود 
و در این راستا برگزاری جشنواره های مختلف، 
ساخت مجتمع فرهنگی – هنری و ... می تواند 

اثرگذار باشد.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان خبرداد 

افزایش همکاری بخش فرهنگ هرمزگان با شهرداری ها و شوراهای شهر و روستا 
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استاندار هرمزگان خبر داد 

تکمیل کتابخانه عمومی 
مرکزی بندرعباس با کمک 

پارک علم و فناوری 

تولید 600 تن ماهیان گرمابی 
وخاویاری در هرمزگان

 درحال حاضر اصلی ترین ملاک دستیابی به پست مدیریتی در شهرداری 
بندرعباس میزان بله قربان گویی، رفیق بازی و یا داشتن نسبت فامیلی است. 
مدیران  اجرایی  های  تجربه  و  توانمندی  تخصص،  جایگزین  را  موارد   این 

نموده اند. 
 سریال تذکرات شورای شهر در مورد عدم پرداخت حقوق کارگران تنظیف و 

فضای سبز ادامه دارد.
 کارگران تنظیف و فضای سبز هر بار که برای دریافت حقوق قانونی و انسانی 
خود لب به گلایه و اعتراض باز می کنند تهدید به اخراج و حتی محکوم به اخراج 

می شوند. 
پروانه  و  افزوده  ارزش  نوسازی،  عوارض  همه  این  که  مردمی  حق  آیا   
آسفالت  با  خیابان  و  کوچه  داشتن یک  برای  که  است  این  کنند  پرداخت می 

 صاف که حق اولیه شان است به هزار جا شکایت ببرند و هر روز پیگیر موضوع 
باشند؟

شده  مبدل  ها  رسانه  و  شهروندان  مضحکه  به    BRT اتوبوس  موضوع    
 است. از BRT  فقط هزینه های سنگین تخریب جداول، پیاده رو و فضای سبز 
قرارگیری  ظرفیت  شهر  های  خیابان  اصولا  اینکه  است.  رسیده  مردم   به 

ایستگاه های اتوبوس در وسط خیابان را دارد یا نه؟ بماند.
از وظیفه  نیست، شهرداری  خوب  اصلاً  اقتصادی کشور  پایتخت    وضعیت 
اصلی که خدمات و اداره شهر است خارج شده و هر گوشه ای از شهر درگیر 

معضلی است و شهر به معنای واقعی کلمه بیمار است.
  ظاهرا شهردار بندرعباس بعد از هفت سال تکیه بر این کرسی دچار روزمرگی 

شده است و مشکلات مردم را نمی بینند

گروه خبر // مدیرکل امورمالیاتي هرمزگان شرط 
بخشودگی جرایم بدهی مالیات وعوارض موسوم 

به تجمیع عوارض را اعلام کرد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، شاکررضا مریدی افزود: 
براساس بخشنامه شماره 1/99/200 مورخ99/1/5 ، 
بخشودگی جرایم بدهی مالیات و عوارض قانون موسوم 
به تجمیع عوارض مصوب1381/10/22  به شــرط 
پرداخت اصل مالیات وعوارض تا  99/9/30 می باشد. 
مریدی افزود: به منظور تکریم ارباب رجوع و تسریع در 
وصول و مختومه نمودن پرونده های سال های گذشته 
مودیان موضوع قانون یادشــده و تحقق درآمدهای 
مالیاتی، باکلیه مودیان که مالیات وعوارض آنها قطعی 
یا در مراحل دادرســی مالیاتی قرار دارد ومالیات آنها 
پرداخت نشده است و همچنین مودیان که صرفا بابت 
جرایم و مالیات اضافی، بدهی دارند، مکاتبه و مقررات 
بخشــنامه را به منظور بهره مندی از تسهیلات منظور 
شــده در آن و تعیین تکلیف بدهی قطعی شده مودیان 
یادآوری می کنیم.وی افزود:همچنین پرونده مودیانی که 
تاکنون مالیات و عوارض آنها قطعی نشده را در اولویت 
قــرار داده و ترتیبی اتخاذ می گردد تا قبل از انقضای 
مهلت مزبور نسبت به قطعیت بدهی اینگونه مودیان اقدام 
نموده و مالیات و عوارض آنها را با توجه به تسهیلات 
ایجاد شده وصول نماییم.مریدی گفت: چنانچه پرونده 
مودیان در هیات موضوع ماده 251مکرر،شورای عالی 
مالیاتی و یا هیات های حل اختلاف مالیاتی مطرح و 
در دست رسیدگی باشد، به منظور ایجاد بستر مناسب 
برای استفاده مودیان از تسهیلات مقرر، پیگیری لازم 
در راســتای تعیین تکلیف پرونده و قطعیت مالیات به 

عمل می آید.مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان  از حذف 
مرحله راستی آزمایی در فرایند ثبت نام فعالان اقتصادی 
در سامانه سازمان امور مالیاتی کشور جهت دریافت 
شماره اقتصادی خبر داد.مریدی با اشاره به دستور وزیر 
امور اقتصادی و دارایی در راستای اجرای منویات مقام 
معظم رهبری، مبنی بر روان ســازی و تسهیل فضای 
کســب و کار و ایجاد پنجره واحد شروع کسب و کار، 
عنوان داشت: با همکاری سازمان امور مالیاتی کشور و 
معاونت اقتصادی وزارت امور اقتصادی و دارایی، زمینه 
سهولت شروع کسب و کار بنگاههای اقتصادی و تسهیل 
در اخذ مجوزهای لازم از جمله شماره اقتصادی فراهم 
گردید.مریدی اضافه کرد: سازمان امور مالیاتی کشور در 
همین راستا، پیشنهاد اصلاح فصل دوم آئین نامه اجرایی 
تبصــره )3( ماده 169 قانون مالیات های مســتقیم 
مصوب1394/4/31 را به وزیــر  امور اقتصادی و 
دارایی مطرح نموده بود که با موافقت وی، فصل دوم 
آیین نامه اجرایی تبصره مذکــور، اصلاح و به امضا 
رسید و با صدور بخشنامه ای از سوی سازمان امور 
مالیاتی کشور، گام 45 در سامانه مالیاتی، در خصوص 
فرایند راستی آزمایی حذف شده است .وی خاطرنشان 
ساخت: در حال حاضر و با اجرای بخشنامه سازمان 
که در همین راستا صادر گردید، اشخاص حقیقی به 
محض اخذ مجوز یا پروانه کسب و کار از اصناف و 
اتحادیه ها و همچنین اشخاص حقوقی و بنگاه های 
اقتصادی به محض ثبت در اداره ثبت شرکت ها، در 
سامانه سازمان امور مالیاتی کشور نیز ثبت نام شده 
تلقی می شــوند و اطلاعات هویتی آنها، به صورت 
برخط یا غیر برخط، به ســازمان امور مالیاتی کشور 

منتقل شده و همچنین، شماره ملی اشخاص حقیقی و 
شناسه ملی اشخاص حقوقی به عنوان شماره اقتصادی 
جهت آغاز کسب و کار قلمداد می گردد.مریدی افزود: 
پیش از این، اجرای گام 45 فرایند ثبت نام و تخصیص 
شــماره اقتصادی به اشخاص حقیقی و حقوقی، بین 
یک ماه تا دو ماه زمان می برد که هم اکنون، با حذف 
این گام، فعالان اقتصادی از همان زمان ثبت شرکت 
یا کسب مجوز فعالیت، از نظر سازمان امور مالیاتی 
کشور، »مودی« تلقی شــده و شماره اقتصادی آنها 
بدون نیاز به طی مراحل راستی آزمایی صادر خواهد 
شد و نیاز به هیچ استعلام دیگری نمی باشد.مریدی 
تاکید کرد: اجرای گام 45 در سامانه تخصیص شماره 
اقتصادی به فعالان اقتصادی، بالاخص در نظام مالیات 
بر ارزش افزوده مشکلاتی را برای مودیان ایجاد کرده 
بود که با این مصوبه، ثبت نام در نظام مالیات بر ارزش 
افزوده کفایت داشته و جهت دریافت مالیات بر ارزش 
افزوده از مشتریان، نیازی به دریافت گواهینامه ثبت نام 

نظام مالیات بر ارزش افزوده نمی باشد.

توسط مديرکل امورمالياتي هرمزگان اعلام شد

 شرط بخشودگی جرایم بدهی مالیات وعوارض موسوم 
به تجمیع عوارض

بلاتکلیفی ۳۵۰۰ تن خرما در سردخانه های هرمزگان
گروه خبر //  نایب رئیس انجمن خرما در هرمزگان از بلاتکلیفی ۳۵۰۰ تن خرما 

در سردخانه های استان هرمزگان خبر داد.
   ســجاد دهقانی با اشاره به مشــکلات پیش روی در بخش فروش خرما در استان 
بیان داشت: خرما به عنوان یک محصول استراتژیک و صادراتی با ارزش افزوده قابل 
ملاحظه استان هرمزگان به حســاب می آید که در سال های اخیر با توجه به تمرکز 
دولت در ارزاوری از طریق صادرات غیرنفتی به ویژه محصولات کشــاورزی توجه 
ویژه ای نسبت به آن وجود دارد.وی عنوان کرد: این محصول صادراتی زمینه اشتغال 
بسیار زیادی را هم به صورت مستقیم و هم غیر مستقیم در روستاها و شهرهای استان 
ایجاد کرده است که خود باعث اشتیاق در ساکنین روستاها و جوانان در عدم مهاجرت 
به شهرهای بزرگ شده است.دهقانی با بیان اینکه در حال حاضر 3500 تن خرما در 

سردخانه های استان بلاتکلیف مانده است، اظهار داشت: مشکلاتی نظیر عدم دسترسی 
به بانک اطلاعاتی دقیق در خصوص میزان خرمای ذخیره شده، خرید خرما از سایر 
استان های دیگر، بسته شدن مرزها با توجه به شیوع ویروس کرونا، عدم وجود استاندارد 
و شیوه نامه ای خاص در فرآیند نرخ گذاری خرما، وجود برخی شرایط سخت گیرانه در 
صدور مجوز عرضه در بازار و فروشگاه های زنجیره ای در دوران شیوع ویروس کرونا 
و.... باعث ماندن خرما در سردخانه های استان شده است.به گزارش مهر ؛ وی تاکید 
کرد: الزام دستگاه های دولتی در خرید خرما و تشویق کارمندان به سمت مصرف خرما 
و همچنین ساده سازی فرآیند واردات در مقابل صادرات خرما و ایجاد کنسرسیوم خرما 
در استان وضعیت کنونی این محصول را سامان می دهد که امید است بتوانیم با همکاری 

و مساعدت مسؤولان وضعیت فروش محصول خرما را در استان ساماندهی کنیم.

صفحه 8 را بخوانید

همسایگان دیوار به دیوار شهرداری 

طرح :معصومه سراجی

در يکصدو هفتادو پنجمين جلسه شورای اسلامی شهر بندرعباس ؛

مقدمه استیضاح  شهردار بندرعباس 
کلید خورد

توقیف ۳ کشتی صیادی ترال توسط مرزبانان 
هرمزگان

 اعلام جزئیات برگزاری نماز عید فطر
صفحه 5 را بخوانید در هرمزگان  صفحه 2 را بخوانید

برگزار



سرپرست اداره کل شيلات هرمزگان:

آبزی پروران نسبت به بیمه نمودن مزارع خود 
اقدام کنند

رئيس کميسيون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر 
بندرعباس:

شهرداران نواحی، عمود خیمه ی شهرداری محسوب 
می شوند 

  گروه خبر// رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی 
شهر بندرعباس گفت:کار و مسئولیت شــهرداران نواحی و معاونین 
خدمات شهری، بعنوان عمود خیمه ی شهرداری است که در گام دوم 
انقلاب بایســتی به حرکت جدید خودش شتاب بیشتری ببخشد. به 
گزارش خبرنگار دریا، حجت الاســلام والمسلمین احمد عامری در 
جلسه کمیسیون خدمات شهری شورای شهر بندرعباس بیان داشت: 
شــهرداران نواحی و معاونین خدمات شــهری، می بایست تقویت 
شورای اجتماعی محلات را در دستور کار خود قرار دهند. وی گفت: 
 شورای اجتماعی محلات بعنوان پشتیبان و سیاستگذاران فعال، بهتر و 
مناسب تر می توانند مشکلات محلات و راه حل آن مشکلات بدون 
هزینه به سمع و نظر مسئولان مربوطه برســانند و امیدوارم شورای 
اجتماعی متحرک و پویا و فعال تر دیده شود.رئیس کمیسیون فرهنگی 
اجتماعی شورای اسلامی  شهر بندرعباس در بخش دیگری از سخنان 
خود تصریح کرد: اماکن فرهنگی مانند فرهنگ ســراها، مســاجد و 
موسســات و خانه های قرآنی بایستی حمایت شوند، چون شهداء از 
این اماکن رشد نمودند، لذا این اماکن جهت تامین نیازها و هزینه های 
جاری خود جهت کار فرهنگی و اجتماعی بایستی دارای مستغلات 
باشــند که بتوانند روی پای خود بایستند و هزینه مربیان و معلمان و 

امکانات مورد نیاز خود را تامین نماید.

استقبال مردم هرمزگان از بهارانه کتاب 99
   گــروه خبر// مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی هرمزگان 
از اســتقبال مردم از طرح بهارانه کتاب 99 خبــر داد .به گزارش 
خبرنگار دریا، رضا کمالی زرکانــی در این خصوص گفت : طرح 
بهارانه کتاب 99 همزمان با سراســر کشور از 20 اردیبهشت آغاز 
شــد و چهار کتابفروشی شــامل ) پاتوق کتاب هرمزگان، فروش 
کتاب و محصــولات فرهنگی بوکتاب ، کتاب ســرو بندرعباس ، 
 کتابسرای سروش بندرعباس ( در این طرح قرار گرفتند و بر اساس 
ارزیابی های صورت گرفته استقبال مردم استان از این طرح بسیار 
خوب و قابل توجه بوده اســت.وی عنوان کرد : این طرح تا پایان 
اردیبهشت ماه ادامه دارد و علاقه مندان می توانند کتاب های مورد 
نیاز خود را با تخفیف 20 درصد از فروشگاه های معرفی شده تهیه 
نمایند.مدیر کل فرهنگ و ارشاد اســلامی استان هرمزگان یادآور 
 شــد: طرح بهارانه کتاب 99 جزء طرح های ستاد مبارزه با بیماری 
کرونا و برای تشــویق مردم به مطالعه می باشد و عرضه کتاب در 
کتابفروشی های عضو طرح در راستای پروتکل های بهداشتی و با 

حفظ فاصله گذاری اجتماعی صورت می گیرد.

اعلام جزئیات برگزاری نماز عید فطر در هرمزگان 
  گره خبر // مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان گفت: نماز عید فطر 
با رعایت دستورالعمل های بهداشتی در سراسر استان برگزار می شود. به 
گزارش خبرنگارد ریا  ، حجت الاسلام انصاری راد، مدیرکل تبلیغات 
اســلامی هرمزگان گفت: نماز عید سعید فطر امسال در مسجد جامع 
بندرعباس برگزار نمی شود.او افزود: نماز عید فطر در شهرستان های 
بندرعباس، میناب، رودان، حاجی آباد و قشم بصورت متمرکز برگزار 
نمی شود و تنها در مساجد محلات برگزار خواهد شد.مدیرکل تبلیغات 
 اســلامی هرمزگان گفت: در سایر شهرســتان های استان نماز عید 
فطر بصورت متمرکز و با رعایت دســتورالعمل های بهداشتی برگزار 

می شود.
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سرمقاله

  در دوطرف و چســبیده به شــهرداری منطقه 3بندرعباس ودر 
ضلع شرقی شــهرداری، محله تپه ا... اکبر و در ضلع غربی وشمالی 
شــهرداری هم محله دوهزار یا همان کوی ملت قرار دارد که حال و 
روزشان اصلا خوب نیســت.برای ورود با خودرو  به محله تپه ا... 
اکبر، دو ورودی از بلوار جمهوری اســلامی وجود دارد که پرشیب 
اســت و ورودی کنار کانون پرورش فکری کودکان ونوجوانان هم 
دارای گودال هایی عمیق اســت که درصورت ســقوط خودرو در 
آن، خسارت می بینند. ساکنان از وضعیت محله هیچگونه رضایتی 
ندارد و کمترین توجهی به این منطقه نشــده اســت. گرچه برخی 
از مســئولان در این ســال ها از محله بازدید داشته اند، اما اقدامات 
صورت گرفته برای رفع مشکلات در این محلات قابل قبول نیست 
و بیشــترین خدمات را ساکنان عنوان می کنند که در ماه ها و حتی 
روزهای منتهی به انتخابات دریافت می کنند که شــائبه تبلیغاتی و 
انتخاباتی دارد ودر سایر ایام میزان خدمات چندان مناسب نبوده است. 
البته اهالی این محلات در صحنه های مختلف حضور چشــمگیری 
 دارند و نمره قبولی را دریافت می کنند، اما نمره قبولی را به مسئولان 
نمي دهند.انتظار بحق این است که شهرداری حداقل بایستی در این 
ســال ها رسم همســایه داری را بجا آورد و به محلاتی که دیوار به 
 دیوارش هستند، رسیدگی بیشتری را داشته واز حال و روزشان غافل 
نمی شــد. اما متاسفانه اینگونه نبوده است وبه همین دلیل مشکلات 
فراوانی در این مناطق وجود دارد و با این روندبایستی ساکنانش ده ها 
سال منتظر بمانند تا بالاخره روزی شاهد باشند مشکلات محله شان 
 بطور کامل رفع شده اند. متاسفانه همچنان در این محلات فاضلاب در
 کوچه ها روان اســت و کودکان در کنــار فاضلاب بازی می کنند 
وسلامتی شــان به خطر می افتند. زمین ورزشی تپه ا... اکبر که یک 
دهه قبل ساخته شــده، اما چمن مصنوعی اش از بین رفته و چندان 
برای ورزش مناسب نیست وتاکنون چندین نفر آسیب دیده اند ودست 
وپای شان شکسته شده است. فرهنگسرای محله نیز هنوز تکمیل نشده 
است. داخل محله از پارک خبری نیست و مشکلات ریز ودرشت در 
محله پایان ندارد. پیگیری های اهالی برای رفع مشکلات هم چندان 
اثر گذار نبوده اســت. میدانی را در ورودی تپه ا... اکبر ساخته اند که 
داخلش پر از خاک بوده ودر سرازیری قرار دارد وبارها خودروها و 
موتورسیکلت ها به خاطرش تصادف کرده و یا واژگون شده اند. از 
سال گذشــته اجرای شبکه جمع آوری فاضلاب در بخشی از محله 
اجراشده است، اما نوارحفاری هنوز ترمیم نشده است.موضوع دیگر 
اینکه نیاز است برای رفع مشکلات چنین مناطقی اقدامی جهادی و 
انقلابی صورت گیرد و با توجه به اینکه شهردار فعلی منطقه 3 که تا 
پیش از این در حوزه شهرداری منطقه2 بندرعباس اقدامات مناسبی را 
داشت وبا تجربه ارزنده به شهرداری منطقه 3 آمده است و بازدیدی که 
چند روز قبل از محله تپه ا... کبر داشتند و قولی که برای رفع مشکلات 
این محله دادند؛ انتظار می رود بزودی بخشی از مشکلات محله توسط 
شــهرداري برطرف شود و از طرفی نیاز است که سایر سازمان ها و 

ادارات نیز برای رفع مشکلات این محلات وارد گود شوند.
    علی زارعی

پشت پرده سیاست 

شفاعت فراموش نشود »آقای اصغر«!   
پیکر مطهر شــهید مدافع حرم »اصغر پاشــاپور« معروف به »آقای اصغر«  از 
یاران سردار شهید حاج قاسم سلیمانی پس از تشییع بر دستان مردم شهرری در 
گلزار شــهدای بهشت زهرا)س( آرام گرفت. پیکر بی سر »آقای اصغر« که در 
حلب ســوریه، دقیقا 30 روز پس از شهادت حاج قاسم، شهید شده بود، حالا 
در خاک ایران آرام گرفته اســت و روحش رفته آن بالا پیش حاج قاســم =، 
همانی که در آن ویدئوی معروف  به او می گفت:» آقای اصغر من را از دو سه 
گلوله می ترسانی؟« و ما زمینی ها بعد از دیدن آن ویدئو با خود گفتیم که این 
آقای اصغر چه آدم ترســو و چه جان عزیز است! آری جان عزیز هم بودی. 
چــرا که خدا جان های عزیز را برای خود برمی دارد و مثل ما زمینی ها را به 
حال خود رها کرده و در اول صف دنیا قرار می دهد و ما هم خوشحال که در 
السابقون الســابقون این دنیا بر دیگران پیشی گرفته ایم! ولی خدایی این راهم  
بپذیر که شما شهدا این تهِ صفِ شهادت را کنترات برای خودتان برداشته اید و 
 ما را در منجلاب دنیا رها کرده اید. خوب حالا که رفته ای آن بالا و پیش حاج 
قاســم و در قهقهه مستانه ات عند ربهم یرزقون شدی؛ یک عشق ا... هم به ما 
زمینی ها برسان و دســت ما را هم بگیر، تک خوری که همه اش در مادیات 
نیســت، در رزق شهادت هم هســت. حالا که رفتی آن بالا شفاعت فراموش 

نشود!
امیرعبداللهیان:شایعه توافق ایران و روسیه برای استعفای اسد دروغ بزرگ است 
دســتیار ویژه رئیس مجلس در امور بین  الملل گفت: شــایعه توافق ایران و 
روســیه برای استعفای بشار اسد، دروغ بزرگ و بازی رسانه  های آمریکایی-

صهیونیســتی است.به گزارش ایسنا ،حسین امیرعبداللهیان در حساب کاربری 
خود در توئیتر با قرار دادن عکس شــهید سپهبد قاسم سلیمانی در کنار بشار 
اسد رئیس جمهور سوریه،با تاکید بر این موضوع  نوشت: دکتر بشار اسد رئیس 
جمهور قانونی  سوریه و رهبر بزرگ مبارزه با تروریسم تکفیری در جهان عرب 
اســت.وی افزود: تهران از حاکمیت، وحدت ملی و تمامیت ارضی سوریه قویاً 
حمایت می کند.همزمان سفیر روســیه در گفت وگو با مهر با رد ادعای توافق 
روسیه، ایران و ترکیه بر سر برکناری اسد گفت: روسیه حمایت خود را از روند 
سیاسی در سوریه ادامه خواهد داد و از دولت مشروع سوریه پشتیبانی خواهد 
کرد .لوان جاگاریان تصریح کرد:  آینده این کشور متعلق به مردم سوریه است 

و فقط مردم سوریه تصمیم گیرنده مسائل کشور خود هستند.
استقبال ایران از امضای توافق بین اشرف غنی و عبدالله عبدالله

ســخنگوی وزارت خارجه آمادگی جمهوری اسلامی ایران را برای کمک به 
روند گفت وگوهای سیاســی بین الافغانی و ادامه روند همســویی گروه های 
افغانستان به شــمول طالبان اعلام کرد. به گزارش ایسنا، سید عباس موسوی، 
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان با استقبال و ابراز خرسندی از امضای 
توافق بین آقایان دکتر اشرف غنی رئیس جمهور افغانستان و دکتر عبدالله عبدالله 
رئیس شــورای عالی مصالحه ملی ، آمادگی جمهوری اسلامی ایران را برای 
کمک به روند گفتگوهای سیاسی بین الافغانی و ادامه روند همسویی گروههای 

افغانستان به شمول طالبان اعلام کرد.

توصیه به دزدان کارائیب برای مشاوره با جانسون!
حرکت چند کشتی بنزین ایرانی به مقصد ونزوئلا و تهدید آمریکا واکنش های جالب 
کاربران توئیتر را برانگیخت.براساس گزارش رسانه های بین المللی، ایران در حال 
ارسال محموله های بنزین به ونزوئلا برای کمک به تامین سوخت این کشور است. در 
ازای این محموله، ایران از ونزوئلا طلا دریافت کرده است. طبق گزارش رسانه های 
خارجی، آمریکا برای ممانعت از ارسال سوخت ایران به ونزوئلا، چند ناو جنگی به 
منطقه کارائیب فرستاده است. براساس گزارش خبرگزاری رویترز، نفتکش حامل 
بنزین با پرچم ایران از بندرعباس عازم ونزوئلا شــده است. ایران و ونزوئلا هر دو 
تحت تحریم آمریکا هستند و به نوشته بلومبرگ، این همکاری باعث دسترسی ایران 
به منابع مالی تازه می شــود و به ونزوئلا امکان این را می دهد که عرضه محصولات 
پتروشیمی آن به طور کامل قطع نشــود.موضوع حرکت تانکرهای ایران به سمت 
ونزوئلا و تلاش ارتش آمریکا برای ممانعت از رسیدن این محموله به مقصد خود، در 
فضای مجازی هم بازتاب زیادی داشت. اکثر کاربران از جنبه حماسی و اقتدار ایران 
در منطقه این سوژه را روایت کردند. برخی از واکنش ها را بخوانید:* نفتکش ایرانی 
در دوران تحریم با پرچم جمهوری اسلامی در حال عبور از اقیانوس اطلس است. 
محموله بنزین و مقصد ونزوئلاست. ناوگان دریایی ایالات متحده در اقیانوس اطلس 
حضــور دارد،  اما جرئت تعرض به نفتکش  ایرانی را ندارد. آن هایی که دنبال دیدن 
نتیجه شخم زدن عین الاسد بودند حالا وقت دیدن است.*  پنج نفتکش از پوست 
کرگدن با پشــتوانه دریایی 2500ساله به سمت ونزوئلا، پنج ناو آمریکایی با ذات 
کفتار، خود را به آب دادند! خدا شاهده اگر برای این پنج کشتی اتفاقی بیفتد، پاسخی 
تاریخی ســخت و دردناک به گدایان معتبرشده پسا جنگ جهانی دوم خواهیم داد! 
نیروی دریایی ایران آماده ست بچرخ تا بچرخیم!* آخرین بار که یک کشور مزاحم 
کشــتی های ایرانی شد، کشتی اش چند ماه در ایران خاک می خورد و شب و روز 
به ایران التماس می کرد. آمریکا در مورد ارتباط کشــتیرانی ایران و ونزوئلا اگر می 
خواهد غلطی بکند بهتر است سرگذشت نفتکش انگلیسی را که توسط سپاه توقیف 
شد با این تصویر ماندگار به یاد بیاورد.* ناوگان آمریکا و متحدانش در خلیج فارس، 
گروگان هر نوع تجاوز به کشتیرانی قانونی بین المللی ایران است. ترامپ خوب است 
قبل از هر تصمیمی جزئیات تجربه نفتکش انگلیسی را از دوستش بوریس جانسون 
بپرسد.* در حالی که از زیر پتو برای تحریم هوایی امضاگدایی می کردید، پنج نفتکش 
با پرچم ایران دور  سعودی چرخیده،  از 200کیلومتری اسرائیل رد شده و از تنگه 
تحت کنترل بریتانیا گذر کرده اند تا به حیاط خلوت آمریکا و ونزوئلا برسند.* آن ها 
که شب و روز ظریف و زنگنه را تکفیر می کنند، یادشان نرود وزارت نفت بر اساس 
همین برجام نیمه جان و به لطف همین قطعنامه 2231 در روز روشن، پنج نفتکش 
با پرچم ایران راهی ونزوئلا می کند. اگر قطعنامه 2231 نبود، همین الان با آن هفت 
قطعنامه قبلی، نفتکش های ایران را »قانونی« بلعیده بودند!* خیلی دوست دارم بدونم 
پیشنهاد فرستادن نفتکش ها به سمت ونزوئلا،پیشنهاد کی بوده! قطعا کار دولت برجام 
و امضا ی کری تضمین است نبوده این عمل قبل از این که دشمن شکن باشه،به شدت 
نفاق شکنه! خط نفاق داخلی،و اونایی که ملتزم به عدم برخورد با قاتلان حاج قاسم 
اســت و رو می کنه یعنی پیشنهاد کی بوده؟* دعا کنیم نفتکش ایرانی فورچون که 
حامل بنزین ایرانیه، صحیح و سالم برسه ونزوئلا. همین قدر بگم  اگر این جور بشه  

زدیم تو گوش آمریکا؛ بد هم زدیم.

گروه خبر // استاندار هرمزگان از تکمیل کتابخانه عمومی مرکزی 
بندرعباس با کمک پارک علم و فناوری اســتان خبر داد و گفت: 
طی دو سال اخیر میزان زیربنای کتابخانه های عمومی در استان 
از ۳۱ هزار متر مربع به بیش از ۳۸ هزار متر مربع ارتقا یافته است. 
    به گزارش خبرنگار دریا ، فریدون همتی در جلسه انجمن کتابخانه های 
عمومی اســتان هرمزگان با بیان اینکه در حال حاضر 81 واحد کتابخانه 
عمومی در هرمزگان وجود دارد، عنوان کرد: از ســال 96 تا 98 اقدامات 
خوبی برای افزایش فضای کتابخانه هــای عمومی در هرمزگان صورت 
گرفته و میزان زیربنای کتابخانه های عمومی در اســتان از 31 هزار متر 
مربــع به بیش از 38 هزار متر مربع ارتقا یافته اســت.وی ادامه داد: بیش 
از 60 هزار نفر در هرمزگان عضو کتابخانه های عمومی هستند و بیش از 

۷56 هزار جلد کتاب و همچنین بیش از پنج هزار صندلی در کتابخانه های 
عمومی استان هرمزگان جهت مطالعه وجود دارد.استاندار هرمزگان با اشاره 
به لزوم پیگیری تکمیل کتابخانه های نیمه تمام در اســتان، افزود: مجتمع 
کتابخانه ای شهرستان ابوموسی در سال جاری تکمیل می شود و پیگیری 
تکمیل تعدادی دیگر از طرح های نیمه تمام در حوزه کتابخانه های عمومی 
نیــز صورت می گیرد.همتی تصریح کرد: در مســابقه کتابخوانی رضوی 
 بیش از 14 هزار نفر در استان هرمزگان مشارکت داشتند که نشان دهنده 
علاقه مندی بسیار خوب نسبت به مطالعه در این استان است.وی با اشاره 
به انتخاب روســتاهای دوستدار کتاب در کشور، اظهار داشت: از مجموع 
1419 روستای معرفی شده در کشور، در مرحله نهایی انتخاب روستاهای 
دوستدار کتاب، روستای ایسین در شهرستان بندرعباس نیز به عنوان یکی 

از 10 روستای برتر دوستدار کتاب در کشور انتخاب شد که این امر یک 
موفقیت فرهنگی برای استان هرمزگان محسوب می شود.استاندار هرمزگان 
تاکید کرد: با توجه به ظرفیت و علاقه منــدی خوبی که وجود دارد باید 
بیشــتر ترویج و نهادینه سازی فرهنگ مطالعه و کتابخوانی در هرمزگان 
را مورد توجه قرار دهیم و در این راســتا توسعه کتابخانه های عمومی در 
راســتای افزایش میزان مطالعه در دستور کار قرار دارد.همتی با اشاره به 
پروژه کتابخانه عمومی مرکزی بندرعباس، خاطر نشــان کرد: با توجه به 
طولانی شدن روند تکمیل این کتابخانه، تصمیم گرفتیم این پروژه در اختیار 
پارک علم و فناوری استان قرار گیرد تا از محل منابع موجود در این حوزه، 
این پروژه تکمیل و هم به عنوان کتابخانه عمومی و هم به عنوان کارخانه 

نوآوری مورد استفاده قرار گیرد.

همسایگان دیوار به دیوار شهرداری 

  
انعکاس

جهان نیوز مدعی شد  : تقی آزاد ارمکی، جامعه شناس مورد علاقه اصلاح طلبان 
که گفت وگوهای آمیخته با مضامین سیاسی او به کرات در رسانه های اصلاح طلب 
دیده می شــود، این بار به بررســی تبعات بیماری کووید 19 پرداخته و اظهارات 
جالبی را مطرح کرده اســت. او که در عین حال از نبــود اقدامات جهادی و خلأ 
 فداکاری اصلاح طلبان در شــرایط کرونایی کشور انتقاد کرده، در بخشی دیگر از 
صحبت هایش احتمال داده است که یکی از کاندیداهای انتخابات ریاست جمهوری 
سال بعد پزشکانی مانند نمکی، پزشکیان یا حتی قاضی زاده هاشمی باشند.وی در 

بخش دیگری از صحبت هایش مردم ایران را دوستدار آمریکا معرفی کرده است.
 انصاف نیوز  مدعی شد  : در ایام شهادت حضرت علی )ع( شبکه  سه سیما نماهنگی 
با حضور و صدای عبدالرضا هلالی پخش کرد. هلالی که در دو ســال اخیر به دلیل 
پرونده ای قضایی ممنوع الفعالیت و ممنوع التصویر شده بود، چند ماهی ا ست که فعالیت 

هیئت خود را در محله هرندی تهران از سر گرفته است.
خبرآنلاین نوشت : علی مطهری در نامه ای به درخواست روزنامه کیهان مبنی بر بیان 
علل رد صلاحیت اش، دلایل شورای نگهبان را برای رد صلاحیت خود اعلام کرد 
و نوشــت : آن چه که به بنده به عنوان دلیل رد صلاحیت گفتند سه چیز بود. یکی 
این که چرا گفته اید »نهم دی اگر موجب تفرقه شــود دیگر یوم ا... نیست بلکه یوم 
الشــیطان است.« گفتم درست است، الان هم همین را می گویم. دیگر این که گفتند 
»چرا گفته اید ما با آقای ابراهیم یزدی رفتار خوبی نداشتیم؟« گفتم هنوز هم همین 
را می گویم، نیازی نبود آن پیرمرد را بازجویی و زندانی کنیم. سوم این که گفتند چرا 
درباره رفع حصر خانگی محصوران صحبت کرده اید؟ شــما باید بگویید نظر من بر 
رفع حصر بوده ولی وقتی نظر رهبری را شنیدم نظرم عوض شد. گفتم اولاً من دروغ 
نمی گویم. ثانیاً خود مقام معظم رهبری گفته اند ممکن است کسی نظری مخالف نظر 

من داشته باشد، باید آزاد باشد حرفش را بزند.
صرفه جویی یک میلیون برگه کاغذ به لطف کرونا !

یک عضو اقتصادی در هیئت دولت با ارسال گزارشی برای تعدادی از مدیران ارشد 
اجرایی، اعلام کرده با توجه به برنامه ریزی های صورت گرفته برای حذف مراجعات 
حضوری به دســتگاه های دولتی پس از شیوع ویروس کرونا، در یکی از گام های 
مهم نســبت به برخط )آنلاین( شــدن یکی از خدمات اصلی آن دستگاه آن هم به 
 صورت رایگان اقدام شــده که طبق برآوردهای کارشناســی، منجر به حذف 150 
هزار مراجعه حضوری به ادارات و یک میلیون برگه کاغذ در طول یک سال خواهد 

شد.
پای استارت آپ ها به بازاریابی پروژه های دولت باز شد

طبق دستورالعمل جدیدی که در هفته های گذشته برای واگذاری پروژه های دولتی 
به بخش خصوصی و کاهش تصدی گری ادارات، به مسئولان اجرایی ابلاغ شده قرار 
است با معرفی نماینده بخش خصوصی، وی موظف به ایجاد زمینه های لازم برای 
معرفی فرصت های ســرمایه گذاری و بازاریابی این پروژه ها با استفاده از ظرفیت 
استارت آپ ها از طریق همکاری با اتاق بازرگانی، اتاق تعاون و سازمان برنامه و 

بودجه خواهد بود.

تازه های مطبوعات
اعتمــاد- به گفته یک منبع آگاه در نشســت هیئت هــای مرزبانی ایران و 
افغانستان که جلسه در فضایی آرام و دوستانه میان دو هیئت برگزار شد، طرف 
افغانســتانی نتوانسته شواهد خود را اثبات کند، به گونه ای که حرف شاهدانی 
که تاکید داشــتند همسفر جان باختگان در این حادثه بودند با هم تناقض های 
فاحشی داشته است. شــاهدان هیچ سندی مبنی برآن که در تاریخ ادعایی از 
مرز عبور کردند دراختیار نداشــتند. هیئت افغان برگه پزشکی قانونی درباره 
جزئیات حادثه رخ داده برای غرق شــدگان دراختیار نداشت یا به تیم ایرانی 

ارائه نکرد.
 جام جــم- روزنامه جام جــم با تیتر »ســلمان در ایران مانــد« از ادامه 
تصویربرداری ســریال »سلمان فارســی« در ایران خبر داد. حسین طاهری 
تهیه کننده ســریال گفت: »قرار بود بهار امسال برای ادامه تصویربرداری این 
ســریال، راهی کشور های دیگر از جمله ترکیه و ارمنستان شویم؛ اما به علت 

شیوع ویروس کرونا این سفر به زمان دیگری موکول شد«.
کیهان- روزنامه کیهان با تیتر جنجالی » وعده های دولت راستگویان؛ ملت 
ایران! یادتان هست؟« در کنایه به تکیه کلام اسحاق جهانگیری در انتخابات 

1396 به استقبال سومین سالگرد شروع دولت دوازدهم رفت.
 وطــن امروز- وطن امروز بــا تیتر »بارانداز طلایی« تجــارت جدید ایران

  و ونزوئلا را بررســی کرده اســت و ایــن که این تجــارت جدید چگونه 
می تواند به الگویی برای توانمند شــدن اقتصاد ایران در دوران تحریم تبدیل 

شود.
نامه هشدار آمیز ظریف به دبیرکل سازمان ملل متحد 

در پی انتشــار برخی گزارش هــا مبنی بر تهدید مقامــات دولت آمریکا به 
ایجاد مزاحمت برای تانکرهای حامل ســوخت ایران به مقصد ونزوئلا، وزیر 
امورخارجه کشورمان با ارسال نامه ای به دبیرکل سازمان ملل متحد راجع به 
تحــرکات آمریکا در اعزام نیروی دریایی به منطقه کارائیب با نیت مداخله و 
ایجاد اختلال و مزاحمت در امر انتقال ســوخت ایران به ونزوئلا هشدار داد. 
به گزارش ایرنا، محمدجواد ظریف در نامه خود به آنتونیو گوترش تهدیدات 
غیرقانونی، خطرناک و تحریک آمیز آمریکا را نوعی دزدی دریایی و خطری 
بزرگ برای صلح و امنیت بین المللی دانسته و تاکید کرده  است که آمریکا باید 
از زورگویی در عرصه جهانی دســت بردارد و به حاکمیت قوانین بین المللی 
به ویژه آزادی کشتیرانی در دریاهای آزاد احترام بگذارد. متعاقب ارسال این 
نامه، ســید عباس عراقچی معاون سیاسی وزارت امورخارجه نیز با احضار 
سفیر ســوئیس به عنوان حافظ منافع دولت آمریکا، از وی خواست مراتب 
هشــدار جدی جمهوری اســلامی ایران راجع به هر گونه تهدید احتمالی از 
ســوی آمریکا علیه نفتکش های ایرانی را به مقامات آن کشــور منتقل کند. 
معاون سیاسی وزیر امورخارجه هشدار داد هر گونه تهدید علیه نفتکش های 
ایرانی با واکنش فوری و قاطع ایران مواجه خواهد شد و دولت آمریکا مسئول 

عواقب آن خواهد بود.

استاندار هرمزگان خبر داد 

تکمیل کتابخانه عمومی مرکزى بندرعباس با کمک پارک علم و فناورى 

گروه خبر // فرماندار بندرعباس گفت: مسائل و 
مشکلات محلات را با جدیت دنبال خواهیم کرد

    به گزارش خبرنگار دریا ، دومین جلســه بررسی 
مسائل و مشکلات محلات شهر بندرعباس به ریاست 
عزیزاله کنــاری فرماندار در محل ســالن کنفرانس 
فرمانداری تشکیل شد.فرماندار بندرعباس در این جلسه 
ضمن تبریک ماه مبــارک رمضان و قبولی طاعات و 
 عبادات اظهار داشت: دفتر تسهیلگری و معتمدین محله 
آیت الله غفاری با جذب 15 نفر طی هفته گذشته همکاری 
خوبی برای تشویق مردم به اخذ پروانه ساختمانی داشته 

است و اهالی محله را برای دریافت پروانه ساختمانی 
راهنمایی کرده که مقرر شد شهرداری در طول هفته یک 
روز نماینده خود را در دفتر تســهیلگری محله مستقر 
تا فرایند اخذ پروانه ســاختمانی سریعتر انجام شود.
 وی در ادامه گفت: شــهرداری با کمک معتمدین محله 
آیــت الله غفاری کوچه ها و معابــری را که هم اکنون 
استفاده ای ندارد را شناسایی و نسبت به مسدود کردن 
آن اقدام تا محلی برای تجمع افراد خلاف کار نشــود.
این مقام مسئول بیان داشت: اداره ثبت اسناد شهرستان 
یک روز در طول هفته را مشــخص تا شهرداری برای 

سند های اهالی محله به آنجا مراجعه و مراحل دریافت 
سند سهل و آسان گردد.نماینده عالی دولت در شهرستان 
عنوان کرد: شهرداری طرحی را برای محله سنگ کن 
 شرقی و غربی مطالعه کند و ارائه دهد و نماینده خود را 
یک روز در هفته در محله مســتقر کند تا اهالی محله 
سنگ کن شرقی و غربی نسبت به اخذ پروانه ساختمانی 
اقدام کنند و معتمدیــن محله نیز با مردم در خصوص 
بازسازی منازلشــان صحبت کنند.کناری گفت: اداره 
راهداری شهرستان ضمن بررسی لازم، طی هفته جاری 
نسبت به اصلاع راه شــهرک دریا با رفع خرابی ها و 

پاکسازی درختان در مسیر اقدام کند.فرماندار بندرعباس 
در پایان تصریح کرد: اداره ثبت در خصوص مشــکل 
سندهای شــهرک دریا بررسی و پیگیری های لازم را 
انجام دهد و شهرداری نیز برای ساختمان هایی که قبلا 

از شهرداری پروانه اخذ کرده اند پایان کار صادر کند.

فرماندار بندرعباس:

تمام تلاش خود را برای رفع مشکلات مردم بکار گیرید

رئیس ســازمان ساماندهی   // گروه خبر 
مشاغل شــهری و فرآورده های کشاورزی 
مجدد  بازگشایی  از  بندرعباس  شهرداری 
بازار ماهی فروشان با سخت گیری بیشتر در 

مسائل بهداشتی خبر داد.
   بــه گزارش  خبرنگار دریــا ، علی عامری 
ســیاهویی با اعلام این خبر، گفــت: با تدابیر 
بهداشــتی صورت گرفته و حســب دســتور 
فرمانــدار بندرعباس، این بازار بازگشــایی و 
فعالیــت خود را آغاز کرده اســت.وی افزود: 
با انجام عملیــات ضدعفونی و دیگر اقدامات 
بهداشتی لازم، بازار ماهی فروشان بندرعباس 
طبق نظارت مسئولان بهداشت و دانشگاه علوم 
پزشکی استان شرایط استاندارد بهداشتی را پیدا 
کرده و شــهروندان می توانند از این پس بدون 

نگرانی، از این بازار خرید کنند.

   عامری ســیاهویی با تاکید بر اینکه رعایت 
نکات بهداشــتی یاد شده برای همه شهروندان 
و خصوصا در مکان های سرپوشــیده ضروری 
اســت، تصریح کرد: این بازار با ظرفیت یک 
چهارم آغار بکار خواهد کرد و فروشــندگان 
مبتلا به کرونا که تست آن ها اکنون منفی اعلام 
شــده و گواهی صلاحیت پزشــکی دریافت 
کرده اند، با رعایت دســتورالعمل های بهداشتی 
بازار فعالیــت کنند.ریس  ایــن  می توانند در 
سازمان مشاغل شــهری شهرداری بندرعباس 
گفت: از این پس، استفاده از ماسک و دستکش 
برای کلیه پرسنل و خصوصا فروشندگان آبزی 
الزامی است.وی از مردم خواست هنگام حضور 
در این بازار از ماسک و دستکش استفاده کرده 

و فاصله فیزیکی را رعایت کنند.

با يک چهارم ظرفيت و اعمال موارد بهداشتی؛

بازار ماهی فروشان بندرعباس بازگشایی شد

سرپرست اداره کل شیلات هرمزگان در نشستی 
با حضور مراکز تکثیر و پرورش میگوی اســتان، 
مسئولان بیمه و دامپزشکی از مالکان و مدیران 
مزارع پروش میگو  خواست تا حتماً نسبت به بیمه 

نمودن مزارع خود اقدام کنند.
    بــه گــزارش روابــط عمومی شــیلات هرمزگان ،

دکتر عبدالرســول دریایی در این نشست با اشاره دست 
آورده های خوب اســتان هرمزگان در عرصه تکثیر و 
پروش میگو  طی سال های اخیر در کشور گفت: بدون 
شک کرونا و شرایط به وجود آمده از اپیدمی این ویروس 
در جهان بر صنعت میگو نیز تاثیر گذار خواهد بود که در 
این راستا اقدامات حمایتی در حال انجام و پیگیری است.
وی با اشاره به اهمیت بیمه برای صنایع تولیدی به ویژه 
مزارع پرورش میگو از آبزی پروران خواست تا نسبت 

به ارتقای سطح بیمه ای و بیمه نمودن مزارع خود اقدام 
کنند.دریایی همچنین با تاکید بر رعایت الزامات بهداشتی 
در مزارع پرورش میگو و مراکز تکثیر گفت: با توجه به 
اهمیت رعایت بهداشت در این صنعت ، سهل انگاری در 
مسائل بهداشتی و مدیریتی مزراع میگو و عدم رعایت این 
مهم ، خسارات جبران ناپذیری به دنبال خواهد داشت.
وی با توجه به رشد صنعت پرورش میگو در هرمزگان و 
نیاز استان به لارو از مراکز تکثیر خواست نسبت به تامین 
لارو مورد نیاز استان اهتمام ویژه داشته باشند و لارو با 
کیفیت را با اولویت نیاز استان در اختیار مزرعه داران قرار 
دهند. سرپرست اداره کل شیلات هرمزگان تصریح کرد 
مراکز پرورش میگو نسبت به تهیه لارو مورد نیاز خود در 
اسرع وقت اقدام کنند و منتظر لحظه هاي آخر نباشند تا 

با کمبود لارو مواجه نشوند.
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 آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار کرمان 
با اشــاره به غیبت تعداد زیادی از اعضای شورا 
گفت: وقتی مدیران دعوت می شوند، حضورشان 
ضروری اســت و اگر آموزش و پرورش و آموزش 
فرزندان اســتان برای ما مهم اســت، باید برای 
تشکیل جلسات شورای آموزش و پرورش اولویت 
قائل شویم و در حل مســائل آموزش و پرورش 

مشارکت داشته باشیم. 
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ » محمدجواد فدائی« 
در جلسه شــورای آموزش و پرورش استان کرمان با 
اشاره به غیبت تعداد زیادی از اعضای شورا اظهار کرد: 
وقتی مدیران دعوت می شــوند، حضورشان ضروری 
اســت و اگر آموزش و پــرورش و آموزش فرزندان 
اســتان برای ما مهم است، باید برای تشکیل جلسات 
شــورای آموزش و پرورش اولویت قائل شویم و در 

حل مسائل آموزش و پرورش مشارکت داشته باشیم.
وی افزود: کسانی که دعوت می شوند، در صورتی که 
نمی توانند، بیایند، اعلام کننــد، اگر بدانیم تعداد قابل 
توجهی غایب هســتند، وقت جلسه را تغییر می دهیم 
زیرا ما جلســات را بدون هدف تشکیل نمی دهیم و 
قرار است مســائل بررســی و برای حل آنها تصمیم 
گیری شــود و به لحاظ اهمیت آموزش و پرورش و 
تربیت فرزندان استان، اولویت خاصی نسبت به دیگر 
جلسات دارد و درخواســت داریم کسانی که دعوت 

می شوند، حتما حضور داشــته باشند.فدائی با اشاره 
به مشــکلات در زمینه تغییر کاربری املاک آموزش و 
پرورش بیان کرد: باید این کار انجام شود زیرا منابع این 
محل می تواند بخشی از مشکلات آموزش و پرورش 
 را حل کند و با همکاری معاون عمرانی اســتانداری 
پرونده هایی که با شهرداری ها مشکل دارند، پیگیری 
شود.استاندار کرمان با اشاره به اینکه 420 ملک وقفی 
در اختیار آموزش و پرورش است، افزود: 35 مورد از 
این املاک مربوط بــه موقوفه ظهیرالدوله و محمودی 

اســت که مقرر شــد با محوریت امــام جمعه تعیین 
 تکلیف شــود.وی افزود: در زمینه ساخت و بازسازی 
ســرویس های بهداشتی و آبخوری های مدارس قرار 
شد از ردیف های اســتانی و ملی استفاده و در اسرع 

وقت کار ساخت و بازسازی انجام شود.
  فدائــی در ادامه اظهار کــرد: اردوگاه های آموزش 
 و پرورش باید ســاماندهی شــود و امکان برگزاری 
دوره هــای آموزش های مهارتــی و تفریحی در این 
محل ها باشد و پیشنهاد شد طرح این مسئله در هیئت 

امنای بنیاد فرهنگی قدس ارائه و در صورت تصویب، 
از منابع بنیاد استفاده شود.وی در پایان گفت: مصوب 
شــد 60 هکتار از اراضی مجموعه رضوان در اختیار 
 دانشگاه فرهنگیان قرار بگیرد تا با استفاده از منابع ملی، 
دانشگاه فرهنگیان ســاخته و مجموعه های پراکنده، 

یکجا شود.

استاندار کرمان: 

420  ملک وقفی در اختیار آموزش و پرورش است

مساله ای نیست
دلشوره چرا؟ هیچ کجا مساله ای نیست
جز عینک بدبینی ما مساله ای نیست
از خانه درآییم هوا آفت جان است
در خانه بمانیم هوا مساله ای نیست

بیمار که باشیم، گرفتار دواییم
بیمار نباشیم، دوا مساله ای نیست

اصلا چه نیازی به مدیریت بحران!
بلا که  مساله ای نیست

گیریم که در کوچه ما سیل بیاید
عشق است جت اسکی و شنا مساله ای نیست

ما زنده به آنیم که آرام نگیریم
پس زلزله هم دغدغه یا مساله ای نیست

گفتند که آذوقه و ارزاق گران شد
تا باد هوا هست، غذا مساله ای نیست

یک طایفه دلواپس آمار طلاق اند
روزی صد و هشتاد و سه تا مساله ای نیست

با اکس یکی رفته اورانوس و عطارد
راحت شده رفتن به فضا، مساله ای نیست
فعلا که همه با نت و گوشی سرِ کاریم
بیکاری ما شکر خدا مساله ای نیست

آسوده بخوابید که شهر امن و امان است
تردید چرا؟ جان شما مساله ای نیست

  مصطفی مشایخی

****
سهمِ ما…!

از جهان، یک جان زار و ناتوان شد سهم ما
یک سفر بر حومه ی نصفِ جهان شد سهم ما
هرچه زیبا بود و با ارزش، زرنگان برده اند

هرچه دور انداختند آنان، همان شد سهم ما
چون طلبکارند از مخلص همه همسایه ها
لاجرم، در مرزها هم طالبان شد سهم ما
بانک ها گفتند: عالم سکّه باران می شود

روز قرعه، فوقِ فوقش، شش قران شد سهم ما
فیله و سردست و پس گردن نصیبِ زیرکان
چند تا پس گردنی، یک استخوان شد سهمِ ما

بالگرد و کشتیِ تفریحی و بنز از شما
این وسط یک چرخِ پنچر از ژیان سد سهم ما

ارث بابای خانم را باجناقم خورد و رفت
دست آخر لطف فرمود و »مامان« شد سهم ما

اختلاسیدند! رندان چند صد میلیارد را
سودها رفت آن سویِ دریا، زیاد شد سهم ما
نه زرِ سرخ و نه گوشتِ سرخ کرده دیده ایم

از میانِ سرخ ها، تنها زبان شد سهمِ ما
  حمید آرش آزاد

طنز

آرزو توکلی سرویس استان ها //  رییس اتاق 
استان  و کشاورزی  معادن  بازرگانی، صنایع، 
کرمان گفت: صادرات گوشت مرغ از کرمان به 
برخی از ولایت های کشور افغانستان می تواند 
زمینه جدیــد تجارت بین ۲ منطقه را فراهم 

کند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛  سیدمهدی طبیب زاده 
در نشست بررسی توسعه صادرات گوشت مرغ 
به افغانســتان با حضور جمعــی از بازرگانان و 
 مدیران 2 کشــور افزود: کرمان یکی از مهمترین 
استان های کشــور در تولید محصولات مختلف 
حوزه دام و طیور محســوب می شــود و اتاق 
بازرگانی کرمان قصد دارد به عنوان تسهیل کننده و 
رابط فعالان اقتصادی با بازارهای مختلف، آنها را 
در زمینه تجارت گوشت مرغ با افغانستان همراهی 
کند.وی ادامه داد: تجارت یک فعالیت دوسویه و 
برد - برد به شــمار مــی رود و زمانی این رابطه 
تجاری برقرار خواهد ماند که هر دو طرف بتوانند 
سود ببرند.طبیب زاده عنوان کرد: کیفیت تولیدات 
صنعت دام و طیور استان کرمان مناسب و دارای 
استانداردهای لازم است اما برای برقراری رابطه 
تجاری باید میزان مورد نیاز گوشت مرغ برای هر 
یک از ولایت های مورد نظر افغانستان، وزن هر 
قطعه مرغ، نوع بســته بندی، استانداردهای لازم 
و مســائل گمرکی و حمل و نقل این محصولات 
به طور دقیق بررسی شود.رییس اتاق بازرگانی، 

صنایع، معادن و کشــاورزی استان کرمان گفت: 
حمل و نقل گوشت مرغ با کامیون های یخچال دار 
ضوابط ویژه خود را دارد و باید همه شرایط از قبل 
فراهم شود تا کامیون ها برای عبور از مرز مشکل 
نداشته باشــند.وی بیان داشــت: کشتارگاه های 
ایران با دقت بســیار به ذبح اسلامی می پردازند، 
همه مسائل بهداشتی و شــرعی با نظارت های 
لازم رعایت می شــود و در هر کشتارگاه ناظر 
شــرعی وجود دارد. طبیب زاده، اظهار کرد: باید 
تولید محصول صادراتی مطابق با نیاز و خواسته 
 و بر اساس اســتانداردهای کشور هدف باشد و 
شرکت های تجاری فعال در این زمینه نیز معرفی 
بازرگانی  اتاق  شوند.رییس کمیسیون کشاورزی 
کرمان نیز در این نشســت گفت: تولیدکنندگان 
صنعت دام و طیور اســتان آمادگی خود را برای 
تامین نیاز گوشت مرغ در افغانستان، اعلام کرده اند 
که امیدواریم این ارتباط رســمی و شفاف برقرار 
شود.سیدمحمدرضا ترابی موســوی افزود: باید 
هماهنگی لازم بیــن مجموعه های مختلف مانند 
گمرک، استاندارد، جهادکشاورزی و صنعت، معدن 
و تجارت اســتان ایجاد تا همه موارد مدنظر در 
بازار مقصد فراهم شــود تا بتوانیم این تجارت را 
آغاز و به شکل دائمی ادامه داد.تاجر افغانستانی 
فعال در ایران نیز در این نشست با اشاره به اینکه 
حداقل وزن هر قطعه مرغ مدنظر مردم افغانستان 
2 کیلو و 500 گرم تا ســه کیلوگرم است، گفت: 

مردم بسیاری از مناطق کشور افغانستان، از مرغ 
برای غذای میهمانی های خود استفاده می کنند و به 
همین دلیل به قطعه های مرغ درشت علاقه دارند.

امام زهی تصریح کرد: در افغانســتان مرغ گرم با 
همین بســته بندی داخل کشور ایران مورد پسند 
مردم است و در زمینه ذبح اسلامی نیز، نوع کشتار 
مرغ ایران در آن کشــور پذیرفته شده است.وی 
ادامه داد: همچنین تخم مرغ ایران در مقایســه با 
تخم مرغ وارداتی از سایر کشورها به افغانستان، 
دارای کیفیت بالاتری است و این موضوع نیز می 
تواند برای تجارت مورد نظــر فعالان اقتصادی 
اســتان کرمان قرار گیرد.همچنیــن رییس اتاق 
تجارت و صنایع غزنی افغانستان، که به صورت 
آنلاین در این نشســت شرکت کرده بود، با اشاره 
به اینکه اتاق کرمان در توسعه روابط بین 2 کشور 
ایران و افغانســتان پیش قدم بوده اســت، گفت: 
شــیوع ویروس کرونا میزان مصرف گوشت مرغ 
و تخم مرغ را افزایش داده و شرکت های تولیدی 
نتوانستند نیاز مردم را تامین کنند و به همین دلیل 
دولت افغانستان اجازه واردات گوشت مرغ به این 
کشــور را صادر کرد.عبدالمتین قلندری، افزود: 
در صادرات گوشــت مرغ از کرمان به افغانستان 
باید استانداردهای دولت افغانستان در نظر گرفته 
شــود و از سوی دیگر نیز مسئولیت تایید کیفیت 
محصول، بسته بندی و حمل و نقل آن نیز بر عهده 

اتحادیه مرغداران ایران است.

صادرات مرغ زمینه همکاری تجاری جدید کرمان و افغانستان  

رييس دادگستری دزفول: 
رعایت نکردن پروتکل های بهداشتی 

یک سال حبس دارد
  حســن سیلاوی ســرویس اســتان ها //رئیس دادگستری 
دزفول گفت: افرادی که مقررات بهداشــتی را در دزفول رعایت 
نکنند به یکسال حبس محکوم خواهند شد. به گزارش خبرنگار 
دریا ؛ محمدیار ممبینی افزود: مصوبات ســتادهای ملی، استانی 
و شهرســتانی کرونا برای کنترل و مهار این ویروس اســت لذا 
انتظار می رود همه مردم همکاری لازم را در این خصوص داشته 
باشــند و مقررات بهداشتی را رعایت کنند.وی با بیان اینکه قطعا 
با کســانی که از مقررات تبعیت نکنند برخورد می شــود، گفت: 
طبق قانون مجازات اســلامی مــاده 688 و قانون جلوگیری از 
بیماری های واگیر ماده 21، کســانی که این مقررات را رعایت 
نکنند مرتکب تخلف شده و به حبس تا یک سال محکوم خواهند 
شد.رییس دادگســتری دزفول بیان کرد: پرونده های زیادی در 
این خصوص در دزفول باز و در مرحله تحقیق اســت و برخی 
افراد متخلف به زندان معرفی شــده اند البته تلاش بر این اســت 
افراد کمتری روانه زندان شــوند.وی با بیان اینکه برخی تجمع ها 
با تذکر، متفرق می شــوند و لازم به تشکیل پرونده نیست، افزود: 
از مردم درخواســت می شود درصورت مشاهده هرگونه تجمع و 
رعایت نکردن فاصله گذاری اجتماعی مراتب را برای شناسایی و 
برخورد اعلام کنند.ممبینی گفت: توقع مسوولان از مردم رعایت 
مقررات بهداشتی و خودداری از مراجعه به ادارات تاجای ممکن 
اســت.دزفول بعد از اهواز بیشــترین آمار مبتلایان کرونا را در 

خوزستان دارد.

خبر 

 
مدیرکل آموزش و پرورش کرمان اعلام کرد

حضور 16 درصدی دانش آموزان 
در نخستین روز بازگشائی مدارس

آرزو توکلی سرویس اســتان ها // مدیرکل آموزش و 
پرورش استان کرمان با اشــاره به حضور ۱6 درصدی 
دانش آموزان استان کرمان برای رفع اشکال در مدارس 
در روز ۲7 ردیبهشت ماه بیان کرد: این نشان می دهد 
آموزش مجازی موثر بوده و دانش آموزان نتیجه بردند و 

برای رفع اشکالات به مدرسه مراجعه کرده اند. 
  به گــزارش خبرنگار دریا ؛ » اســکندری نســب« در 
جلسه شــورای آموزش و پرورش اســتان کرمان اظهار 
کــرد: با تعطیلی مدارس به دلیل ویــروس کرونا، آموزش 
دانش آموزان از طریق مجازی و رسانه ملی در دستور کار 
قرار گرفت و به دلیل اینکه مدت زمان تعطیلی نامشــخص 
بود و از طرفی آموزش صدا و سیما تعاملی و دوطرفه نبود، 
وزارتخانه شــبکه مجازی انحصاری به نام شاد راه اندازی 
کرد.وی افزود: امروز در استان کرمان 100 درصد مدیران 
مدارس در شــبکه شاد حضور دارند و همچنین 89 درصد 
معلمان و 65 درصد دانش آموزان در شــبکه شاد حضور 
پیدا کرده اند.اســکندری نســب با اشــاره به حضور 16 
درصدی دانش آموزان اســتان کرمان برای رفع اشکال در 
مدارس در روز 2۷ ردیبهشــت ماه بیان کرد: این نشان می 
دهد آموزش مجازی موثر بوده و دانش آموزان نتیجه بردند 

و برای رفع اشــکالات به مدرسه مراجعه کرده اند.مدیرکل 
آموزش و پرورش استان کرمان تصریح کرد: آزمون دروس 
پایــه داوزدهم و نهایی فقط به شــکل حضوری انجام می 
شــود که تمهیدات برای رعایت موارد بهداشتی اندیشیده 
شده و از 1۷ خردادماه امتحانات نهایی برگزار می شود تا 
 دانش آموزان برای کنکور آماده شوند.وی با بیان اینکه در 
هفته معلم ســال جاری از 800 نفر معلم نمونه اســتانی و 
 شهرســتانی تجلیل شــد، اظهار کرد: 400 میلیارد تومان 
عدد پاداش پایان خدمت فرهنگیان استان است.اسکندری 
 نســب گفت: ۷۷00 مدرســه در اســتان کرمان داریم که
 1639 مدرســه در سطح اســتان مورد بازدید قرار گرفته 

است.
   وی افزود: در راستای ارائه آموزش ها، حدود 900 فیلم 
آموزشی تولید و در اختیار شهرستان ها و مناطق قرار داده 
و چهار مرحله درســنامه در مناطق روستائی و حاشیه ای 
توزیع کرده ایم.اسکندری نســب با اشاره به نارضایتی از 
پوشــش اینترنت در برخی مناطق بیان کرد: اگر وضعیت 
اینترنت بهتر شود پوشش بیشتری در آموزش های مجازی 
خواهیم داشــت ضمن اینکه بعضی از خانــواده ها تلفن 

هوشمند ندارند.

حسن سیلاوی سرویس استان ها //رییس اداره نظارت و بازرسی 
سازمان صنعت، معدن و تجارت خوزســتان با اشاره به کمبود 
ماسک و دستکش در استان گفت: با توجه به وضعیت تولید مواد 
ضدعفونی کننده و الکل در استان، در زمینه این محصولات بازار 
کامل اشباع شــده است و حتی بخشی از این تولیدات به دیگر 

استان ها ارسال می شود. 
    به گزارش خبرنگار دریا ؛ بهرام جباری ، در خصوص وضعیت عرضه 
ماســک در بازار استان اظهار کرد: خوشبختانه 3 واحد تولیدی در استان 

نسبت به تولید این محصول اقدام کرده اند اما همچنان اندکی با کمبود مواجه 
هستیم.وی در خصوص عرضه دستکش نیز افزود: این محصول در استان 
تولید نمی شود و وارداتی است و از این رو با کمبود دستکش نیز در بازار 
مواجه هســتیم.جباری عنوان کرد: برای تامین دستکش و ماسک تلاش 

هایی در اســتان انجام گرفته و عرضه انجام می شــود اما هنوز تامین به 
صورت صد درصدی در استان انجام نشــده است.رییس اداره نظارت و 
بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت خوزستان تصریح کرد: با توجه 
به وضعیت تولید مواد ضدعفونی کننده و الکل در اســتان، در زمینه این 

محصولات بازار کامل اشباع شده است و حتی بخشی از این تولیدات به 
دیگر استان ها ارســال می شود.وی ادامه داد: مردم فکر می کنند شرایط 
عادی شــده است و موارد بهداشــتی را رعایت نمی کنند و در این زمینه 
انتظار داریم تا مردم نسبت به رعایت پروتکل های بهداشتی بیشتر توجه 
داشته باشند.رییس اداره نظارت و بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت 
خوزستان خاطرنشان کرد: اگر مردم پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند 
 و در قرنطینه خانگی بمانند قطعا روند شــیوع کرونا در استان کاهش پیدا 

می کند و نیاز به این وسایل نیز کمتر می شود.

آخرین وضعیت تامین اقلام بهداشتی در بازار خوزستان

آرزو توکلی سرویس اســتان ها // مدیرکل امور 
اقتصــادی و دارایی اســتان کرمان با اشــاره به 
آزادسازی سهام عدالت گفت شرایطی که در بورس 
اتفاق افتاده، توصیه این اســت مردم سهام خود 
 را نگه دارد و نفروشــند؛ قطعا با ارزش افزوده در 

ماه های آینده مواجه خواهند شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ » حمید شــیخ اســدی« 
در جمع خبرنگاران اظهار کــرد: دولت تصمیم گرفت 
 در شــرایط اقتصادی کنونی بخشــی از سهام خود در 
شرکت ها، بانک ها و بیمه ها را با هدف مردمی کردن 
اقتصاد از طریق بازار ســرمایه عرضه کند.وی افزود: 
یکی از صندوق های ســرمایه گــذاری قابل معامله 
در بــورس )ETF( صندوق واســطه گری مالی یکم 
و از فرصت های ســرمایه گذاری مطلوب است.شیخ 
 اســدی تصریح کرد: این صندوق برای افرادی که قصد 
سرمایه گذاری در بورس داشــته و وقت کافی ندارند 
خوب است و امکان ســودهی بالاتر از سود بانکی را 
داشته و صندوق مجموعه ای از سهام، اوراق مشارکت 

و ســایر اوراق بهادار است که سرمایه گذاران در سود 
و زیان صندوق شریک می شــوند.مدیرکل اقتصادی 
 و دارایــی اســتان کرمــان بیان کــرد: 192 صندوق 
ســرمایه گذاری در حال حاضر در ایران فعال هستند 
و صندوق واســطه گری مالی یکم یک نــوع از این 
صندوق هاست و از دارائی های متنوعی تشکیل شده 
و واحدهای آن در طول روز مانند ســهام بازار معامله 
می شــود.وی افزود: دولت سهام خود را در سه بانک 
ملــت، تجارت، صادرات و بیمه هــای البرز و اتکائی 
به فروش گذاشــته و محدودیت هایــی ایجاد کرده تا 
اشخاص حقوقی دارای توان مالی و افراد دارای تمکن 
این سهام را به صورت انبوه و یکجا خرید نکنند.شیخ 
اســدی اظهار کرد: هر فرد حقیقــی بیش از 2 میلیون 
تومان نمی تواند ســهام بخرد و مبلغ هر ســهم از 10 
هزار تومان اســت و 200 سهم می شود خرید.مدیرکل 
امور اقتصادی و دارایی استان کرمان با اشاره به مزایای 
صندوق واسطه گری مالی یکم گفت: معاملات معاف از 
مالیات، افزایش نقدشوندگی در عملیات بازارگردانی، 

تخصیص بهینه دارائی ها با زمان اندک، سادگی، سهولت 
وسرعت در معامله و خرید و فروش آنلاین واحدهای 
صندوق از جمله این مزایا است.وی افزود: ارزش سهام 
عرضه شده توسط دولت 16 هزار و 500 میلیارد تومان 
پیش بینی شده و صندوق واسطه گری مالی 20 درصد 
تخفیف به خریداران می دهد و از 14 اردیبهشت تا 31 
 اردیبهشــت ماه جاری عرضه سهام ادامه دارد و هر نفر 

می تواند به مبلغ 2 میلیون تومان خرید بکند.
   شیخ اســدی اظهار کرد: واگذاری اولیه سهام با ساز 
و کار پذیره نویســی برای هر فرد دارای کد ملی است 
و محدودیت ســنی ندارد و صرفا پذیره نویسی برای 
اشــخاص حقیقی اســت که بانک های مختلف پذیره 
نویســی را انجام می دهند و روزهــای پایانی فعالیت 
صندوق اســت.وی افــزود: با عرضه ســهام صورت 
گرفته، فرهنگ مشــارکت مردم در بازار ســرمایه را 
تجربه خواهیم کرد.مدیرکل امــور اقتصادی و دارایی 
اســتان کرمان در بخش دیگری از ســخنانش گفت: 
سهام عدالت از سال 85 با هدف توزیع عادلانه ثروت 

دولت و کاهش فقر عرضه شد اما تاکنون حبس بود و 
ابتدای اردیبهشــت ماه امسال سهام عدالت آزاد شده و 
در بورس قرار گرفته و در اختیار مالکان ســهام قرار 
می گیرد.وی افزود: یکــی از اتفاقات مهمی که بعد از 
12 ســال درباره ســهام عدالت می افتد، قدرت مانور 
 است و مالکان اگر به سامانه سهام عدالت مراجعه کنند، 
می توانند از وضعیت ســهام مطلع شوند.شــیخ اسدی 
تصریح کرد: نحوه اعمال مالکیت بر سهام عدالت به دو 
روش مستقیم و غیرمستقیم پیش بینی شده که مالکان 
اگر مایل باشند مدیریت سهام در اختیار خودشان باشند، 
روش مستقیم را انتخاب می کنند.وی بیان کرد: با شرایطی 
که در بورس اتفاق افتاده، توصیه این است مردم سهام 
 خود را نگه دارد و نفروشــند؛ قطعا با ارزش افزوده در 
ماه های آینده مواجه خواهند شد. ضمن اینکه با انتخاب 
روش غیرمســتقیم، سهام در شرکت های سرمایه پذیر 
قرار گرفته و مدیریت به شــرکت ها واگذار می شود.

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان کرمان بیان کرد: 
سود سهام عدالت در سال 96 مبلغ 150 هزار، سال 9۷ 

مبلغ 1۷5 و سال 98 مبلغ 205 هزار تومان بوده که در 
مجموع 532 هزار تومان سود سهام است و کسانی که 
سود یک میلیون تومانی دارند، مددجویان کمیته امداد 
و بهزیستی هستند که از تخفیف 50 درصدی برخوردار 
شــده اند.وی اظهار کرد: در حال حاضر 5 میلیون نفر 
از مشمولان ســهام عدالت در کشور شماره شبا را در 
سامانه درج نکرده اند و باید شماره شبا را ثبت کنند تا 
سود سهام به حساب آنها واریز شود.شیخ اسدی تصریح 
کرد: ثبت نام سهام عدالت از 10 اردیبهشت آغاز شده 
و تا 8 خردادماه ادامه دارد و مالکانی که اقدام به تعیین 
تکلیف سهام نکنند، سیســتم خودبه خود آنها را جزو 
روش غیرمستقیم محسوب نموده و مشکلی ایجاد نمی 
شود.وی بیان کرد: آن دسه از سهامداران که فوت شده 
انــد، وراث با گواهی فوت و انحصار وراثت می توانند 

پیگیر شوند.
   مدیرکل اقتصادی و دارایی استان کرمان با بیان اینکه 
نقل و انتقال سهام عدالت در حال حاضر ممنوع است، 
گفت: سرپرست خانوار می تواند برای خود و اعضای 
تحت تکفلش برای تعیین تکلیف سهام اقدام کند.وی با 
اشاره به اینکه برای کسانی که جا مانده اند، فعلا کاری 
نمی توان انجــام داد، افزود: 2 میلیون و 160 هزار نفر 
مشمولان سهام عدالت در استان کرمان هستند. بعد از 

اتمام ثبت نام می توانیم آنالیز آمار را ارائه کنیم.

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی کرمان تشریح کرد

نحوه سرمایه گذاری در صندوق واسطه گری مالی و تعیین تکلیف سهام عدالت

  

روز جهانی موزه و هفته میراث فرهنگی 
  موزه مکانی برای گردآوری، نگهداری، مطالعه، 
بررسی کردن و به نمایش گذاشتن نعمت های 
فرهنگی یا طبیعی به منظور آموزش، پژوهش و 
ارزش دادن بــه این مجموعه ها و لذت بردن از 

آنها است. 
 هــدف موزه نگهداری آثار گذشــتگان و نمایش 
و انتقال آنها به آینــدگان وارزیابی و قیاس میان 
پدیدارهای تاریخی، عملی، فنی، صنعتی و هنری 
ِ گذشته و حال اســت.ایجاد و تقویت تفاهم میان 
ملل و اقوام، شناخت و نمایش سهم اقوام و ملل در 
فرهنــگ و تمدن جهانی و همچنین اعتلاء و بهبود 
 میزان دانش محصلان، دانشــجویان، پژوهشگران 
و جلوگیری از انهدام فرهنگ بومی و ایجاد سدی 
در برابر فرهنگ های نامأنوس نیز از دیگر اهداف 
موزه ها می باشد.با قدم گذاشتن در موزه های هر 
شــهری می توان با مردمان پیشین و آداب و رسوم 

آن ها آشنا شد . 
   موزه بزرگ بندر عباس یا همان موزه مردم شناسی 
در سال 1386 افتتاح شد، که در محوطه تاریخی 
برکه های باران ساخته شــد و در حال حاضر به 
یکی از نقاط دیدنی در شهرستان بندرعباس تبدیل 
شده اســت. این موزه یکی از بزرگترین موزه های 
اســتان هرمزگان اســت که در جنوب ایران قرار 
 دارد ســاختمان این موزه که معماری ارزشمند آن 
نشــان از خلاقیــت و ارزش های هنــری مردم 
جنــوب دارد، گواه این اســت که مــوزه بزرگ 
بندر عبــاس از ویژگی هایی خاصــی برخوردار 
 اســت. بازدیدکنندگان می تواننــد از بخش بازار
 ســنتی، آزادسازی قلعه هرمز، صید و ماهی دیدن 

کنند.  
  میــراث فرهنگی به کلیــه آثــار باقی مانده از 
گذشــتگان گفته می شود که دارای ارزش فرهنگی 
باشــد. این آثار می تواند دربرگیرنده آثار ملموس 
)مانند بناهای باستانی یا آثار ناملموس مانند آداب 
و رسوم یک منطقه باشــد که امروزه در حفظ آن 
برای آیندگان باید کوشــید.آثار بر جای مانده از 
گذشتگان در مطالعه تاریخ بشر مؤثر هستند. حفظ 
آن ها نیازهای گذشتگان را بازگو می کند و در پس 
هر یک داستانی نهفته است. از دیدگاهی دیگر حفظ 
آثار می تواند به اعتبارســنجی خاطرات گذشتگان 
کمک کند.حفظ میراث فرهنگی، وظیفه ای همگانی 
و همیشگی است. می توانیم آموزش همگانی برای 
حفظ میراث فرهنگی از راه رسانه ها و مطبوعات 
داشته باشــیم . بالا بردن فرهنگ نگهداری از آثار 
باستانی از عوامل مهم حفاظت از میراث فرهنگی 
است، باید به کودکان و جوانان آموخت که یادگاری 
نوشــتن بر روی دیوارها و اشــیای باستانی، چه 
عواقبــی در پی دارد و تا چه حد از ارزش آن می 
کاهد. بیاموزیم که این آثار تا چه حد می تواند در 
توجه به فرهنگ کهن خویش و نیز جلب جهانگرد 
و بالا بــردن درآمد ملی مؤثر باشــد. اختصاص 
بودجه کافی برای حفظ و بازســازی آثار باستانی 
و جلب مشــارکت عمومی برای حفظ و نگهداری 

آنها، از عوامل مهم حفاظت از آثار باستانی است.

 

 حسن سیلاوی سرویس استان ها //معاون 
بهداشــت دانشــگاه علوم پزشکی جندی 
پیام هایی  انتشار  به  با اشــاره  اهواز  شاپور 
در فضای مجــازی در خصوص آلودگی آب 
اهواز به عامل بیماری وبا )التور( گفت: هیچ 

گزارشی مبنی بر بروز وبا نداریم. 
    بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ دکتــر 
ســیدمحمد علوی بــا بیان این مطلــب، اظهار 
کرد: آزمایشــگاه های آب و فاضــلاب مراکز 
بهداشــت، به طور مســتمر و با حساسیت بالا 
بر سلامت آب شهر و روســتا نظارت می کنند. 
وی با اشــاره به اینکه از نظــر زمانی در بازه 
زمانــی افزایش احتمالــی بیماری های روده ای 
 )پیــک بهاره( هســتیم، گفــت: بــا توجه به 

شــرایط آب و هوایی و مســاعد شدن شرایط 
فعالیــت میکروب های  برای رشــد و  محیطی 
بیمــاری زا، انتظــار مــی رود مــوارد گزارش 
روده ای  عفونت هــای  و  اســهالی  بیماری های 

افزایش یابد.
   علوی افزود: لذا تذکرات لازم به شرکت های 
آب و فاضلاب در خصوص حفظ کلر باقیمانده 
مطلوب و رفع شکســتگی های شــبکه آب و 
فاضلاب و رسیدگی به شکایات عمومی از جمله 
بوی نامطبوع و کدورت بــالای آب در برخی 
مناطق ابلاغ شده است و نظارت مستمر بر عملکرد 
انجام می شود.وی  آبفاها، توسط مراکز بهداشت 
گفت: انتظار می رود با توجه به معضلات شبکه 
آب و فاضــلاب اهــواز و بالازدگی های متعدد 

و مســتمر فاضلاب، اقدامات اصولی برای رفع 
ایرادات از جانب شــرکت های آب و فاضلاب 
 انجام شود و مراکز بهداشت شرق و غرب اهواز 
مکلف به پیگیری قانونــی و حقوقی معضلات 
هســتند. فرمانداری اهواز نیــز در اطلاعیه ای 
آلودگــی آب اهــواز به وبــا را تکذیب کرد و 
خواســتار برخورد با عوامل انتشــاردهنده این 
مطلب شــد.فرمانداری اهــواز در این اطلاعیه 
آورده اســت: پیــرو خبری مبنی بــر آلودگی 
آب اهــواز بــه وبا، اعــلام می شــود که این 
 موضوع نادرست اســت زیرا آب آشامیدنی به 
صورت روزانه توســط عوامل بهداشــت کنترل 

می شود.
   از شــهروندان گرامی درخواســت می شود به 
شــایعاتی از این قبیل توجه نکنند و فرمانداری 
اهواز عوامل انتشــاردهنده ایــن خبر دروغ که 
موجب نگرانی مردم شدند را مورد پیگرد قانونی 
قرار می دهد.اســتاندار خوزســتان نیز پیش از 
این گفته بود: اســتان خوزستان به دلیل شرایط 
اقلیمی، هر ســال در دو مقطع اردیبهشت و آبان 
با شــیوع وبا روبه رو می شود اما هم اکنون هیچ 
موردی از ابتلا به وبا در خوزســتان نداشته ایم.  
غلامرضا شریعتی با اشاره به لزوم مراقبت برای 
جلوگیری از شــیوع وبا همزمــان با اوج گیری 
کرونا افزود: شــهرداران و فرمانــداران مکلف 
شده اند مانند هر ســال، لایروبی و آهک پاشی 
 در شــهرها را مد نظر قرار دهند و در روستاها 
نیز بخشــداران و دهیاران این اقدامات را انجام 

دهند.

رد آلودگی آب آشامیدنی اهواز به عامل بیماری وبا
یادداشت

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020
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اقتصادی

خبری

سرویس اقتصادی // علمداری با اعلام پرداخت ۴۰ میلیون 
تسهیلات جدید به مالکان مسکن مهر، شرایط و جزییات 

دریافت این وام را بیان کرد. 
محمد حسن علمداری، مدیر امور اعتباری بانک مسکن، اعلام 
کرد: براســاس مصوبه جدید بانک مسکن، به مالکان خوش 

حساب مسکن مهر تسهیلات جدیدی اعطا خواهد شد.
وی توضیح داد: این تســهیلات در قالب تســهیلات جعاله 
)تسهیلات تعمیرات مســکن مهر( به مالکان خوش حساب 
مســکن مهر پرداخت می شــود و منظور از مالکان خوش 
حساب آن دسته از مالکان مسکن مهر است که طی سال های 
گذشته تاکنون اقدام به فروش اقساطی واحد مسکونی کرده، 
کارت قسط دریافت کرده و به صورت مرتب و مستمر اقدام 
به پرداخت اقساط ماهانه تسهیلات مسکن مهر خود کرده اند. 
به این گروه از افراد تســهیلات جدیدی در قالب تسهیلات 
تعمیرات مسکن مهر -در صورت تمایل و ارائه درخواست به 

بانک مسکن-تعلق خواهد گرفت.
علمداری با بیان اینکه ملاک و معیار پرداخت این تسهیلات 
به متقاضیان این است که متقاضی حتما کارت قسط دریافت 
کرده و اقدام به پرداخت اقساط ماهانه خود کرده باشد، است، 
خاطرنشان کرد: سقف این تسهیلات همانند تسهیلاتی که هم 
اکنون به سایر واحد های مسکونی از بابت تعمیرات )تسهیلات 
جعاله( پرداخت می شود همان 40 میلیون تومان با نرخ سود 

مصوب شورای پول و اعتبار یعنی 18 درصد است.
مدت زمان بازپرداخت این تســهیلات نیز مانند تســهیلات 

جعاله ای که هم اکنون در بانک مســکن به متقاضیان واجد 
شــرایط همه واحد های مسکونی تعلق می گیرد 5 ساله بوده 
و اکثر قریب به اتفاق این تســهیلات با استفاده و ارائه اوراق 
گواهی حق تقدم تسهیلات مسکن قابل پرداخت است. وی 
همچنین رقم اقساط ماهانه این تسهیلات را حدود یک میلیون 

تومان اعلام کرد.
مدیر امور اعتباری بانک مسکن همچنین اعلام کرد: متقاضیان 
واجد شرایط برای دریافت تســهیلات تعمیرات واحد های 
مسکونی مهر می توانند با مراجعه به شعب بانک مسکن اقدام 

به ارائه درخواست برای دریافت این تسهیلات کنند و فرآیند 
پرداخت این تسهیلات به مالکان مسکن مهر همچون مالکان 
سایر واحد های مسکونی به شرط واجد شرایط بودن متقاضی 

از هم اکنون برقرار است.
علمــداری یکی از دلایل این موضوع را کمک به مالکان آن 
دسته از واحد های مسکن مهر اعلام کرد که به دلیل سکونت 
چند ساله در واحدهایشان، هم اکنون تمایل به انجام تعمیرات و 

بازسازی واحدشان دارند.
وی همچنین پرداخت این تســهیلات برای واحد های نوساز 

مسکن مهر را نیز بلامانع اعلام کرد به شرط آنکه فرآیند فروش 
اقساطی و دریافت کارت قسط از سوی مالک انجام شده باشد 
و فرد به صورت مرتب و مســتمر در حال پرداخت اقساط 

ماهانه خود به بانک باشد.
علمداری در این باره توضیح داد: هیچ محدودیتی از بابت سن 
بنا برای پرداخت تســهیلات تعمیرات مسکن مهر به مالکان 
واجد شــرایط در نظر گرفته نشده است، چرا که در برخی از 
واحد های تازه ساز نیز به دلیل وجود برخی نواقص مالکان به 
منابع مالی به منظور تکمیل واحد از قبیل نصب کابینت، پکیج 
و سایر تاسیسات و تجهیزاتی که احتمالا سازنده بر روی واحد 

نصب کرده است، نیاز خواهند داشت.
از این رو این گروه از مالکان مسکن مهر نیز که کارت قسط 
دریافت کرده، خوش حساب هستند و اقساط ماهانه خود را 
مطابق با روال به بانک پرداخت می کنند می توانند تسهیلات 

جعاله مسکن مهر دریافت کنند.

مدير امور اعتباری بانک مسکن مطرح کرد

جزییات تسهیلات جدید براى مالکان مسکن مهر

با استفاده نکردن از ظرف های یک بار مصرف 
از آلودگی محیط زیست جلوگیری کنیم ! واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

// مدیرعامل سازمان مرکزی  اقتصادی  سرویس 
تعاون روســتایی با بیان اینکه تصمیم گیری در 
مورد خرید حمایتی مربوط بــه وزارت صمت و 
ستاد تنظیم بازار اســت، گفت: ما طی نامه هایی 
درخواســت آمادگی کرده ایم اما هنوز ابلاغیه ای 
برای صادر نشده است و قرار است گروه پنج نفره 

در این باره تصمیم بگیرند. 
حسین شیرزاد مدیرعامل ســازمان مرکزی تعاون 
روســتایی در پاسخ به اینکه خرید حمایتی گوجه 
فرنگی از کشاورزان چه زمانی آغاز می شود، گفت: 
پس از آنکه قانون انتزاع )تمرکز وظایف بازرگانی 
کشــاورزی در وزارت جهاد( 2 سال مسکوت شد 
اختیار خریدهای حمایتی به ســتاد تنظیم بازار و 
وزارت صمت محول شده است و ما هم منتظر هستیم 
که ابلاغ از سوی وزارت صمت و ستاد تنظیم بازار 
انجام شود و البته تأمین مالی آن نیز از سوی سازمان 

برنامه و بودجه کشور صورت پذیرد.
شــیرزاد ادامه داد: علی رغــم اینکه وظایف خرید 

حمایتی در اختیار وزارت صمت است اما ما نامه ها 
و تقاضاهــای خود را در خصوص آمادگی و انجام 
خرید حمایتی ارســال کرده ایــم و در صورتی که 
ابلاغی به سازمان مرکزی تعاون روستایی انجام شود 

و منابع آن تأمین گردد اجرا خواهیم کرد.
وی در پاســخ به اینکه نامه ها و درخواســت های 
شما خطاب به چه کســی ارسال شده است، گفت: 
درخواست ما به معاونت بازرگانی وزارت جهاد بوده 
تا آنها از وزارت صمت و ســتاد تنظیم بازار برای 
خرید حمایتی درخواست بکنند.مدیرعامل سازمان 
مرکزی تعاون روســتایی درباره اینکه آیا تاکنون 
پاسخی از سوی وزارت صمت و ستاد تنظیم بازار 
نبوده است؟ گفت: 2 کمیسیون تخصصی کارشناسی 
در این باره گذاشته اند و به گروه پنج  نفره سپرده اند 
تا تصمیم گیری کنند و ما هم منتظر تصمیم و ابلاغ 

آنها هستیم.
شیرزاد در پاســخ به اینکه ظاهراً سازمان برنامه و 
بودجه کشور با توجه به کمبود منابع با خرید حمایتی 

موافقــت نمی کند، اظهار داشــت: چنین خبری را 
نشنیده ام اما اتحادیه ها در شهرستان ها اقدام به خرید 
توافقی گوجه فرنگی می کنند به طوری که در منطقه 
جیرفت گوجه فرنگی را خریداری و به کارخانه رب 

گوجه فرنگی آیدا می فرستند.
وی درباره قیمــت و میزان خرید اظهار بی اطلاعی 
کرد و گفت: از آنجا که این اتحادیه ها ارتباط مستقیم 
با ســازمان مرکزی تعاون روستایی ندارند درصدد 
گرفتن آمار از آنها نبوده ایم اما این کارخانه را تقویت 
کرده ایم تا محصول بیشتری را بتواند از صیفی کاران 

خریداری کند.
مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون روستایی باز هم 
تأکید کرد که تا کنون نه درباره خرید حمایتی گوجه 
فرنگی تصمیم گیری شده و نه منابع مالی آن تأمین 

شده است و ابلاغیه ای هم صادر نگردیده است.
شیرزاد در پاسخ به اینکه آیا اطلاع دارید کشاورزان 
در منطقه جنوب به ویژه اســتان کرمان محصولات 
پیــاز و گوجه  فرنگی خود را رهــا کرده اند ، گفت: 

در مورد گوجه فرنگی اطلاع ندارم اما پیازکاران با 
مشکلات همراه بودند.

وی درباره دلایل روی دســت ماندن محصولات 
کشاورزان گفت: پیازهایی که آنها نمی توانند صادر 
کنند محصولات درجه ســه و 2 بار باران دیده و له 
شده است.مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون روستایی  
افزود: ما به ستاد تنظیم بازار پیشنهاد کردیم که در 
مقابل هر کیلوگرم پیاز هزار تومان به کشــاورزان 
پرداخت شود که حدود 150 میلیارد تومان می شد. 

شیرزاد ادامه داد: متأسفانه به دلیل عدم اجرای الگوی 
کشت 2 برابر نیاز کشاورزان کشت کردند همچنین 
تعرفه گذاری 10 هزار تومانی هم مزید علت شــد 
تا بســتر مناسب صادراتی وجود نداشته باشد و در 

حقیقت با سونامی تولید پیاز مواجه شدیم.
کشاورزان منطقه کرمان گفتند مزارع گوجه فرنگی 
و پیاز خود را رها کرده اند و برداشت نمی کنند. آنها 
خواســتار خرید حمایتی دولت هستند که امسال 
اجرایی نشده و محصول شان روی دست ماند است.

در شبکه های مجازی فیلم هایی منتشر شد که این 
کشــاورزان محصولات خود را بــه رودخانه ها و 

خیابان ها ریخته اند.

 خرید حمایتی گوجه فرنگی ابلاغ نشده است

سرویس اقتصادی // شیوع ویروس کرونا اگرچه تمامی بازارها 
و شــاغلان آنها را با مشکل مواجه کرده اما کارگران روزمزد و 
فصلی بیش از سایرین در تامین معاش خود با مشکل مواجه 

شده اند. 
پس از شــیوع ویروس کرونا و کاهــش فعالیت های اقتصادی، 
از میان شــاغلان بخش های مختلف کارگران فصلی و روزمزد، 
بیشــترین آسیب را دیده اند. این کارگران به دلیل نوع فعالیتی که 
دارند، در طول سال حدود 6 تا ۷ ماه موقعیت کار کردن و کسب 
درآمد دارند؛ آنها فاقد پوشــش بیمه ای هستند و به همین دلیل 
نمی توانند از مزایای بیمه بیکاری اســتفاده کنند. تا بتوانند بیمه 
بیکاری بگیرند و یا از سوی دولت به صورت مستمر مورد حمایت 
قرار گیرند. حمایت هایی که از این قشر صورت می گیرد نیز صرفاً 
در حد دو یا سه روز کفایت می کند و البته آن هم مشخص نیست 

که این حمایت ها به همه این کارگران برسد یا خیر.
علاوه بر نداشــتن بیمه و حقوق ثابت، بخش اعظمی از کارگران 
روزمزد عضو هیچ انجمن و گروهی هم نیستند و شناسایی آنها 
کمی سخت اســت. این گروه از کارگران کسانی هستند که برای 
کسب درآمد روزانه خود، سر چهارراهها و میادین به انتظار کار 
می نشینند و حال در این شرایط، این افراد طی روزهای متمادی 

کاری برای انجام پیدا نمی کنند.

از سویی دیگر نیز مطابق با گفته هادی ابوی دبیرکل کانون عالی 
انجمن های صنفی کارگران، در کنار کارگران میدانی، بخشــی از 
کارگران ســاختمانی، کارگران هتل ها، تالارها، مسافرخانه ها، 
میادین میوه و تره بار، باربرهای درون شــهری و رستوران ها نیز 
جزو کارگران روزمزد محسوب می شوند زیرا به صورت روزانه 

دستمزد می گیرند.
کارگران قربانی اصلی کرونا

در ایــن ارتباط محمدرضا تاجیک فعال کارگری گفت: قربانیان 
اصلی کرونا، کارگران بوده اند. درســت است که بیماری فقیر و 
ثروتمند نمی شناسد اما با توجه به نیاز خانواده های کارگران، شیوع 
بیماری باعث می شود معیشت این قشر به خطر بیفتد که علاوه بر 
مشکلات بیماری، نگران معاش خود نیز باشند.وی افزود: دولت 
حتی جایی را برای اینکه کارگران بروند و اقلام بهداشتی با قیمت 

مناسب بخرند، در نظر نگرفته است.
تاجیک گفت: حتی کارگرانی که در کارگاه ها مشغول به کار هستند 
اوضاع خوبی ندارند؛ باید در روزهای سخت کارفرماها از کارکنان 
خود حمایت کنند اما بســیاری از کارفرماها این کار را نکردند؛ 
وضعیت کارگران خوب نیست دیگر چه برسد به کارگران روزمزد. 
ایــن فعال کارگری تاکید کرد: باید به صــورت ویژه از کارگران 
روزمزد حمایت شــود. معاش این قشر بستگی به درآمد روزانه 

شــأن دارد؛ دولت باید بسته ای ویژه برای حمایت از این افراد در 
نظر بگیرد.

لزوم ایجاد سامانه برای شناسایی کارگران 
روزمزد

مســأله ای که در این بین بیش از پیش خودنمایی می کند، فقدان 
اطلاعات کافی در مورد کارگران فصلی و روزمزد است. اگرچه 
کارگرانی که دارای بیمه تأمیــن اجتماعی و یا بیمه های خاص 
هستند، قابل شناسایی هستند اما تاکنون سامانه و یا محلی برای 
ثبت اطلاعات کارگران روزمزد و فصلی در نظر گرفته نشده است. 
البته گفته می شود 3 میلیون کارگر غیررسمی در کشور شناسایی 
شــده اند اما مشخص نیست که کارگران روزمزد نیز در زمره این 
افراد قرار دارند یا خیر.اهمیت وجود یک بانک اطلاعاتی در مورد 
کارگران غیررسمی اعم از روزمزد، فصلی و … آنجایی بیشتر به 
چشم می آید که وقتی اتفاق غیرمترقبه ای همچون شیوع ویروس 
کرونا، می افتد، دولت حتی اگر خودش هم توان حمایت نداشته 
باشد، می تواند اطلاعات این افراد را به نهادهای غیردولتی بدهد تا 
حداقل در حد خوراک روزانه، این افراد مبلغی را دریافت کنند و 

یا اینکه اقلام خوراکی برایشان در نظر گرفته شود.
البته دولت به واسطه اطلاعات یارانه ای افراد، اقدام به واریز مبلغ 
یک تا دو میلیون تومان به حساب افراد یارانه بگیر کرد اما قطعاً 
با توجه به تورم موجود، این مبلغ توان پوشــش دهی هزینه های 

کارگرانی که درآمد خود را از دست داده اند، ندارد.

کارگران روزمزد قربانیان اصلی کرونا

// مدیرعامل شــرکت  گروه خبــر 
گفت:  هرمزگان  صنعتی  شهرک های 
۴۵ واحد صنعتــی راکد در هرمزگان 

مجددا راه اندازی شدند. 
 به گزارش خبرنگار دریا  ،امیر امیری 
زاد مدیرعامل شــرکت شــهرک های 
صنعتی هرمزگان گفت:در سال جهش 
تولید 45 واحد صنعتی راکد به چرخه 

تولید بازگشتند.
محصول  پاییــن  کیفیت  زاد  امیــری 
تولیدی، نبــود بازار صادراتی و تامین 
مهم ترین  رااز  گــردش  در  ســرمایه 

مشکلات این واحد ها عنوان کرد.
او افزود: برای تامین نقدینگی واحد های 
راکد استفاده از منابع بانکی، بکارگیری 

روش های تامیــن مالی زنجیره تأمین 
با استفاده از سامانه سککوک، شفاف 
سازی صورت های مالی حساب رسی 
شده واحد ها برای عرضه در فرابورس 

در دستور کار است.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
تولید  خطوط  گفت:تعویض  هرمزگان 

برای ارتقای کیفیت و جذب ســرمایه 
گــذار نیز برای بازگشــت واحد ها به 

چرخه تولید ضروری است.
امیــری زاد گفت:بــا بازگشــت این 
واحد های تولیدی تا پایان سال حدود 
600 نفــر جذب واحد هــای صنعتی 
می شوند.پارســال در سال رونق تولید 
نیز 46 واحد تولیدی غیر فعال فعالیت 
خود را با اشــتغال زایی 800 نفر آغاز 

کردند.

آغاز به کار ۴۵ واحد صنعتی راکد در هرمزگان

 قیمت انواع خرما در بازار
 دبیر اتحادیه بنکداران مواد غذایی قیمت انواع خرما را اعلام کرد. 

قاسمعلی حســنی در گفت وگو با ایسنا با اشــاره به اینکه قیمت خرما از 
ابتدای ماه رمضان تغییری نکرده است، گفت: قیمت خرمای کبکاب کیلویی 
12هزار و 500 تا 13هــزارو500 تومان، خرمای پیارم درجه یک کیلویی 
۷5 تا 80هزارتومــان و درجه 2، 68 هزارتومان، رطب مضافتی درجه یک 
از 1۷ تا 21 هزارتومان و درجه2، 16 تا 19 هزارتومان، رطب زردعســلی 
16هــزارو500 تــا 1۷هزارتومان، خرمــای ربی 21 تــا 22 هزارتومان، 
خرمــای خاصویی ریز35 هزارتومان و معمولــی  20هزارتومان و خرمای 
 زاهدی 1۷ تا 18 هزارتومان اســت.وی ادامه داد:25 درصد نیز هزینه تولید

 توســط شرکت های بسته بندی که به فروشگاه های زنجیره ای ارسال می 
کنند، به این قیمت ها اضافه می شود.دبیر اتحادیه بنکداران مواد غذایی در پایان 
همچنین اضافه کرد: خرمای زاهدی نیز به دلیل خشک بودن، ماندگاری بالا و 

قیمت مناسب به پاکستان صادر می شود.

سخنگوی صنعت برق اعلام کرد
آغاز تعویض یک میلیون کولر گازی فرسوده 

از اواخر امسال
 سرویس اقتصادی // ســخنگوی صنعت برق گفت: طرح تعویض یک 
میلیون کولر گازی فرســوده با کولرهای با بازده بالا از اواخر امسال اجرایی 
می شود. »مصطفی رجبی مشهدی«گفت : مصوبه طرح تعویض یک میلیون 
کولرگازی پارسال از سوی شــورای اقتصاد مصوب و برای اجرا ابلاغ شده 
اســت.وی ادامه داد: بر همین اساس از همان روزهای نخست اقدام ها برای 
اجرا شدن مصوبه آغازو مطالعات نخستین شروع شد.رجبی مشهدی گفت: 
بر این اساس پیش بینی می شود نیمه دوم امسال پیمانکاران اجرا کننده طرح 
انتخاب شده و مقدمات اجرای کار فراهم شود.سخنگوی صنعت برق ادامه داد: 
کار انتخاب سازندگان داخلی کولرهای گازی پربازده و کم مصرف بر اساس 
استانداردهای مدنظر هم از نیمه دوم امسال آغاز خواهد شد.مصوبه شورای 
اقتصــاد در خصوص صدور مجوز طرح جایگزینی یک میلیون کولر گازی 
فرسوده با کولرهای گازی راندمان بالا در شهرستانهایی که دارای تعرفه برق 
مناطق گرمسیر یک هستند، از سوی رییس سازمان برنامه و بودجه کشوردی 
ماه پارسال  ابلاغ شد.رجبی مشهدی افزود: بر این اساس  فراخوان شناسایی 
مهندسان مشــاور دارای گواهی صلاحیت مرتبط از سازمان برنامه و بودجه 
کشور به منظور انتخاب مهندس مشاور و تهیه اسناد مناقصه مربوط به انتخاب 
سرمایه گذار هم منتشــر خواهد شد.سخنگوی صنعت برق گفت:هماهنگی 
بــا وزارت صنعت، معدن و تجارت برای  برگزاری جلســات داخلـــی با 
تولیدکنندگـان کولر گـازی و انجمنهای »صنعت تأسیسات «و »تولیدکنندگـان 
سیســتمهای تهویه مطبوع ایران« بعد از انتخاب پیمانکار برگزار خواهدشد.
وی از برگـزاری جلسـه مشتـرک توانیر و وزارت صنعت، معدن و تجارت 
با تولیدکنندگـــان کولر گازی و همچنین انجمنهای »صنعت تأسیسات«و » 
تولیدکنندگـان سیستمهای تهویـه مطبوع ایران «خبر داد و گفت:  مقـرر شد 
انجمن تولیدکنندگـــان سیستمهای تهویـه مطبوع برنامه زمانبنـدی تحویل 
کولـر پس از عقد قرارداد را به شرکت توانیـر اعلام کند.رجبی مشهدی ادامه 
داد:توانیر موظف اســت انتخاب پیمانکار را براساس قانون از طریق مناقصه 
انجام دهد.وی افزود:تولیدکنندگان داخلی می توانند برای شرکت در مناقصه در 

قالب کنسرسیوم نیز اقدام کنند.

طرح :  مریم عباس زاده

 سرویس اقتصادی // مدیر طرح سی ان جی شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی ایــران گفت: از زمان 
ثبت نام خودروهای عمومی در ســامانه وزارت نفت 
تا مراجعه به کارگاه برای گازسوزشــدن رایگان این 

خودروها تنها یک هفته زمان احتیاج است. 
حسین باقری از ثبت نام 38 هزار و 365 نفر در سامانه 
گازسوز کردن خودروهای عمومی خبر داد و گفت: از 
این تعداد 25 هزار و 112 نفر خارج از طرح بوده اند.

وی با بیان اینکه ثبت نام رســمی در سامانه جدید از 
روز چهارشنبه آغاز شده است،  ادامه داد: در این مدت 
هزار و 100 خودرو آماده تبدیل و 663 مورد نیز نوبت 

دهی شده اند .
باقری روند ثبت نام را مطلوب دانست و افزود: این آمار 

از آغاز ثبت نام قابل قبول است.  

وی بحــث اطلاع رســانی برای دوگانه ســوز کردن 
خودروهای عمومی را مهم دانســت و گفت:  ثبت نام 
در سایت https://gcr.niopdc.ir/login رایگان است.

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایران نوبت دهی برای تبدیل خودروها بر اســاس 
زمان ثبت نام عنوان کرد و افــزود:   در زمان ثبت نام 
فرد متقاضی روز مراجعه برای تبدیل خودرو را انتخاب 
می کند.به گفته باقری، رانندگان خودروهای عمومی از 
همین رو نباید منتظر روزهای بعد باشند زیرا هرچقدر 
سریعتر ثبت نام انجام شود،  مراحل تبدیل و نوبت دهی 

نیز زودتر خواهد بود.
وی ادامه داد: 5 قرارداد با پیمانکاران بسته شده و آنها 
ملــزم به تامین تجهیزات مورد نیاز مانند مخزن و کیت 

برای دوکگانه سوز کردن خودروها هستند.

مدیر طرح سی ان جی شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایران افزود: اگر استقبال بیشتر شود، این پیمانکاران 

نیز سرعت کار را بالا می برند.
 وی تاکید کرد: دوگانه سوز کردن خودروهای عمومی 
شامل تاکسی، وانت و ون کاملا به صورت رایگان است 
و هیچ هزینه ای از رانندگان عمومی دریافت نمی شود.  
باقری به رانندگانی که در ســامانه قبلی ثبت نام کرده 
https://gcr. اند نیز توصیه کرد بار دیگر در ســامانه

niopdc.ir/login اطلاعات خود را ثبت کنند تا کار با 

سرعت بیشتری انجام شود.
وی با اشــاره به تعداد ثبت نام ها در روزهای گذشته،  
افــزود: با توجه بــه حجم ثبت نام هــا، از زمان ثبت 
اطلاعات تا زمان مراجعه بــه کارگاه های مجاز برای 
تبدیل خودروها، یک هفته زمان می برد.مدیر طرح سی 
ان جی شــرکت ملی پخش فــرآورده های نفتی ایران  
ادامه داد در زمان ثبــت اطلاعات پیامکی به متقاضی 
ارســال می شــود و روز قبل از مراجعه به کارگاه نیز 

پیامک یادآوری ارسال خواهد شد.  

ثبت نام ۳۸ هزار خودرو در سامانه وزارت نفت؛

خودروهای عمومی یک هفته ای گازسوز می شوند

  سرویس اقتصادی // نرخ بلیت پروازهای داخلی بار 
دیگر همزمان با افزایش پروازهای داخلی در تعدادی 
از مسیرها به نرخ های بالای ۵۰۰ هزار تومان بازگشت.

همزمان با ازسرگیری پروازهای داخلی، قیمت بلیت 
هواپیما نیز به نرخ های قبل کرونا برگشــت. این در 
حالی اســت که در شرایط کرونایی، برخی شهرهایی 
که پروازهایشــان ادامه داشت، به دلیل کاهش تقاضا 
به زیر 200 هزار تومان رســیده بــود اما همزمان با 
شــروع مجدد پروازها و افزایش تقاضای سفر، بلیت 
این پروازها به نرخ های بهمن ماه سال گذشته برگشته 

است.
پس از آنکه شورای سلامت کیش با آغاز پروازها به 
این جزیره از 25 اردیبهشت )پنج شنبه هفته گذشته( 
موافقت کرد، تورها و پروازهای کیش نیز آغاز شــده 
و با توجه بــه نزدیک بودن تعطیلات عید فطر، بلیت 
پروازهای کیش با رشد سرسام آور قیمت ها روبه رو 
شده اســت. به عنوان مثال پرواز پنج شنبه 1 خرداد 
تهران کیش ســاعت 6:40 دقیقه از ســوی یکی از 
شرکت های هواپیمایی، 542 هزار و 300 تومان تعیین 
شده است. یک شــرکت دیگر هم پرواز ۷:40 همان 
روز )1 خــرداد( تهران-کیش را با قیمت 546 هزار 
تومان انجام می دهد. همچنین بلیت ۷ پرواز اکونومی 
دیگــر در همان روز با قیمت هایــی از 600 هزار تا 
858 هزار تومان از ســوی چند ایرلاین دیگر عرضه 

می شود.
همچنین پرواز تهران-مشهد برای روزهای پایانی ماه 
مبارک رمضان و با توجه به دســتور رئیس جمهور 
برای بازگشــایی درب های حرم مطهر رضوی )ع( و 
هتل ها، تعداد پروازهــا و قیمت بلیت ها نیز بار دیگر 
در آســتانه رشد قرار دارد به گونه ای که از بلیت های 
بــا نرخ 1۷0 تا 220 هزار تومــان در ایام کرونایی، 
بــه بین 300 تا 600 هزار تومــان در روزهای آخر 
ماه مبارک رمضان رسیده است.این افزایش قیمت ها 
در حالی اســت که شرکت های هواپیمایی همچنان از 
دریافت تسهیلات حمایتی در برابر آسیب های شیوع 
کرونا به کســب و کارها که مصوب ستاد ملی مبارزه 
با کرونا و شــورای پول و اعتبار بود، باز مانده اند؛ به 
نظر می رسد ایرلاین ها با افزایش نرخ بلیت ها به دنبال 

جبران این کاهش درآمدها باشند.
از ســوی دیگر بــا توجه به اینکه در آذر ماه ســال 
گذشته، نرخ نامه تعیین ســقف و کف قیمت بلیت ها 
از ســوی شــرکت های هواپیمایی به تصویب رسیده 
و از طرف ســازمان هواپیمایی کشــوری و انجمن 
شرکت های هواپیمایی نیز با تأیید روبه رو شده بود، 
مشخص نیســت آیا این نرخ نامه با توجه به کاهش 
شدید قیمت بلیت هواپیما در سه ماه توقف یا کاهش 
پروازها، همچنان معتبر است یا از درجه اعتبار ساقط 

شده است.

 بلیت هواپیما مجددا گران شد

 ســرویس اقتصادی  // شورای عالی 
منطقه  توسعه  سند  سرزمین،  آمایش 
ساحلی مکران در افق ۱۴۱۵ را تصویب 

نمود
به اســتناد بنــد الف مــاده 32 قانون 
توسعه کشور،  برنامه های  دائمی  احکام 
شــورای عالی آمایش ســرزمین، سند 
توسعه منطقه ســاحلی مکران در افق 
1415، که مبتنی بر مطالعات طرح ویژه 
توســعه و عمران منطقه ساحلی مکران 
مصــوب دی ماه 139۷ شــورای عالی 
شهرســازی و معماری ایران اســت را 

تصویب نمود.

بر اســاس این ســند منطقه ســاحلی 
مکران مشتمل بر پنج شهرستان چابهار، 
جاسک، سیریک، کنارک و میناب در دو 
استانِ سیستان و بلوچستان و هرمزگان 
اســت و دارای قطب توسعه جاسک به 
عنوان بندر و پایگاه نیروی دریایی، هاب 
گاز، نفت و انرژی و منطقه آزاد تجاری 
صنعتــی چابهار به عنــوان بندر آزاد و 
اســکله های با ظرفیت ایجــاد مناطق 

صنعتی و حمل و نقل بین المللی است.
در این ســند تصریح شــده اســت که 
منطقه مکران ظرفیت ایجاد انواع صنایع 
پتروشــیمی، فولاد و صنایع بزرگ را 

دارد و می توانــد زمینه گســترده تولید 
و صــادرات مجدد را فراهم ســازد و 
توســعه برون زا که محتاج تجهیز منابع 
و سرمایه گذاری ملی و بین المللی است، 
عامل مهمی در توسعه منطقه مکران به 
شمار می آید و توسعه درون زا و برون زا 
به عنوان مکمل یکدیگر می تواند توسعه 

متوازن و پایدار منطقه را رقم بزند.
در این ســند همچنین توســعه منطقه 
ساحلی مکران توسعه ای شبه برون زاست 
که تلفیقی از توسعه درون زا و برون زا و 
با پیشرانی توسعه منطقه ای برون زا است 
که به همراه توســعه درون زای منطبق با 

ظرفیت ها ومزیت های منطقه ی مکران و 
اجتماعات محلی و از محل سرریز آن به 

انجام می رسد.
در سند توســعه مذکور همچنین اهداف 
منطقه ســاحلی مکران  توسعه فضایی 
و نیز راهبردهای توســعه این منطقه به 
صورت دقیق تبیین و ترسیم شده است.

در سند فوق، دستگاه های اجرایی مکلف 
هســتند که بر اساس سند توسعه منطقه 
ســاحلی مکران، برنامه هــای جامع و 
اجرایی دســتگاه مربوط را تهیه و پس 
از هماهنگی با سازمان برنامه و بودجه 
کشــور، از محل اعتبارات بودجه های 
ســنواتی نســبت به انجام مطالعات و 
اولویت  با  پروژه های مصــوب  اجرای 
مشــارکت عمومی- خصوصــی اقدام 

نمایند.

به منظور توسعه شبه برونزای منطقه مکران

سند توسعه منطقه ساحلی مکران در افق 1۴1۵ تصویب شد



حوادث جهان
بررسی  علت مرگ سفیرچین در  اسرائیل

 براساس گزارش رسانه ها، تیمی از متخصصان چینی برای بررسی 
مرگ ناگهانی سفیر این کشور در تل آویو به سرزمین های اشغالی سفر 
می کنند. روز یکشنبه اخباری از پیدا شدن جسد »دو وی« سفیر چین 
در اسرائیل در داخل آپارتمانش در حومه تل آویو منتشر شد.روزنامه 
هاآرتص به نقل از منابع مطلع گزارش داد، متخصصان چینی بعد از 
ورود به اسرائیل وارد قرنطینه نمی شوند. این تیم، تحقیقات داخلی به 
عمل خواهد آورد و فعالیت هایش را با سفارت چین هماهنگ می کند.
این روزنامه همچنین گزارش داد، جسد سفیر چین درون تختخوابش 
پیدا شد و از آنجایی که هیچگونه علائمی از خشونت روی بدن او 
دیده نمی شود، این دیپلمات ظاهرا در خواب مرده است.این سفیر ماه 
فوریه منصوب شده بود و پیش از آن در سال های 2016 تا 2019 
سفیر چین در اوکراین بود. دو وی از چهره های منتقد مایک پامپئو، 
وزیر امور خارجه آمریکا بود. پامپئو در سفر اخیرش به سرزمین های 

اشغالی، چین را به ضعف در واکنش به کروناویروس متهم کرد. 

کشته شدن ۴ داعشی در پاکستان 
 چهار عنصر گروهک تروریستی تکفیری داعش در ایالت پنجاب 
پاکستان به هلاکت رسیدند.ســازمان مبارزه با تروریسم پاکستان 
)ctd( بــا صدور بیانیه ای اعلام کرد نیروهای پلیس پاکســتان 
براســاس اطلاعات محرمانه، به محل اختفای عناصر وابســته به 
داعــش در منطقه »بهاولپور« از نواحی ایالت پنجاب یورش بردند 
و 4 تروریســت را به هلاکت رساندند.منابع خبری با بیان اینکه ۷ 
تروریست در این مخفی گاه پنهان شده بودند افزودند بعد از تبادل 
سنگین آتش میان تروریست ها و نیروهای پلیس، سه تروریست 
فرار کردند.پلیس پاکستان همچنین از کشف مقادیر زیادي سلاح و 
مهمات از محل اختفای این تروریست ها خبر داد.نیروهای پلیس 
پاکستان نیز در عملیاتی در همین منطقه دو تروریست عضو داعش 

را بازداشت کرده بودند.

کشته شدن ۴ نیروی حشد شعبی در انفجار بمب 
در صلاح الدین عراق

 حشد شعبی عراق از کشته و مجروح شدن چهار تن از نیروهای 
خود درپی انفجار یک بمب در صلاح الدین خبر داد. علی الحسینی، 
مسئول محور شمال حشــد شعبی عراق در سخنانی اعلام کرد که 
درپی انفجار یک بمب در نزدیکی شهر »طوز خورماتو« در استان 
صلاح الدین چهار تن از نیروهای حشــد کشته و زخمی شدند.وی 
در این باره افزود: عناصر تروریستی داعش مزارع گندم در یکی از 
روستاهای غرب طوز خورماتو را به آتش کشیدند و در پی انفجار 
یک بمب در جریان گشت زنی نیروهای حشد یکی از نیروها کشته 
و سه تن دیگر نیز مجروح شدند.علی الحسینی در ادامه گفت: با این 
وجود نیروهای حشد شــعبی کنترل این موضع امنیتی را به دست 

گرفتند.
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حوادث

  

از روزی که راز ۱۰ساله همسرم فاش شده است، دیگر 
شــب و روز ندارم. آرامش و آسایش از زندگی ام رفته 
است، چشمانم از شدت خشم یک کاسه خون می شود 

و افکارم چنان به هم می ریزد که ...
زن 40ساله ای که دادخواست شکایت از هوویش را در دست 
می فشرد، وارد کلانتری شد و در حالی که مدعی بود مورد 
توهین، فحاشــی و مزاحمت قرار گرفته است، به کارشناس 
اجتماعی کلانتری سپاد مشهد گفت: بعد از آن که تحصیلاتم 
در مقطع راهنمایی به پایان رسید، دیگر درس و مدرسه را رها 
کردم و در کنار مادرم به خانه داری مشــغول شدم اما طولی 
نکشید که خواستگاران در منزلمان را به صدا در آوردند تا این 
که در میان آن ها »میثم« توجهم را به خودش جلب کرد. او 
با پوششی به خواستگاری ام آمده بود که شغلش را نشان می 
داد. جوانی مودب و آراسته بود و طوری با طمانینه سخن می 
گفت که در همان برخورد اول عاشقش شدم. اگرچه ثروت و 
سرمایه ای نداشت اما جذبه و مردانگی اش غافل گیرم کرد.  
خلاصه، با لبخند من قول و قرارها گذاشته شد و در حالی که 
1۷سال بیشتر نداشتم پای سفره عقد نشستم و زندگی عاشقانه 
ای را آغاز کردم. ســختی های این زندگی مشترک از همان 
روزهای اول خودنمایی کرد چرا که به خاطر شغل همسرم 
باید در یکی از روســتاهای دوردست و با حداقل امکانات 
زندگی می کردم. برای آن که پول بیشتری پس انداز کنم، در 
همه چیز قناعت می کردم، حتی لباس هایمان را با آب سرد 
می شستم تا کپسول گاز برای روشن کردن آبگرمکن مصرف 
نشــود. با آن که چند روز بیشــتر از تولد اولین دخترم نمی 
گذشت ولی مجبور بودم در سوز و سرمای زمستان، بسیاری 
از امور مربوط به بیرون از منزل را انجام بدهم و از فرزندم هم 
مراقبت کنم تا دچار بیماری نشود. آن زمان جوان بودم و درد 
استخوان هایم را جدی نمی گرفتم چرا که فقط به فراهم کردن 

محیطی امن و آرام برای همسرم و فرزندانم می اندیشیدم.
خلاصه، در همین شرایط یک دختر و پسر دیگر هم به دنیا 
آوردم و با همه کاســتی ها و سختی های زندگی ساختم تا 
این که بعد از 23سال گذران زندگی در روستا، بالاخره بار و 
بندیلمان را بستیم و راهی مشهد شدیم. از این که دیگر همه 
امکانات رفاهی و درمانی برایم مهیا بود، در پوست خودم نمی 
گنجیدم و تنها به سر و سامان دادن فرزندانم فکر می کردم. با 

وجود این، بیماری آرتروز درد را به اعماق استخوان هایم می 
کشاند به طوری که به راحتی نمی توانستم از پله ها بالا بروم 
یا پیاده روی کنم. در همین روزها متوجه شدم زن غریبه ای 
مدام با »میثم« تماس می گیرد و همسرم به طرز مشکوکی 
با او صحبت می کند. وقتی موضوع را جویا شــدم، به من 
گفت که آن زن مشکلات خانوادگی دارد و از من مشاوره و 
راهنمایی می خواهد ولی خیلی زود راز پنهان همسرم بعد از 
10ســال فاش شد. تازه فهمیدم سال ها قبل زمانی که من با 
آب سرد رخت و لباس می شستم، همسرم با زنی که شوهری 
معتاد داشته آشنا می شــود اما بالاخره اختلافات آن زن با 
شــوهرش شدت می یابد که فرجامی جز طلاق ندارد. میثم 
بعــد از این ماجرا آن زن مطلقه را به عقد موقت خودش در 
می آورد و این راز را پنهان می کند. از آن روز به بعد زندگی 
برایم جهنم شد. کاش حداقل با زنی ازدواج می کرد که یک 
سر و گردن از من بالاتر بود. او نه تنها ظاهری زیبا ندارد بلکه 
بســیار بد دهن و بی حیاست به طوری که هر بار با همسرم 
تلفنی صحبت می کند صدای فحاشی و بی احترامی هایش 

را به راحتی می شنوم. 
خلاصه، چاره ای نداشــتم جز آن که از مادرشوهرم کمک   
بخواهم. با این تصور به سراغ مادرشوهرم رفتم. فکر می کردم 
او که زنی مومن و دنیا دیده است، پسرش را نصیحت می کند 
که این گونه پا روی قلب من نگذارد ولی برخلاف تصورم او 
نه تنها اشتباه پسرش را تایید کرد بلکه بیماری مرا بهانه ای 
برای ازدواج میثم قرار داد و گفت: یک همسر بیمار نمی تواند 
خواســته های همسرش را برآورده کند! به همین دلیل میثم 
نیز ازدواج کرده است. با شنیدن حرف هایی که انتظارش را 
نداشتم دیگر از مادرشوهرم نیز متنفر شدم چرا که من همسرم 
را عاشقانه دوست داشــتم اما او پاسخ سال ها دلسوزی و 
قناعتم را این گونه داد. حالا هم اگرچه پشــیمان است ولی 
توان پرداخت مهریــه او را ندارد. با وجود این، من حاضرم 
خانه و خودرو را بفروشیم تا شر این زن از زندگی ام کم شود. 
از سوی دیگر نیز خوشحالم که هوویم به خاطر یک بیماری 
خاص نمی تواند باردار شــود و در   صورت بارداری خطر 
مــرگ او را تهدید می کند...اکنون نیز که این ماجرا لو رفته، 
هوویم که »شوکت« نام دارد مدام مزاحم زندگی ام می شود و 

به من فحاشی می کند اما ای کاش ...

راز 1۰ساله

در امتداد تاریکی

مرزبانی  فرمانده   // حوادث  سرویس 
اســتان هرمزگان از توقیف ۳ فروند 

تور  دارای  متخلف  صیادی  شــناور 
صیادی غیرمجاز ترال و کشف بیش 

از ۴۰ تن انواع ماهی توسط مرزبانان 
دریایی این استان خبر داد.

سرهنگ »حسین دهکی« در تشریح این 
خبر اظهار داشت: در پی اعلام نارضایتی 
صیادان و مرزنشــینان استان از صید بی 
رویه و استفاده از تورهای کف کش ترال 
توسط صیادان متخلف در آب های این 
اســتان، این فرماندهی با انجام اقدامات 
اطلاعاتی فعالیت ســودجویان را مورد 

رصد قرار داد.
وی افــزود: در ایــن راســتا مرزبانان 
شهرستان جاسک و میناب در دو عملیات 
جداگانه، حین گشت زنی و کنترل حوزه 

استحفاظی، موفق شدند 2 فروند کشتی و 
یک فرونــد موتورلنج متخلف را توقیف 

کنند.
فرمانده مرزبانی استان هرمزگان تصریح 
کرد: در بازرسی مرزبانان از شناورهای 
صیادی، مشخص شد این شناورها دارای 
تور صیادی غیرمجاز ترال و مقدار40 تن 

و 500 کیلوگرم انواع ماهی هستند.
ســرهنگ دهکی در خاتمه با اشاره به 
دستگیری 53 متهم در این عملیات، گفت: 
در این رابطه پرونده ای تشکیل و متهمان 
برای سیر مراحل قانونی پس از تشکیل 

پرونده تحویل مراجع ذی صلاح شدند.

توقیف ۳ کشتی صیادی ترال  توسط مرزبانان هرمزگان

ســرویس حوادث //فردی که با استفاده از سلاح 
شکاری اقدام به قتل یک مرد ۴۰ ساله در باقرشهر 

کرده بود، دستگیر شد.
 حوالی ســاعت 15 روز پانزدهم شــهریور ماه سال 
96 از طریق تماس شــهروندان بــا مرکز فوریت های 
پلیســی 110 وقوع یک فقره تیراندازی منجر به قتل 
در میدان اصلی باقرشهر اطلاع داده شد که به دنبال آن 
ماموران کلانتری 1۷5 باقرشــهر به محل اعزام شدند. 
با حضور ماموران در محل و تأیید خبر اولیه موضوع 
به کارآگاهان اداره دهم ویژه قتل پلیس آگاهی اطلاع 
داده شــد و آنان به همراه تیم بررسی صحنه جرم وارد 

محل شدند.
با حضور ماموران آگاهی در محل و انجام بررسی های 
اولیه هویت متوفی به نام هاشــم 40 ساله شناسایی و 
مشخص شد که وی از ناحیه سینه مورد اصابت گلوله 
شلیک شده از یک سلاح شکاری قرار گرفته است. در 
ادامه نیز جســد مقتول به پزشکی قانونی منتقل شد تا 

بررسی های تکمیلی در این خصوص انجام شود.
همزمان مامــوران پلیس آگاهی نیز اقــدام به انجام 
تحقیقات میدانی و گفت وگو با شــاهدان عینی کرده و 

موفق شــدند که هویت متهم به قتــل به نام هرمز 50 
ســاله را شناسایی کردند و مشخص شد هرمز و هاشم 
با هم دیگر دوســت هستند و بر سر اختلافات مالی با 
هم درگیر شــده و این درگیری هم در نهایت منجر به 
قتل شده است. با کسب این اطلاعات دستور دستگیری 
قاتل فراری صادر شد و هرمز تحت تعقیب قرار گرفت.

با گذشت چندین ماه از رسیدگی به این پرونده، سرانجام 
ماموران پلیس آگاهی با بهره گیری از روش های علمی 
کشف جرم و با انجام اقدامات پیچیده مخفیگاه قاتل را 

در یکی از شهرهای غربی کشور شناسایی کردند که با 
هماهنگی و اخذ نیابت قضایی راهی محل شــده و در 
تاریخ 1۷ اردیبهشت ماه هرمز در مخفیگاهش دستگیر 
و به مقر پلیس منتقل شد. همچنین در بازرسی از محل 
اختفای وی یک قبضه ســلاح شــکاری، دو خشاب 
سلاح کلاشــینکف و 99 فشنگ جنگی سلاح کلاش 

و 9 فشنگ کلت کمری کشف و ضبط شد.
با انتقال متهم به مقر انتظامی وی تحت بازجویی قرار 
گرفته و با اعتراف به قتل دوســتش گفت: مدتی قبل 
مبلغ 50 میلیون تومان به دوستم قرض دادم و قرار شد 
موعد مقرر وجه را پرداخت کند، اما با گذشــت مدتی 

پولم را مطالبه کردم و از پرداخت آن طفره رفت و انگار 
نه انگار به من بدهکار اســت. روز جنایت باز پولم را 
طلب کــردم ولی جر و بحثمان بالا گرفت و من هم با 
سلاحی که به همراه داشتم یک تیر به سمت سینه اش 

شلیک کردم و بلافاصله متواری شدم.
مرکز اطلاع رسانی پلیس پایتخت اعلام کرد: با توجه 
به دســتگیری قاتل متواری و اعتــراف صریح به قتل 
به انگیزه اختلاف مالی و کشــف سلاح و فشنگ های 
ممنوعه، متهم با صدور قرار قانونی از سوی مقام قضایی 
برای انجام تحقیقات تکمیلی در اختیار کارآگاهان اداره 

دهم قرار گرفت.

رفیق کشی به خاطر ۵۰ میلیون

روابط عمومي مصرف ماهي و میگو از بروز افسردگي جلوگيری مي كند
 شیلات هرمزگان 

رئیــس مرکــز تشــخیص و 
از جرایم سایبری  پیشــگیری 
پلیس فتا ناجا از سرقت اطلاعات 
بانکی در سایت های شرط بندی 

خبر داد.
سرهنگ دوم علی محمد رجبی ضمن 
بیان اینکه در شرایط کرونا که سیستم 
آموزشی بیشتر از طریق آنلاین و راه 
دور است باعث شده تا نوجوانان و 
جوانان زمان زیــادی را در فضای 
مجازی و شبکه های اجتماعی صرف 
کنند، اظهار کرد: همین صرف زمان 
زیاد در شبکه های اجتماعی باعث 
شده تا گردانندگان سایت های شرط 
بندی از این فرصت استفاده کرده و 
با تبلیغات فــراوان به دنبال ترغیب 

جوانان برای شرط بندی باشند.
وی با اشــاره به شعارهای تبلیغاتی 
»چندبرابر کردن پــول« و »پولدار 
شدن یک شبه« از سوی سایت های 
قمار شرط بندی، افزود: در پی این 
گردانندگان  تبلیغاتی،  شــعارهای 
ســایت های قمار و شــرط بندی 
در ترفنــدی زیرکانــه کاربرانی را 
که برای بار اول وارد ســایت شده 
کاملا حســاب شده و از روی فنون 
روانشناسی، مبلغ اندکی برنده می کنند 
تا فرد را برای ســرمایه گذاری های 

بیشتر ترغیب کنند.
ســرهنگ رجبی ادامه داد: شیرینی 
بردهای اولیه باعث می  شود به رغم 
باخت های بعدی، شخص همچنان به 

دنبال بازی باشد تا بتواند برنده شود 
در حالی که دیگر امکان برنده شدن 

کم و کمتر می شود. 
رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری از 
جرایم سایبری پلیس فتا ناجا یادآور 
شد: در سایت های شرط بندی وقتی 
از مبلغی فراتر می رود، برنامه طوری 
پیش می رود که برگه هایی که به فرد 
داده یا تاس هایی که برای او ریخته 
می شــود به گونه ای است که کاربر 

می بازد.
سرهنگ رجبی ضمن اشاره به اینکه 
درگاه های بانکی کشور مستقیماً در 
اختیار قماربازان قرار نمی گیرد، گفت: 
سایت های شرط بندی اقدام به اجاره 

درگاه بانکی می کنند.

به گفتــه وی، برخــی از مجرمان 
ســایبری نیز در قالب سایت های 
شرط بندی و قمار اقدام به سرقت 
قربانی  بانکی  حســاب  اطلاعات 
کرده و با در اختیار گرفتن رمز پویا 
و اطلاعات کارت بانکی که توسط 
خــود قربانی در اختیــار مجرمان 
گذاشته می شود اقدام به برداشت از 

حساب بانکی قربانی می کنند.
وی تاکید بر شناسایی و برخورد با 
سایت های شرط بندی را از اولویت 
کاری پلیس فتا دانســت و گفت: 
برای جلوگیری از فعالیت این دست 
سایت ها در فضای مجازی شهروندان 
باید در صــورت فریب گردانندگان 
ســایت های شرط بندی موضوع را 
به پلیس اطلاع داده  تا روند برخورد 
قانونی با این دســت ســایت ها و 

گردانندگان آنها صورت گیرد.

دانشجوی   / حوادث  ســرویس 
دانشــگاه های  از  یکی  دکترای 
امتحانی  لاهیجان که ســؤالات 
مقطع دکتری را منتشر کرده بود 

دستگیر شد.
 سرهنگ قاسم جانعلی پور، فرمانده 
انتظامی لاهیجان در این باره گفت: 

همزمان با دریافت پرونده شــکایت 
یکی از دانشــگاه های شهرســتان 
لاهیجان مبنی بر اینکه فردی در یکی 
از شبکه های اجتماعی اقدام به انتشار 
سؤالات امتحانی یکی از رشته ها در 
مقطع دکتری قبل از برگزاری امتحان 
کرده، بررسی موضوع در دستور کار 

پلیس قرار گرفت. این مقام انتظامی 
افزود: مأموران پلیس فتا با اقدامات 
فنی و رصد دقیــق فضای مجازی، 
متهم این پرونده را شناســایی و با 
هماهنگی قضایی وی را دســتگیر 
کردند. وی با بیان اینکه متهم دستگیر 
شده از دانشجویان مقطع دکترای این 

دانشگاه است، گفت: وی در تحقیقات 
پلیس ابتدا با ارائه مطالب ضد و نقیض 
منکر ارتباط خود با این پرونده شد 
اما پس از مواجهه با دلایل و مدارک 
به جرم خود اعتراف کرد. ســرهنگ 
جانعلی پور تصریح کــرد: متهم 36 
ســاله با تشــکیل پرونده به مرجع 
قضایی معرفی شد و تحقیقات در این 

باره ادامه دارد.

دانشجوی دکتری عامل انتشار سؤالات امتحانی

سرویس حوادث // افتادن انگشتر و النگو از جیب 
قاتل در آب میوه فروشی، پازل اعتراف را تکمیل 

کرد.
  عامل جنایت خانه پیرزن که دســت به سرقت 50 
میلیون تومانی طلاها زده بود، برای ردگم کنی به صحنه 
قتل بازگشت و راز جنایت از سوی یک دوست فاش 
شد.  شب 21 ماه رمضان، پیرزنی تنها در خانه اش در 
شهرک ولیعصر به قتل رسید. بلافاصله ماموران کلانتری 
153 شــهرک ولیعصر راهی محل حادثه شدند. پسر 
مقتول در اظهارات خود به ماموران پلیس گفت: »چند 
ساعتی از مادرم که تنها زندگی می کرد، خبر نداشتم، 
برای همین نگران شدم و با او تماس گرفتم ولی کسی 
پاسخگو نبود. سراسیمه به خانه مادرم رفتم و وقتی به 

آن جا رسیدم، جسدش را دیدم.«
قاتل به صحنه قتل بازگشت

بلافاصله کارآگاهان پلیس آگاهی و بازپرس کشیک 
قتل، سر صحنه جرم حاضر شدند. در حالی که تحقیقات 
ادامه داشت، ماموران کلانتری به یکی از بستگان مقتول 
که به محل حادثه آمده بود، مشکوک شدند. پسر مقتول 
به ماموران کلانتری گفت که این پســر، نوه دایی اش 

است و برای تسکین دادن به این جا آمده است. دقایقی 
بعد ماموران کلانتری به چهره و رفتار این پسر جوان 
مشکوک شدند. او مرتب عرق می ریخت و به شدت 
سراسیمه بود. همین کافی بود تا رئیس کلانتری شهرک 
ولیعصر موضوع را با بازپــرس در میان بگذارد و در 

نهایت نیز دستور بازداشت این پسر صادر شد.
سرنخ پلیسی

او تحت بازجویی قرار گرفت ولی منکر ماجرا شد. این 
در حالی بود که دستگاه ضبط دوربین های مداربسته 
نیز دزدیده شــده بود. برای همین پسر 28 ساله تحت 
بازجویی بیشتر قرار گرفت اما همچنان منکر ماجرا بود.  
بررسی ها نشان می داد وی سابقه سرقت لوازم خودرو 
را دارد تا این که دوســت متهــم به قتل، با حضور در 
کلانتری، به ماموران گفت: »روزی که این پیرزن کشته 
شد، من با متهم بودم. ما با هم بیرون رفتیم. متهم به من 
گفت بیا برویم آب میوه و بستنی بخوریم. وقتی با هم 
بودیم، هنگامی که می خواست موبایلش را   در بیاورد، 
ناگهان انگشــتر طلایی از جیبش افتاد. او هیچ حرفی 
نزد و انگشــتر را دوباره داخل جیبش گذاشت. وقتی 
می خواست پول آب میوه را حساب کند، این بار یک 

النگوی طلا از جیبش افتاد. او به  من گفت شنیده که 
افرادی به بهانه دادن بســته حمایتی وارد خانه پیرزنی 
تنها شده و او را کشته اند. وقتی ماجرای این جنایت را 
شنیدم تصمیم گرفتم این حرف ها را به پلیس بگویم، 

شاید سرنخی باشد برای کشف راز جنایت«
اعتراف به قتل

ایــن اظهارات کافی بود تا متهم به این جنایت اعتراف 
کند. او درباره قتل به ماموران پلیس گفت: »مقتول عمه 
پدرم بود و تنها زندگی می کرد. ما به خانه اش رفت و 
آمد داشتیم. هر بار که به آن جا می رفتم، طلاهایش را 
می دیدم و وسوسه می شدم تا این که بالاخره تصمیم 
گرفتم آن طلاها را سرقت کنم. آن زن طب سنتی انجام 

می داد.
 من هم به همین بهانه به خانــه اش رفتم. وارد خانه 
شــدم و با چاقوی میوه خوری او را کشتم. طلاهایش 
را برداشتم و دستگاه دوربین مداربسته را هم با خودم 
بردم.« سرهنگ کیومرث حســنوند سر کلانتر پنجم 
پلیس پیشگیری پایتخت با اعلام این خبر گفت: »هم 
اکنون متهم در بازداشت به سر می برد و تحقیقات در 

این خصوص همچنان ادامه دارد.«

برای دلداری به خانه مقتول برگشت! قاتل
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۲9 اردیبهشــت روز موزه و میراث فرهنگی 
است در آســتانه این روز که همگان در حال 
تبریک گفتن و بیانیه دادن هستند،  در این 
میان خبری به گوش می رسد که معبد هندوها 
در مرکز شهر بندرعباس در حال آتش گرفتن 

است.
 این معبد به دست هندوهای مهاجر در بندرعباس 
ســال 1310 ساخته شده است و جز آثار به ثبت 

رسیده میراث فرهنگی است.
در حیاط پشتی معبد 21 غرفه در سال 9۷ ساخته 
شد و در سال 98 به بهره برداری رسید. این غرفه ها 
جهت  فروش صنایع دستی و محصولات فرهنگی 
برای بانوان توسط اداره کل میراث فرهنگی، صنایع 

دستی و گردشگری هرمزگان راه اندازی شده بود.
مدیریــت این غرفه ها را در اختیار  یکی از بانوان  
قــرار دادند که کارهای مربوط به آن را انجام دهد.
در این غرفه ها ســرمایه و زندگی بانوان هنرمند 
هرمزگانی بود که هر غرفه بین 30 تا 400 میلیون 
سرمایه در آن ها بوده است و حتی بسیاری از آنان 

به صورت امانی بود که حالا دیگر نیست.
در این زمینــه مدیر کل میراث فرهنگی هرمزگان 
اعلام کرد که مسئولیت این موضوع ) آتش سوزی 

معبد (با بهره بردار است و ربطی به اداره کل ندارد.
اما به سراغ بهره بردار و مدیریت  این مجموعه رفتیم 
. عایشــه پرباره مدیریت این مجموعه می گوید : 
اززمانی که این مجموعه به من تحویل داده شــد 
پیگیری های متعددی برای ایمن سازی آن انجام 
داده ام کــه تمام مدارک به صورت مکتوب وجود 

دارد.
میراث فرهنگی وعــده های زیادی به من و غرفه 
داران داده اســت اما تا به امروز که این غرفه ها از 
بین رفته اند هیچ کدام را عملی نکردند و حتی یک 

تماس تلفنی برای همدردی نگرفته اند.

پرباره می گوید: این پروژه را زمانی در اختیار من 
قرار دادند که نیمه کاره بود فقط سازه هایی با سوند 

آماده کرده بودند .
مجبور بودم هزینه های زیادی را متحمل شوم فقط 
توانســتم در این بین با هزینه شخصی خود برق  
بازارچه را به سه فاز تبدیل کنم.مدیریت غرفه های 
صنایع دســتی می گوید: از زمانی که مدیریت این 
غرفه ها به من تحویل داده شد در حال پیگیری و 
مکاتبات هستم که مشکلات این مکان را حل کنم 
فقط در این بین سازمان برنامه وبودجه استانداری 
با من همکاری داشــته است و در 28 اسفند سال 
گذشته 150 میلیون تومان برای تعمیرات در اختیار 

من قرار داده است.
پرباره در خصوص مشکلات متعدد بازارچه صنایع 
دستی می گوید: وقتی پیگیری بیمه و برق و .... می 
شدم همه تعجب می کردند که این مشکلات را باید 
قبل از راه اندازی و افتتاح این مجموعه انجام داده 
می شــد و نه حالا که غرفه داران در حال فعالیت 
هستند.مدیریت بازارچه صنایع دستی بیان کرد: هر 
گاه از اداره کل میراث فرهنگی درخواست کمک و 
همکاری داشتیم به بهانه نداشتن بودجه ما را تنها 

گذاشتند.
پرباره در خصوص بیمه بازارچه صنایع دستی اظهار 
داشت: برای بیمه این مجموعه باید هزینه هنگفتی 
پرداخت می شــد اما با این حال باید غرفه ها را 
بیمــه می کردم. به بیمه های مختلف مراجعه کردم 
اما کارشناســان پس از بازدید از غرفه ها همگی 
اعلام کردند این غرفه ها غیر اصولی ساخته شده 
است و استاندارد نیست تا اصلاحات انجام نشود 
نمی توانند این مکان را بیمه کنند. حتی کارشناسانی 
که برای بازدید به این مکان آمده بودند احتمال آتش 
سوزی با اتصال برق را پیش بینی کرده بودند. اداره 
کل میراث فرهنگی در همان زمان راه اندازی غرفه 

هــا قول بیمه کردن این مکان را به ما داد که بعد از 
مدتی به بهانه نداشتن بودجه از این کار منصرف شد.
مدیریت این مجموعه می گوید: با گرم شــدن هوا 
و تعطیلی چند ماه مجموعه به دلیل شیوع بیماری 
کرونا مجبور شــدیم که کولر را یک روز در میان 
روشــن بگذاریم که باعث اتصالی و آتش سوزی 
شــد.پرباره در ادامــه بیان کــرد: 35 نفر در این 
مجموعه مشغول فعالیت هســتند که دست سازه 
ها ی خود را به فروش می رســاندند که متاسفانه 
همه سرمایه و زندگی و رویاهایشان دود شد.این 
بانوان از هنرمندان برتر صنایع  دســتی هستند که 
مقام های متعددی در این زمینه کسب کرده اند و یا 
به جشنواره های مختلفی دعوت شدند و حالا چه 

کسی پاسخگو است.
زنان سرپرست خانوار و هنرمندی که با شرایط بد 
اقتصادی به ســختی می توانستند دسترنج خود را 
به فروش برسانند با شیوع بیماری کرونا و تعطیلی 
غرفه ها و کمتر شدن خرید و فروش در بازار منبع 
درآمد خود را از دست دادند و حال داغ از بین رفتن 

تمام سرمایه و زندگی هم بر دلشان ماند.
آیا میراث فرهنگی نباید قبل از تحویل این مجموعه 

آن را استاندارد سازی می کرد؟ 
فقط به علت اینکه کار را سنتی تحویل بدهد با سوند 

آن را درست کند بدون هیچ گونه زیرساختی ؟
مگر نه اینکه این بازارچه زیر نظر میراث فرهنگی 
فعالیت می کند چرا باید برای مشکلات بوجود آمده 
شــانه خالی کند و توپ را در زمین مدیریت این 
مجموعه بیندازد؟ هر چه باشــد این مکان را خود 
میراث فرهنگی ساخته است با تمام نواقصش، این 
بانوان همگی زیر نظر این اداره کل فعالیت می کنند. 
مگر می شــود اتفاقی در یک خانواده بیفتد و پدر 

خانواده بگوید به من مربوط نیست ؟
اگر این هنرمندان نباشند و با هنر و خلاقیت خود 
صنایع دستی خلق نکنند چه کسی می خواهد برای 
اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
افتخار آفرینی کند، مقام کسب کند و هنر هرمزگان 

را معرفی کند ؟ آیا باید آنان را تنها گذاشت؟

هنری که در آتش دود شد

یادداشت
 سرقت اطلاعات بانکی در سایت های شرط بندی
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 اختصاص اعتبار 7 میلیاردی
 به ساخت المان های شهری در قشم 

 زهرا غفوری ســرویس شهرســتان// مدیر امور شــهری و 
روســتایی سازمان منطقه آزاد قشــم با ارائه عملکرد این واحد 
در سال 98، از اختصاص ۷میلیارد ریال اعتبار به ساخت المان 
های شــهری خبر داد. به گزارش خبرنگار دریا، فرج طهماسبی 
با اشاره به فعالیت های انجام شده توسط این مدیریت در بخش 
زیباسازی شــهری بیان داشــت: با حمایت و تاکید مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد قشــم مبنی بر لزوم تامین آسایش روانی و 
بصری شــهروندان، در سال گذشته ۷ میلیارد ریال اعتبار صرف 
سفارش ساخت و خرید 2۷ المان شد.وی ادامه داد: از مجموع 
تعــداد المان های مذکور تعداد 14 آیتم تحویل شــده که تعداد 
بیش از ۷0% آن ها نصب و بقیه نیز در حال نصب می باشــند. 
بخشــی از این المان ها در مکان هایی مانند؛ پارک ایران زمین، 
نخل زرین، پارک کودک ســینما دریا، پارک زیتون و چهار راه 
های ســعدی و سرخس نصب شده اســت.مدیر امور شهری و 
روستایی ســازمان منطقه آزاد قشم با تاکید بر نقش زیباسازی 
فضای شهری گفت: رنگ آمیزی، ایجاد فضای سبز و نصب المان 
های شهری، تاثیرپذیری بســیاری در تلطیف روحیه انسان ها 
داشــته و آرامش روانی را در ذهن و حافظــه افراد متبلور می 
کند. طهماســبی از رنگ آمیزی، نصب مجسمه و مبلمان شهری 
و اضافه کردن عناصر زیبا به ســیمای شهری به عنوان یکی از 
اهداف مدیریت امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم 
یاد کرد و عنوان داشت: به منظور افزایش نشاط شهروندان، رنگ 
آمیزی 90 باکس بــرق، 100 مخزن زباله بزرگ و بیش از 15 
دیوار نمای شهری در سال گذشته به انجام رسیده و روند اجرای 
نقاشی های دیواری در سال جاری نیز ادامه خواهد داشت. وی 
یکی از نواقص سیما ی شهری قشم را در چند سال اخیر، فقدان 
نورپردازی مناسب در معابر و محل های پرتردد شهر دانست و 
افزود: این مقوله یکی از مطالبات مردمی بوده که سال گذشته به 
دستور مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با برنامه ریزی مناسب 
و تخصیص اعتبار، پروژه نورپردازی شهر قشم شروع و اجرای 
عملیات نورپردازی در 5 نقطه در دســتور کار قرار گرفت.مدیر 
امور شــهری و رو-ستایی ســازمان منطقه آزاد قشم ادامه داد: 
متاســفانه شیوع بیماری کرونا در کشــور با تعطیلی بسیاری از 
کارگاه های ســازنده مصالح نورپردازی، همراه شد که به همین 
دلیل  علیرغم پیش بینی اتمام کار نورپردازی قبل از شروع سال 
99، مراحــل اتمام و بهره برداری از این پروژه به ســال جاری 
موکول شد. طهماسبی ضمن ابراز امیدواری پایان بیماری کرونا و 
ادامه کارهای زیباسازی از جمله خرید و نصب بقیه المان های 
پیش بینی شده، نقاشی های دیواری، بازسازی میادین فرسوده، 
توسعه پارک ها و فضای سبز و نورپردازی معابر بیان داشت: با 
همراهی و حمایت های همیشگی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد 
قشــم برای اجرای این پروژه ها در سال جدید، به زودی شاهد 
تحولی در فضای شهری و ایجاد محیطی مناسب و شاداب برای 

مردم جزیره و گردشگران خواهیم بود.

خبری

شهرستان

   

سرویس شهرســتان //ترکیب جمعیتی شهرهای جنوبی ایران 
همواره تغییرات زیادی را در بستر زمان د=اشته است.

 با توجه به مهاجر پذیر بودن و مهاجر فرست بودن این شهرها، گاها 
یک طایفه یا قبیله بزرگ از مناطق دور و نزدیک وارد یک شهر می 

شدند و یا از یک شهر خارج می گردیدند. 
پمهاجرت ها از یک شــهر به شــهر دیگر دلایل متعدد داشت که 
خشکسالی، اختلافات قبیله ای، اختلافات سیاسی و مسایل اقتصادی 
از مهم ترین دلایل مهاجرت مردم یک شهر به شهر دیگر بوده است. 
شهر جناح که یک شهر تجاری در پسکرانه های خلیج فارس است 
و در دورانی از تاریخ خود کمترین فاصله را از طریق راه خور با دریا 
داشته است و یکی از مهاجر پذیرترین و مهاجر فرست ترین شهرهای 
جنوب ایران بوده اســت. تجار زیادی از شهرهای استان فارس وارد 
جناح گردیدند. اما پیش از این نیز مهاجرت هایی از دوره صفویه به 
بعد از برخی مناطق استان فارس نظیر هرم و کاریان مهاجرت های 
بزرگی به ناحیه جهانگیریه و از جمله شهر جناح داشتند. برای نمونه 
خاندان کارگر در جناح در دوره صفویه از هرم به مناطقی نظیر انوه، 
بحرین، جناح و غیره نقل مکان نمودند. این خاندان در جناح در ابتدا 
به صنعت ساخت کفش های محلی پرداخته و بعدها در فنون متعدد 
دارای تخصص گردیدند.) محمــد کارگر، مصاحبه، 1390( خاندان 

دیگر نظیر شرفایی ها هم از اوز به جناح نقل مکان نمودند.
 خاندان بهاء الدینی نیز از از شــیبکوه و دهنو مراغ به جناح آمده و 
در حال حاضر یکی از خاندان بهاء الدینی به نام علی بهاء الدینی از 
اعضای شورای اسلامی شهر جناح می باشد. شیوخ جناح نیز از اجداد 
شــیخ احمد مدنی می باشند که در جناح مسکون شده اند و خاندان 
های دیگری نیز از مناطق متعدد اســتان فارس نظیر کهنویه، اهل و 
غیره وارد شهر جناح شده اند. این نوشتار که با حمایت های فرهنگی 
شورای اسلامی شهر جناح و شهردار پر تلاش و فرهنگ دوست این 
شــهر جناب آقای مهندس محمد جلالی به رشته تحریر در می آید 
در نظر دارد علاوه بر بررســی ترکیب جمعیتی شهر جناح به نقش 
جمعیت پذیری در آبادانی شهر جناح نیز بپردازد و نشان دهد که مولفه 
جمعیت هم همواره می تواند عامل پیشرفت شهرهای جنوبی ایران 
باشد. البته هر نوع جمعیتی نمی تواند باعث شکوفایی یک شهر گردد و 
ممکن است معضلاتی را هم برای یک شهر ایجاد نماید. اما گروه های 
جمعیتی که در بستر تاریخ وارد شهر جناح گردیدند، همواره در بستر 
تاریخ عامل پیشرفت این شهر شدند. چون بیشتر جمعیت جذب شده 
در شهر جناح از تجار معروف مناطق متعدد بودند که از مناطق متعدد 
استان فارس و استان هرمزگان کنونی وارد این شهر گردیدند. برخی از 
مهاجرت ها به جناح هم از دوره صفویه به بعد بوده است که بسیاری از 
طوایف و افراد باسواد و اهل دانش از استان فارس با توجه به موقعیت 
جغرافیایی شهر جناح و به جهت اینکه می توانستند از طریق راه خور 

جناح وارد سواحل خلیج فارس گردند، به جناح مهاجرت نمودند.
 چون در شــهر جناح اصناف و حرف بسیار فعال بودند، بسیاری از 
جمعیت های جذب شده در شــهر جناح اقدام به یاد گرفتن حرف 
در این شهر نمودند و در این شهر ماندگار شدند. اگر به لهجه اچمی 
که در شهر جناح صحبت می شود دقت گردد، به خوبی تنوع قومی 
در شــهر جناح مشخص می گردد و نشان داده می شود که مردم هر 
محله از شهر جناح از کدام نقطه به جناح مهاجرت نموده اند. جذب 
جمعیت مناطق اطراف به شهر جناح در بستر زمان ادامه داشته است. 
شهر جناح هم پذیرای این جمعیت با تنوع فرهنگی متعدد بوده است. 
زیرا هم اشتغال در این شهر نسبت به سایر شهرها بیشتر بوده است و 

هم امکان مهاجرت از شهر جناح به مناطق دیگر با توجه به مسیرهای 
نزدیک به دریا وجود داشته است.

اکنون شهر جناح دومین شهر پرجمعیت شهرستان بستک، بعد از شهر 
بستک می باشد. جمعیت زیاد در شهر شدن و در ادامه بخش شدن 
این شهر تاثیر گذار بوده است. قیمت املاک در شهر جناح نسبت به 
بسیاری از شهرهای جنوب ایران تقریبا گران می باشد. اما باز هر روز 
از مناطق اطراف شهر جناح در این شهر اقدام به خرید زمین و ساخت 
خانه می نمایند. افتتاح راه خور جناح در آینده نزدیک تاثیر وافری 
بر قیمت زمین و املاک در شــهر جناح داشته است. وجود امکانات 
در شــهر جناح نسبت به مناطق اطراف و قرار داشتن مرکز بهداشت 
و درمان، دانشــگاه، توانبخشی، معادن و ساختار شهری منظم باعث 
گردیده است تا جذب جمعیت به این شهر بیشتر صورت گیرد. مراکز 
متعدد خرید در شهر جناح، وجود مصالح فروشی های متعدد، کارگاه 
های تعمیر ماشین و امکانات شهری باعث گردیده است تا جمعیت 
روز و شــب جناح کاملا متفاوت باشد و بســیاری از افرادی که از 
مناطق اطراف به شــهر جناح در رفت و آمد هستند، وقتی که وجود 
امکانات مناسب در شهر جناح را می بینند، به تدریج در شهر جناح 
ساکن می گردند. جمعیت پذیری شهر جناح در سال های اخیر بسیار 
خوب بوده است و توسعه شهرسازی و شهرنشینی هم به کمک شهر 
جناح آمده است. نگارنده پیشنهاد ایجاد شهرک اندیشه و جذب اساتید 
و افراد دارای مدارج بالای علمی جهت سکونت در شهر جناح را به 
شهردار و اعضای شورای اسلامی این شهر داده است و پیشنهاد بدین 
صورت بوده اســت که به افرادی که دارای مدرک دکتری هستند، به 
شرط سکونت و ساخت مسکن در جناح، زمین به صورت مجانی یا 
با هزینه کمتر داده شود که این پیشنهاد در حال بررسی است و اگر بنیاد 

مسکن کمک نماید، می توان شاهد ایجاد شهرک های اندیشه در شهر 
جناح بود. جمعیت مولفه خوبی برای پیشرفت یک شهر می باشد و می 
تواند ایجاد بسیاری از اماکن اقتصادی و تجاری را در یک شهر مقرون 
به صرفه نماید. چون ایجاد فروشگاه ها و مراکز خرید نیاز به جمعیتی 
دارد که کالا را خریداری نماید و جمعیتی وجود داشته باشد که از توان 
خرید خوبی هم برخوردار باشد. در شهر جناح این مولفه وجود دارد.

فرهنگ مردم جناح سازگاری خوبی با جمعیت جذب شده در جناح 
داشــته و دارد و اگر به بافت محلات قدیمی و تازه تاســیس جناح 
دقت گردد به خوبی مشخص است که مردمانی از روستاهای  متعدد 
اطراف جناح در یک محله اقدام به خرید زمین و ساخت خانه نموده 
و ساکن هستند. ولی کاملا همگرا با مردم شهر جناح بوده و به عنوان 

شهروند جناحی تعلق خاطر خوبی نسبت به جناح دارند. و وقتی در 
جناح ساکن شدند در پیشرفت این شهر نیز تلاش وافری دارند. اقوام 
این افراد نیز وقتی به نزد آن ها در شــهر جناح می آیند. هم کارهای 
درمانی خود را انجام می دهند و هم اقدام به خرید از فروشگاه های 
متعدد شهر جناح می کنند و به تدریج آن ها هم ممکن است در شهر 

جناح ساکن گردند.
 حســن سلوک مســئولین شــهر، تجار و مردم جناح با شهرها و 
روســتاهای اطراف باعث گردیده است که مردم زیادی از فرامرزان، 
خلوص، هرنگ، کهتویه و حتی استان های دیگر در شهر جناح ساکن 
گردند. ازدواج هایی که بین جناحی ها و مردم شهرها و روستاهای 
دیگر صورت گرفته، باعث مهاجرت های زیادی به شهر جناح گردیده 
است. ساختار شهری پیشرفته و در حال پیشرفت شهر جناح باعث 
گردیده است که همواره مردم مناطق اطراف، شهر جناح را به عنوان 
شــهری پیشرفته و در حال رشــد ببینند و تلاش نمایند یک زمین 
مسکونی و یا خانه ای در شــهر جناح داشته باشند. وجود شهرک 
های مســکونی متعدد نظیر شهرک مروارید و غیره نیز باعث جذب 
جمعیت زیادی به شهر جناح گردیده است. امکانات شهری در شهر 
جناح خوب است و اکثر بانک ها در این شهر شعبه دارند، داروخانه 
شبانه روزی جناب آقای دکتر درخشنده و مرکز بهداشتی این شهر و 
خدمات دهی آن باعث ذهنیت خوب مردم نسبت به سکونت در شهر 
جناح گردیده است. وجود خیر بزرگواری نظیر حاج منصور عباسی و 
کمکهای ایشان به مردم اطراف شهر جناح، منطقه فرامرزان و شهرستان 
بستک و جنوب ایران و ایجاد مراکز ورزشی، فرهنگی، کمک به ایجاد 
تاسیسات ســکونتگاهی، بلوار کشی و غیره باعث گردید تا مردمی 
که به جناح مهاجرت می کنند، در جناح احســاس غربت نکنند و 
حس همگرایی بیشــتری بین مردم جناح و مناطق اطراف به وجود 
آید. بلوارهای ورودی جناح از ســوی بستک و خلوص به جناح و 
از فرامرزان به این شهر باعث گردیده است تا به مبلمان شهری جناح 

زیبندگی خاصی را بدهد. 
اتحادی که بین اعضای شورای اسلامی شهر جناح، خیرین این شهر و 
شهردار جناح وجود دارد، باعث نگاه های مثبت زیادی در شهر جناح 
گردیده است و همین عامل در جذب جمعیت در شهر جناح تاثیرگذار 
می باشد. زیرا مهاجرین به خوبی می دانند که در صورت اقامت در 
شهر جناح، امکانات شهری خوبی در اختیار آن ها قرار می گیرد. در 
حال حاضر سرمایه گذارانی از مناطق اطراف وارد شهر جناح شده و 

در جناح به کارهای اقتصادی مشغول می باشند. 
شهر کنونی جناح در حال توسعه همه جانبه می باشد و آثار توسعه 
در تمامی ارکان اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی شهر مشهود می باشد. 
در این صورت جذب جمعیت خوب می تواند به کمک جناح آمده و 
در توسعه این شهر تاثیرات وافری داشته باشد. خیزی که شهر جناح 
برای پیشرفت برداشته است بر پیشرفت جنوب ایران تاثیر گذار خواهد 
بود. با افتتاح راه خور جناح به یقین می توان گفت که جمعیت جناح 
افزایش پیدا خواهد کرد و ساختمان ها و شهرک های جدیدتری در 
شهر جناح ساخته می شود. از ویژگی های طبیعی شهر جناح این است 
که امکان گسترش فیزیکی شهر و شهرسازی برای همیشه وجود دارد 
و پدیده های طبیعی نظیر سیل کمتر بافت مسکونی شهر جناح را مورد 
تهدید قرار می دهد و همین امر باعث گردیده است که مردم مناطق 
اطراف شهر جناح، این شهر را برای سکونت انتخاب نمایند. به تدریج 
نیز تعداد ساختمان های دو طبقه و چند طبقه در جناح رو به فزونی 
خواهد نمود و جمعیت بیشتری می توانند در این شهر زندگی نمایند. 

ترکیب جمعیتی جناح و نقش جمعیت پذیری در پیشرفت شهر

                                                           M.hassannia1354 gMail.coM@
 دکتر محمد حسن نیا/ دریا
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خیزی که شهر جناح برای پیشرفت برداشته 
است بر پیشرفت جنوب ایران تاثیر گذار 
خواهد بود. با افتتاح راه خور جناح به یقین 
مــی توان گفت که جمعیــت جناح افزایش 
پیدا خواهد کرد و ســاختمان ها و شهرک 
های جدیدتری در شــهر جناح ســاخته می 

شود.

طرح :  علیرضا بهاری
  

               آگهی ابلاغ اجرائیه
 بدین وسیله به آقای عباس سیاوش نسب نام پدر: علی تاریخ تولد:۱7 /9 /۱۳۶۵ شماره ملی: ۳۳9۲۶90۴۶۵ شماره شناسنامه: ۶۸۳9 به نشانی: بندرعباس کمربندی 
تپه الله اکبر شهرک نصر کوچه نصر 7 کد پستی 79۱۳۸7۳9۸9 ابلاغ می شود که خانم حسنیه سپاهی شمیلی جهت وصول تعداد یکصد و چهارده عدد سکه ی 
طلای کامل بهار آزادی طرح جدید به استناد مهریه مندرج در سند ازدواج شماره ۱۵۲۱۶علیه شما اجراییه صادر نمونه و پرونده اجرایی به کلاسه 99000۲7 در این 

اداره تشخیص شده و طبق گزارش مورخ ۳۱/ ۱/ ۱۳99 مامور محل اقامت شما به طرح متن سند شناخته نشده لذا بنا به تقاضای بستانکار طبق ماده ۱۸ آیین نامه اجرا 
مفاد اجراییه فقط یک مرتبه در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار محلی آگهی می شود و چنانچه ظرف مدت ده  روز از تاریخ این آگهی که روز  ابلاغ محسوب می 

گردد نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید عملیات اجرایی جریان خواهد یافت .99/7۳ م الف
   رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس- مریم چمنی

قوه قضائیه 
ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک 

کشور 

                   تاسیس شرکت  
سهامی خاص نوین سان انرژی هرمز درتاریخ ۱۳99/۲/۱۶به شماره ثبت ۲00۶۳ به شناسه ملی ۱۴009۱۲۱۳۵۳ ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت 
اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت :۱- انجام هرگونه فعالیت در راستای مطالعات ، احداث و بهره برداری ایمن از نیروگاه هایی که با انرژی های پاک و تجدید پذیر کار می کنند. 

-فراهم نمودن زیرساخت های لازم در افزایش بهره وری عرضه انرژی و کاهش تلفات انتقال، توزیع و مصرف انرژی و استفاده از روشهای تولید برق تجدیدپذیر و پاک -بررسی و تدوین 
پیشنهادهای لازم در زمینه راهبردها، سیاستها و برنامه های بلند مدت و میان مدت در بهینه سازی انرژی - تولید و توسعه انرژی های پاک در تمامی مراکز و سازمانهای متقاضی استفاده از 
انرژی های تجدید پذیر و نو همچنین مدیریت و نظارت بر انجام مطالعات ، مکان یابی ، طراحی ، احداث ،تأمین این نوع انرژی در ساختمان ها و سازمان ها و سایر مکان هایی که امکان اجرای 
این طرح وجود دارد. -راه اندازی نیروگاه های خورشیدی و انرژی های تجدید پذیر و انجام تأسیسات آنها و تمامی عملیات لازم از ایجاد تا بهره برداری -انجام مشاوره های تخصصی ، 

فنی و علمی در زمینه احداث و بهره برداری از انرژی های تجدیدپذیر در سایر مکان های دولتی و خصوصی -ارتقاء ترویج و توسعه فناوری در صنعت نیرو و انرژی -فعالیتهای تجاری و بازرگانی و انجام هرگونه 
معاملات ، واردات و صادرات  خدمات ، تجهیزات ، قطعات و ماشین آلات در زمینه انرژی های تجدید پذیر و پاک -سرمایه گذاری در تولید، انتقال و فروش برق حاصل از نیروگاه های تجدید پذیر -تربیت نیروی 
انسانی متخصص و مورد نیاز و برگزاری دوره های کارآموزی و دوره های آموزشی لازم - آموزش علمی و عملی فناوری های نوین در صنعت نیرو و انرژی و تاسیسات -انجام کلیه امور مهندسی ، طراحی ، ساخت ، 
ایجاد و نصب تأسیسات - تحقیق و پژوهش لازم در خصوص استفاده از انرژی های پاک -بهره برداری و نگهداری از تاسیسات و سازه های تامین انرژی - طرح ریزی و تهیه و نصب و نگاهداری تأسیسات 
ساختمانی شامل تأسیسات حرارت مرکزی، تهویه مطبوع، آسانسور، وسائل بهداشتی و تجهیزات بیمارستانی و سردخانه و آشپزخانه و رختشویخانه و تهیه و اجرای طرحهای مربوط به تأسیسات گاز و آب و فاضلاب 
و برق و تلفن و نظایر آن در داخل ساختمانها. - تحصیل نمایندگی از سازندگان و یا فروشندگان وسائل مورد نیاز و مربوط به فعالیتهای شرکت و خرید و فروش این نوع وسائل. - تأسیس کارخانه های تولید وسائل 
تأسیسات ساختمانی و نیروگاهی و یا از طریق مشارکت با مؤسسات داخلی و یا خارجی. - مشارکت در انجام کارهای مربوط به فعالیت شرکت با مؤسسات داخلی یا خارجی. - انجام هر نوع کارهای مربوط به 
فعالیت های شرکت در مقابل دریافت حق الزحمه. - اعطای نمایندگی و ایجاد شعبه در سراسر کشور -طراحی و اجرای سیستم های گاز کشی ساختمان ها - ممیزی انرژی ساختمان ها - هوشمند سازی ساختمانها 
و مراکز صنعتی - آموزش های نوین انرژی و تجدید پذیر و آموزش علوم مهندسی و پالایشگاهی و علوم مربوطه - اعطا گواهی نامه به دانش آموختگان رشته های فوق درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم 
از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان هرمزگان ، شهرستان بندرعباس ، بخش مرکزی ، شهر بندرعباس، محله گلشهرجنوبی ، بلوار رسالت جنوبی ، کوچه بدر ، پلاک ۳7 
، مجتمع فولاد) فنی و حرفه ای ( ، طبقه همکف کدپستی 79۱۶۸۵۳۶۸9 سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ ۵0000000 ریال نقدی منقسم به ۱00 سهم ۵00000 ریالی تعداد ۱00 سهم آن با نام عادی 
مبلغ ۱7۵00000 ریال توسط موسسین طی گواهی بانکی شماره ۱7۳0۵۸/9۸ مورخ ۱۳9۸/۱۲/۲۲نزد بانک بانک قرض الحسنه رسالت شعبه پاسداران با کد ۳۴۲ پرداخت گردیده است والباقی در تعهد صاحبان سهام 
می باشد اعضا هیئت مدیره خانم آذین علیدوستی شهرکی به شماره ملی ۱۸۱7۲9۵۶۵9 و به سمت مدیرعامل به مدت ۲ سال و به سمت عضو هیئت مدیره به مدت ۲ سال خانم سیده مطهره هاشمی به شماره ملی 
۳۳۸0۴770۲۸ و به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت ۲ سال خانم منا محمودی به شماره ملی ۳۳9۱77۵۲۲۱ و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت ۲ سال دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و 
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روزنامه کثیر الانتشار دریا جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد. شناسه آگهی )۸۴9۵۵9(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس

قوه قضائیه 
و  اســناد  ثبــت  ســازمان 

املاک کشور 

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان //سرپرست 
اداره کل شــیلات هرمزگان از تولید بالغ بر 6۰۰ تن 
ایجاد  با  ماهیان گرمابی وخاویاری در هرمــزگان 

اشتغال برای بالغ بر ۱6۵ نفر طی سال 9۸ خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ،دکتر عبدالرسول دریایی با 
اشاره به اهمیت توسعه آبزیان در خشکی و پیشگامی 
هرمزگان در این مهم نیز گفت: در سال 98 با زیر کشت 
رفتن 45 هکتار از مزارع دو منظوره بالغ بر 145 تن 
ماهی گرمابی  با اشتغال بالغ بر 100 نفر در 105 مزرعه 

فعال تولید شد.

وی افزود در آببندها وســدهای بازسازی شده نیز با 
اشــتغال بالغ بر 30 نفــر در 18 مزرعه فعال و با زیر 
کشــت بردن 350 هکتار توانسته ایم حدود 350 تن 
تولید ماهیان گرمابی داشته باشیم.دریایی با اشاره به 
گام های خوب شیلات هرمزگان برای پرورش ماهی 
خاویاری گفت: استان هرمزگان با ذخیره سازی بالغ بر 
12هزار قطعه ماهی خاویاری و ایجاد اشتغال برای 30 
نفر در قالب 15 مزرعه فعال و ســطح زیر کشت یک 
و نیم هکتار توانسته بالغ بر 15 تن ماهی خاویاری در 
سال 98 تولید داشته باشد.این مقام مسئول تولید بالغ بر 

151هزار قطعه ماهیان زینتی آب شور وشیرین، تولید 
هزار و 390 کیلو گرم جلبک و تولید بالغ بر 100سر  
کرکودیــل معادل حدودا« 10تــن را از اهم اقدامات 
شیلات هرمزگان طی سال 98 برای تولید آبزیان در 
خشکی به غیر از ماهی و میگو خواند.سرپرست اداره 
کل شیلات هرمزگان با بیان اینکه امید است در سال 
99 با پیگیری ها و تلاش های در دست انجام جهش 
خوبی در تولید داشته باشیم تصریح کرد : پیش بینی 
می شود تولید ماهیان گرمابی  در مزارع دو منظوره در 
سال جاری به حدود 160 تن با زیرکشت بردن بالغ بر 

48 هکتار در قالب 110 مزرعه فعال وایجاد  اشتغال 
برای  110 نفر برسد.

دریایی افزود : در ســال جهش تولید همچنین پیش 
بینی می گردد تعداد مزارع در آببندها و سدها به حدود 
20مزرعه با سطح زیر کشت 36۷ هکتار و اشتغال 40 
نفر برسد که شاهد تولید بالغ بر480 تن ماهی در این 
سازه ها باشیم.وی گفت: در سال 99 امید است با همت 
های صورت گرفته شاهد تولید 1۷ تن ماهی خاویاری 
در 1۷ مزرعه فعال اســتان با ایجاد اشتغال برای بالغ 
بر 32 نفر باشیم.سرپرست اداره کل شیلات هرمزگان 
تصریح کرد: همچنین با توجه به بارندگی های خوب 
صورت گرفته می توان از ظرفیت های سدهای استان 

برای پرورش ماهیان گرمابی در قفس استفاده کرد. 

تولید 6۰۰ تن ماهیان گرمابی وخاویاری در هرمزگان



 داشتن شکمی صاف با مصرف قهوه

سلامت

  طالع بینی  

 سه شنبه 30 اردیبهشت 1399

25 رمضان 1440

 سال نوزدهم شماره 3321

فروردین :   
امروز ممکن است کارهای زیادی برای انجام دادن 
داشته باشــید، اما می توانید از دوستان تان کمک 
بگیرید و انجام وظایف تان را دلپذیرتر کنید. امروز 
همه چیز درباره ی روابطی است که با دیگران دارید. باید کاری کنید 
تا انجام تعهدات تان کار جالبی به نظر برسد و دیگران ترغیب شوند 
که به شــما بپیوندند و کمک تان کنند. بدون در نظر گرفتن کاری که 
انجام می دهید، می شود پیش بینی کرد که در نهایت به همگی خوش 
خواهد گذشت. این حس مشارکت و رفاقت است که امروز را به یک 

روز به یاد ماندنی تبدیل خواهد کرد.
اردیبهشت   :   

امروز تصمیم دارید که هوشمندی خود را به نمایش 
بگذارید تا به همه نشــان دهید که چه راهنمای با 
مهارتی هستید. همیشه چند قدم از دیگران جلوترید و 
همین باعث می شود که بتوانید به آن ها فرمان دهید و در جایگاه رهبر 
قرار بگیرید. اما قرار گرفتن در موضع رهبری مسئولیت های زیادی 
را به دوش تان خواهد گذاشــت که چالش برانگیزند. برای مشخص 
کردن گام بعدی باید صبــوری به خرج دهید، زیرا از تصمیماتی که 
باید بگیرید مطمئن نیستید. نگرانی مشکلی را حل نمی کند، پس فقط 

بهترین مسیری را که می توانید در پیش بگیرید انتخاب کنید.
خرداد  : 

 وقتی به آینده فکــر می کنید دل تان می خواهد تا 
می توانید رویاپردازی کنید. اگر مجبور شــوید که 
دیگران را هم در این خیال پردازی ها دخالت دهید 
همه چیز پیچیده تر خواهد شد. شاید اول اش تصمیم 
بگیرید که برای تحقق آرزوهای تان از کس دیگری هم در این مسیر 
کمک بگیرید، اما خواهید دید که توافق بر ســر یک نقشه ی عملی 
چه قدر دشوار خواهد شد. حتی ممکن است احساس آزردگی کنید، 
زیرا دوســت تان نمی خواهد از قواعد شما اطاعت کند. اگر دیدید 
که مشــکلات بالا گرفتند، بهتر است خودتان به تنهایی  به مسیرتان 

ادامه دهید.
تیر  : 

مدتی است که تصمیم گرفته اید بین نیازهای شخصی 
و وظایف اجتماعی خود تعادل برقرار کنید، اما ممکن 
است با یکی از دوستان صمیمی یا آشنایان تان درگیری پیدا کنید و 
همه چیز به هم گره بخورد. به جنبه های سطحی قضیه اهمیت ندهید، 
بلکه باید همه چیز را با دید وســیع تر و عمیق تری بررسی کنید. از 
این می ترسید که اگر حرف دل تان را بزنید مورد سوء استفاده قرار 
بگیرید و اذیت شــوید. خیلی سخت است که احساسات تان را بیان 
کنید اما تحت تأثیر عواقب آن قرار نگیرید، اما حداقل از بار فشارهایی 
که روی شماست کم می کند تا بتوانید بر ترس تان غلبه کنید و حرف 

تان را بزنید.
مرداد: 

ممکن اســت نســبت به ادامه ی یک رابطه بسیار 
امیدوار باشــید، اما خواهید دید که هنوز نوســان 
احساسات به سراغ تان می آید. اجازه ندهید که ترس از تنها ماندن 
در یک رابطه شما را از دیگران دور کند. اگر کسی از روی اشتباه و نه 
از روی عمد شما را کنار زد، بهتر است قضیه را جدی نگیرید و فکر 
نکنید که با شخص شما خصومت دارد. اکنون به شما توصیه می شود 
که به دوستان تان اعتماد کنید و به آن ها همان قدر آزادی عمل دهید 

که خودتان دل تان می خواهد داشته باشید.
  شهریور  :

امروز کمی عصبی و نگران به نظر می رســید، بهتر 
است وظایف روزانه ی خود را اولویت بندی کنید و 
کاربردی ترین راهکارها را برگزینید، شاید به این ترتیب اعصاب تان 
کمی آسوده تر شود. البته خیلی سخت است که بخواهید تمرکز کافی 
نشان دهید، زیرا احتمالات و فرصت های زیادی پیش روی شما قرار 
گرفته اند و باعث می شوند که بیشتر نگران نتیجه ی کار باشید. سعی 
کنید فقط به همین لحظه ای که در آن هستید فکر کنید، زیرا تنها تأثیری 
که می توانید بگذارید فقط همین جاست. نگران چیزهایی که اجتناب 

ناپذیرند نباشید، همه چیز خودش در زمان مناسب حل خواهد شد.
 مهر:

وقتی به چند ماه گذشــته نــگاه می کنید متوجه می 
شوید که پیشرفت چندانی نکرده اید، اما اکنون فرصت 
مناسبی است که جهش بزرگی در مسیر زندگی تان اتفاق بیفتد. برای 
به دست آوردن انرژی لازم جهت این حرکت بزرگ باید کمی صبوری 
کنید، زیرا زمان می برد، به ویژه اگر کسان دیگری هم در مسیر قرار 
گرفته باشــند. به هرحال تعاملاتی که با دیگران دارید مثل یک آینه 
عمل می کند، یعنی می توانیــد روح اعمال تان را در آینه ای که به 

دست دارند ببینید.
     آبان : 

امروز ممکن اســت نتوانید به احساساتی که دارید 
اطمینان کنید. وقتی افکار منطقی به شما هجوم می 
آورند و می خواهند همه ی قلب و احساس تان را زیر سلطه بگیرند 
احساس خوبی نخواهید داشــت. اما بدانید که اگر فقط به عقل تان 

رجوع کنید در معرض آسیب قرار خواهید گرفت.
    آذر  :

امروز ممکن است برای دوستان و آشنایان تان خیلی 
قابل درک نباشد که شما چه قدر با اعتماد به نفس جلو 
می روید. آن ها فکر می کنند که کاسه ای زیر نیم کاسه است و پشت 
آن لبخند مهربان شما چیزی پنهان شده است که از آن بی خبرند. اما 
سخت در اشتباه اند. حواس تان باشد که ممکن است تا هفته ی آینده 
اتفاقات غیرقابل پیش بینی برای تان رخ دهد، اما باید آمادگی داشته 

باشید که به تنهایی با همه ی مشکلات کنار بیایید.
 دى  : 

به نظر می رسد که مشــکلات مالی به زندگی تان 
راه پیدا کرده اند و هر کاری که می کنید محاســبات 
مالی تان درست درنمی آیند. حتی یک تصمیم ساده 
درباره ی خرید محصولی پیش پا افتاده ممکن است اشتباه عمل کند و 

ببینید که منابع مالی کافی در اختیار ندارید. 
 بهمن:

گاهی وقت ها متوجه شدت تأثیری که روی اطرافیان 
تان می گذارید نمی شــوید. قبل از این که وقت و 
انرژی خود را بیهوده مصرف کنید باید به عواقب کار فکر کنید. حتی 
اگر اهدافی که در سر دارید بسیار خوب به نظر برسند، بیخودی سخت 

گیری نشان می دهید. 
اسفند :  

امروز شیفته عوالم خیالی هستید. حتی ممکن است این 
قدر غرق فکر و خیال شوید که دیگر یادتان برود که واقعیتی هم وجود 
دارد و باید به آن هم نگاهی بیندازید. البته چنین خیال پردازی هایی 
همیشه نیروی دوباره ای به شما می بخشند، اما اکنون اجازه ندارید که 
به تعهدات تان پشت کنید. زمانی می توانید به سایر جنبه های زندگی 

گریز بزنید که ابتدا وظایف اصلی خود را انجام داده باشید.
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 سرویس ســلامت // بازی برای یادگیری، 
پیشرفت، اعتماد به نفس و رفاه کودک شما 
مهم است. بازی های بدون ساختار، بهترین 
برای کودکان خردســال است.  بازی  نوع 

در این گزارش با همه این مســائل آشناتر 
می شوید.

بازی برای یادگیری و پیشرفت فرزند شما 
بسیار مهم اســت. هنگامی که کودک شما 

بــازی می کند، در واقع در حال یادگیری به 
روش ها و شــیوه های مختلف است. بازی 
همچنین به فرزند شــما در ایجاد اعتماد به 
نفس کمک می کند. به او احســاس دوست 
داشــتن، خوشــبختی و امنیــت می دهد. 
مهارت های اجتماعی، زبان و ارتباطات را 
در او توسعه می بخشــد. مهارت های بدنی 
کودک را تقویــت می کند و در نهایت به او 
اصول مراقبت از دیگران و محیط زیســت 

را می آموزد.
تاثیر بازی بر رشد کودک

محققــان دریافته اند که بــازی، تجربه های 
مختلف حســی، جســمی و شــناختی به 
کودکان می دهد. این تجربه ها، ارتباطاتی را 
در مغز کودک ایجــاد و به او کمک می کند 
تا از نظر جســمی، شــناختی، اجتماعی و 

عاطفی پیشرفت کند. بچه ها چندین سبک 
و روش را برای بــازی در نظر دارند. آنها 
معمولا دوســت دارند با شــما بازی کنند. 
اما گاهی اوقات ممکن اســت ترجیح دهند 
که خودشــان به تنهایی بازی کنند. در این 
شرایط، آنها در بیشــتر موارد فقط از شما 
می خواهند تا آنهــا را در خلق بازی های 
جدیــد و ایده های جالب یاری کنید. گاهی 
نیز تمایل دارند با کودکان همســن و سال 

خود مشغول بازی شوند.
بازی های بدون ساختار

بازی ها به دو دســته کلی دارای ساختار و 
بدون ساختار تقســیم می شوند. بازی های 
بدون ســاختار، بهترین نوع بــازی برای 
کودکان خردسال است. این دسته از بازی، 
بســته به علاقه و روحیات کودک شما در 

آن زمــان، شــکل می گیرد. ایــن بازی ها 
برنامه ریزی نشده اســت و به کودک شما 
اجازه می دهد تا از تخیل خود استفاده کند.

شما می توانید بخشی از بازی بدون ساختار 
فرزندتان باشــید - یا نه. گاهی اوقات تنها 
کاری که باید انجام دهید این است که کودک 
خود را در جهت صحیــح قرار دهید - به 
سمت اســباب بازی های روی زمین یا به 
طرف میــز با مداد رنگــی و کاغذ. بعضی 
اوقات ممکن است لازم باشد با نشان دادن 

مسیر بازی، کمی فعال تر باشید.
نمونه هایی از بازی های بدون 

ساختار:
بازی های خلاقانه به تنهایی یا با دیگران، از 
جمله بازی های هنری و موسیقی.بازی های 
تخیلی به عنوان مثال، ساخت خانه و کابین 

با جعبه یا پتو، لباس پوشیدن یا بازی حاضر 
شــدن. کاوش در فضاهای بازی جدید یا 
مورد علاقه مانند کمد، حیاط خلوت، پارک، 

زمین بازی و...
بازی های ساختاری

بازی ها  این  متفاوتند.  بازی های ساختاری 
ســازمان یافته تر هســتند و در یک زمان 
مشــخص یا در یک فضای مشخص اتفاق 
می افتند و غالباً توســط بزرگسالان هدایت 

می شوند.
نمونه هایی از بازی های ساختاری:

انواع بازی های فکری 
کلاس های آموزش زبان های خارجی

کلاس های شــنا گروه های داستان سرایی 
برای کودکان نوپا و پیش دبســتانی ها در 
فرهنگســراها کلاس های  یا  کتابخانه هــا 
ورزشــی، ریتمیک یا موسیقی کلاس های 

ورزشی 
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سرویس سلامت // به گفته محققان، ترکیبات موجود در قهوه 
دارای خواص ضدچاقی است.

نتایج تحقیق جدید نشان می دهد زنانی که روزانه دو یا سه فنجان 

قهوه می نوشند در مقایسه با افرادی که کمتر قهوه می نوشند، چربی 
تحتانی و شــکمی کمتری دارند.محققان دانشگاه آنجلیا راسکین 
انگلستان در مطالعه خود دریافتند زنان ۲۰ تا ۴۴ سال که روزانه ۲ 
تا ۳ فنجان قهوه می نوشیدند دارای کمترین میزان چربی دورشکمی 
بودند که ۳.۴ درصد کمتر از افرادی بود که قهوه نمی نوشــیدند. در 
بین زنان ۴۵ تا ۶۹ سال، آنهایی که ۴ فنجان یا بیشتر در روز قهوه 
می نوشــیدند ۴.۱ درصد دارای چربی کمتــری بودند.در مجموع 
میانگین درصد کل چربی بدن در زنان تمام گروه های سنی که ۲ یا 
۳ فنجان قهوه می نوشیدند ۲.۸ درصد کمتر بود.در مردان، این رابطه 
خیلی مشهود نبود. بطوریکه مردان ۲۰ تا ۴۴ سال که روزانه دو یا 
ســه فنجان قهوه می نوشیدند کل چربی بدن شأن ۱.۳ درصد کمتر 
بود.دکتر »لی اسمیت«، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: 
»تحقیق ما نشان می دهد که وجود یک ترکیب بیواکتیو در قهوه، بجز 
کافئین، موجب تنظیم وزن شده و احتمالاً می تواند به عنوان ترکیب 
ضدچاقی استفاده شود.«سالانه حدود ۷ میلیون تن قهوه در جهان 

مصرف می شود.

موسسه  //دانشــمندان  سلامت  سرویس 
 La JoLLa InstItute( ایمنی شناسی لاجولا
for ImmunoLogy( آمریــکا در حالی که در 

حال جمع آوری داده هایی درباره پاســخ 
»کروناویروس  به  قوی  ویروسی  ایمنی ضد 
 )۲-sars-CoV(  »۲ تنفسی  حاد  سندرم 
بودند، دریافتند که سیســتم ایمنی بدن 
می تواند کروناویروس سندرم حاد تنفسی ۲ 

را از بسیاری جهات تشخیص دهد.
 طی این مطالعه محققان ۲۰ فرد بهبودیافته از 
بیماری کووید ۱۹ را مورد بررسی قرار دادند.

دانشمندان بر این باورند که اندازه گیری ایمنی 
بدن در برابر کروناویروس سندرم حاد تنفسی 
۲ برای درک بیماری کووید ۱۹ و تولید واکسن 

امری بسیار مهم است.
آلساندرو ســت، اســتاد مرکز بیماری های 
عفونی و تحقیقات واکســن گفت: اگر ما تنها 
پاسخ های ایمنی حاشیه ای را مورد مشاهده و 
بررســی قرار داده بودیم، نگران می شدیم، اما 
آنچه ما مشاهده می کنیم واکنش لنفوسیت تی 
بسیار قوی در برابر یک پروتئین خاص به نام 

»پروتئین اسپایک« است که این پروتئین نیز 
هدف دانشمندان برای درک بیماری کووید ۱۹ 
و سایر پروتئین های ویروسی است. این یافته ها 

خبرهای خوبی برای تولید واکسن هستند.
دکتر »شین کروتی« از موسسه ایمنی شناسی 
لاجولا گفت: تمــام تلاش ها برای پیش بینی 
بهترین واکســن و انجام اقدامات کنترل کننده 
این پاندمی به درک پاسخ ایمنی بدن در برابر 
ویروس بستگی دارد. یکی از نگرانی های مردم 
این بود که بیماری کووید ۱۹ سیستم ایمنی را 
تحریک نمی کند که گزارش ها درباره افرادی 
که مجددا به این ویروس آلوده شــده اند این 
نگرانی ها را افزایش داد، اما دانستن این نکته 
که یک فرد با داشــتن سیستم ایمنی متوسط 
می تواند پاسخ ایمنی محکمی در برابر ویروس 

داشته باشد این نگرانی ها را کاهش می دهد.
دانشــمندان در مطالعه قبلی خود از ابزارهای 
زیست داده ورزی برای پیش بینی اینکه کدام 
اجزای کروناویروس ســندرم حاد تنفسی ۲ 
قادر به فعال سازی لنفوسیت های تی انسانی 

هستند، استفاده کردند.

در این مطالعه، آنها قصد داشــتند دریابند که 
آیا لنفوسیت های تی جدا شده از بزرگسالانی 
که به بیمــاری کووید ۱۹ مبتلا بودند و بدون 
هیچ علائم خاصی بهبود یافته اند می تواند به 
آنها در پیش بینی ساختار پروتئین کمک کند 
یا پپتیدهای خود ویروس می تواند به آنها در 

پیش بینی این موضوع کمک کند؟
دانشــمندان پپتیدهــا را در دو گروه بزرگ 
جمــع آوری کردنــد: این گروها »اســتخر 
بزرگ« نام دارد و گروه اول اســتخر بزرگ 
شــامل پپتیدهایی است که تمام پروتئین های 
موجود در ژنوم ویروســی را جدا از پروتئین 
اسپایک کروناویروس سندرم حاد تنفسی ۲ 
می پوشــانند. گروه دوم استخر بزرگ به طور 
خاص به بررسی پروتئین اسپایک که بر روی 
سطح ویروس قرار دارد، متمرکز شده بود، زیرا 
در حال حاضر تقریباً همه واکسن های در حال 
توسعه این پروتئین کروناویروس را مورد هدف 
قرار داده اند.آنها دریافتند که کلیه بیماران دارای 
»مجموعه تمایزی ۴ جامد« )solid CD۴( یا 
»کمک کننده«، پاسخ لفوسیت تی هستند که 

به تولید آنتی بادی کمک می کند. همچنین آنها 
دریافتند که بدن همه بیماران »مجموعه تمایزی 
CD۸( »۸( خاص ویروس یا قاتل لفوسیت تی 
تولید می کند که سلول های آلوده به ویروس را 

از بین می برد.
کروتی در ادامه گفت: ما دریافتیم که ویروس 
آنچه را که از یک پاسخ ضد ویروسی معمولی 

و موفق بدن انتظار داریم، تحریک می کند.
ست گفت: ما اکنون داده هایی داریم که توسط 
آنها می توانیم دریابیم چه تفاوت هایی در نوع 
پاســخ ایمنی در بدن افرادی که پس از ابتلا 
به این بیماری عوارض شــدیدی دارند و نیاز 
به بســتری شــدن دارند در مقابل افرادی که 
می توانند در خانــه بهبود یابند یا حتی بدون 
علامت هســتند، وجود دارد. عــلاوه بر آن، 
ما اکنــون یک ابزار مهم داریم که به ما کمک 
می کند دریابیم آیا پاسخ ایمنی در افرادی که 
واکسن آزمایشــی دریافت کرده اند با پاسخ 
ایمنی بدن یک فرد که سیستم ایمنی قوی در 
برابر مبتلا نشــدن به بیماری کووید ۱۹ دارد، 

شباهت دارد یا خیر؟

 سیستم ایمنی بدن می تواند کرونا را تشخیص دهد

 بی خوابی می تواند احتمال افسردگی افراد مسن را افزایش دهد
ســرویس ســلامت //محققان اخیرا اظهار 
کرده اند بی خوابی ممکن اســت خطر ابتلای 
افراد مسن به افســردگی را به میزان قابل 

توجهی افزایش دهد.
طــی این مطالعه محققــان داده های مربوط به 
تقریبا ۶۰۰ فرد بالای ۶۰ سال را که از آنها در 
مراکز مراقبت های اولیه در نیویورک، فیلادلفیا 
و پیتســبورگ بازدید کرده بودند، مورد تجزیه 
و تحلیل قرار دادند. همه آنها دارای سطحی از 

افسردگی بودند.
محققــان پس از ۱۲ ماه مطالعــه دریافتند در 
مقایسه با بیمارانی که خواب آنها بهبود یافته بود، 
بیمارانی که مشکل خواب آنها بدتر شده بود، در 
حدود ۲۸ برابر بیشتر از بقیه در معرض ابتلا به 

افسردگی عمده قرار داشتند.
اختلال افســردگی عمده یا اختلال افسردگی 

ماژور)Major Depressive Disorder( اختلالی 
اســت که دو مشخصه اصلی آن، داشتن حالت 
افسردگی در وضعیت ها و موقعیت های مختلف 
و بی علاقگی نسبت به انجام فعالیت هایی که قبلًا 

برای فرد لذت بخش بوده می باشد.
طبق مطالعه دانشــکده بهداشت عمومی جانز 
هاپکینز بلومبرگ، بیمارانی که خواب آنها بدتر 
شده بود، تقریباً ۱۲ برابر احتمال افسردگی جزئی 
داشتند و ۱۰ درصد بیشتر از دیگر افراد افکار 

خودکشی را در سر می پروراندند.
در مقایسه با بیمارانی که خواب آنها بهبود یافته 
بود افرادی که مشکل خواب آنها مزمن بود اما 
بدتر نشده بود، احتمال اینکه بی خوابی آنها به 

افسردگی دائمی منجر شود، بیشتر بود.
»آدام اســپیرا«)Adam Spira( نویسنده ارشد 
تحقیق، اســتاد بهداشت روان در دانشگاه جانز 

هاپکینــز در بالتیمور گفت: این نتایج نشــان 
می دهد که در میان سالمندان دارای افسردگی، 
علائم بی خوابی سرنخ مهمی از خطر ابتلای آنها 
به افســردگی دائمی و ایده خودکشی را نشان 
می دهد. ما نمی توانیم بگوییــم که اختلالات 
خوابی که طی این مطالعه مشاهده کردیم لزوماً 
باعث افسردگی سطح پایین می شوند اما نتایج 
حاکی از آن اســت افراد مســنی که به دلیل 
افسردگی تحت درمان قرار می گیرند و مشکلات 
خواب آنها مزمن یا در حال بدتر شدن است نیاز 

به توجه بالینی بیشتری دارند.
یافته ها همچنین نشــان می دهد کــه درمان 
مشکلات خواب باید به عنوان روشی برای بهبود 
علائم افسردگی در بزرگسالان مسن و همچنین 
درمان پیامدهای روحی و روانی ضعیف مربوط 

به اختلال خواب مورد بررسی قرار گیرد.

طرح : اسماعیل سهرابی

باور دارند،  // محققان  سرویس ســلامت 
لمس ســطوح مختلف با دستکش یکبار 
تنها میکروب های مضر  نه  مصرف تکراری 
را گسترش می دهد بلکه ویروس را از یک 

مکان به مکان دیگر منتقل می کند.
نتایج بررســی های اخیر محققان نشان   
می دهد استفاده از دســتکش از افراد در 

برابر کووید ۱۹ محافظت نمی کند.
بســیاری از افــراد در سراســر کانادا به 
منظور حفــظ خود از ابتــلا به ویروس 
کرونا از ماسک صورت استفاده می کنند؛ 
این در حالی اســت که تعداد افرادی که 
به اســتفاده از دســتکش یکبار مصرف 
روی آورده اند نیز رو به گســترش است.

پیرامون  در حالی که بحث های زیــادی 
اثربخشــی پوشیدن ماســک صورت در 
ملاء عام وجود دارد، سامون چاکرابارتی، 
محقق کانادایی می گوید: جواب این که آیا 
دستکش باعث جلوگیری از شیوع کووید 
۱۹ می شــود یا نه، بسیار واضح تر است.

این محقق دراین مورد می گوید : پوشیدن 
دســتکش در ملاء عام و اماکن  عمومی 

ضروری نیست.

او می گوید: پژوهش های میدانی نشان داده 
که مردم اغلب از یک جفت دستکش در 
مکان های عمومی استفاده می کنند و بدون 
آنکه آن را تعویض کنند به همه ســطوح 
دســت می زنند.محققان تأکیــد می کنند: 
اســتفاده افراد از دستکش  یکبار مصرف 
بدین شــکل برای حفظ سلامت خود از 
ویروس کرونا متناقض اســت و آنها را به 
طور جدی تری در خطر ابتلا به کووید ۱۹ 

قرار می دهد.
چاکرابارتــی توضیح داد: لمس ســطوح 
با همان جفت دســتکش یکبار  مختلف 
مصرف نــه تنها میکروب هــای مضر را 
گســترش می دهد بلکه ویروس را از یک 
مکان به مکان دیگــر منتقل می کند.مرکز 
کنترل و پیشگیری از بیماری های ایالات 
متحده )CDC( نیز این پیام را تکرار می کند 
و اصرار دارد که پوشــیدن دستکش برای 
عموم مردم ضروری نیســت. در عوض 
برای تکمیــل فعالیت های روزانه، رعایت 
بهداشت نکته ای اســت که می تواند افراد 
از از خطر ابتلا به بیماری بســیار مسری 

کووید ۱۹ در امان نگه دارد. 

 پوشیدن دستکش ویروس کرونا را پخش می کند

سرویس ســلامت //چهل ســالگی برای 
بســیاری از زنان یک نقطه عطف بزرگی 

محسوب می شود. 
زنانی که به دهه ۴۰ ســالگی می رســند به 
موفقیت هایی در زمینه شغلی و خانوادگی خود 
رسیده اند اما ممکن است در تلاش برای کاهش 

وزن ناکام مانده باشند.
در حقیقت زنان در دهه ۴۰ ســالگی ممکن 
اســت بیش از هر زمان دیگری برای کاهش 
وزن خود تلاش کنند. بر اساس مطالعه ای که 
در سال ۲۰۱۳ در آمریکا انجام شد تقریبا ۴۰ 
درصد از زنانی که در دهه ۴۰ سالگی خود بسر 
می برند با مشکل چاقی و اضافه وزن روبرو 
هستند.به گفته محققان، نوسان هورمون های 
زنــان در دهه ۴۰ ســالگی موجب افزایش 
وزن آنها می شــود؛ بعلاوه داروهایی که زنان 
در این ســن مصرف می کنند به همراه غذایی 
که می خورند و استرسی که در زندگی تحمل 
می کنند، همگی بر بالا رفتن وزن آنها اثر دارد.

اما خبر خوب این است که هنوز راه های زیادی 
برای مبارزه با افزایش وزن زنانی که در دهه 
۴۰ سالگی به سر می برند وجود دارد. در این 
گزارش سعی شده است تا راهکارهایی را برای 

این منظور توضیح دهیم.
بررسی داروها و جایگزین کردن 

آنها در صورت امکان
»رابرت زیلتزر«، پزشــک متخصص تغذیه 
و رژیــم لاغــری در مرکــز کاهــش وزن 
»اسکاتسدیل« در آریزونا می گوید، داروهای 
»مســدود کننده  بتا« که برای فشار خون بالا 
مصرف می شوند و داروهای خاص افسردگی 
و دیابت می توانند باعث افزایش وزن شــوند 
بنابراین اگر شــک دارید که داروهای شــما 
موجب افزایش وزن شده اند به پزشک خود 
اطــلاع دهید و در صورت امــکان داروهای 

جایگزینی برای آنها بگیرید.توجه به این نکته 
مهم اســت که داروهایی که بدون نســخه به 
فروش می رسند نیز می توانند باعث افزایش 
وزن شــوند.به عنوان مثال، داروهای آلرژی 
حاوی »دیفن هیدرامین« می توانند اشــتها را 

افزایش داده و باعث افزایش وزن شوند.
مدیریت علائم پیش از یائسگی

تغییــرات هورمونی که در جریــان پیش از 
یائســگی )ســال های قبل از یائسگی( رخ 
می دهنــد باعث بروز علائمــی از جمله گر 
گرفتگی، تعریق شــبانه، اضطراب و افزایش 

وزن می شوند.
درصورت مشــاهده هر یــک از این علائم 
می توانید با پزشک در مورد هورمون درمانی 
صحبت کنید؛ هورمون درمانی موجب تقویت 
الگوهای خواب و اضطراب شــده و به نوبه 
خود، عادات غذایی را بهبود میبخشد. اما قبل 
از انجام هورمون درمانی حتما در مورد بیشتر 
بودن فواید این روش درمانی نسبت به مضرات 

آن اطمینان کسب کنید.
تهیه برنامه غذایی

از دیگر راهکارهایی که برای مبارزه با افزایش 
وزن برای زنانی که در دهه ۴۰ ســالگی قرار 
دارند توصیه می شود، تهیه یک برنامه غذایی 

است.
با تهیــه یک برنامه غذایــی واقعی راحت تر 
می توان به خوراکی های ناسالم نه گفت. برای 
این منظور باید خوراکی هایی را که می خواهید 
در طول یک هفته مصرف کنید مشخص کرده 
و فهرستی برای خرید لوازم اولیه آنها تهیه کرده 
و طبــق آن برنامه غذایی در طول هفته مورد 

نظر عمل کنید.
قبل از غذا خوردن آب بنوشید

اگر قبل از هر وعــده غذایی یک بطری۵۰۰ 
سی سی آب بنوشــید غذای کمتری مصرف 

خواهید کرد. یک مطالعه در سال ۲۰۱۴، نشان 
داد، افراد چاقی که قبل از غذا حدود ۱۷ اونس 
) ۵۰۰ سی سی( آب مصرف می کردند نسبت به 
افراد چاقی که قبل از غذا آب نمی نوشیدند در 
طول ۱۲ هفته تقریبا سه پوند ) ۱.۳۶ کیلوگرم( 

وزن از دست دادند.
با مصرف سبزیجات خود را سیر 

نگاه دارید
کارشناســان تغذیه به زنانی کــه در دهه ۴۰ 
ســالگی قرار دارند توصیه می کنند که در هر 
وعده غذایی تقریبا نیمی از بشقاب خود را از 

سبزیجات پر کنند.
دلیل این موضوع این است که سبزیجات مملو 
از فیبر هســتند و به انسان کمک می کنند که 
برای مدت طولانی تری احساس سیری کند؛ 

همچنین سبزیجات کالری کمی دارند.
مصرف کربوهیدارت ها را کاهش 

دهید
برای کاهــش وزن نیازی به حــذف کامل 
کربوهیدارت ها از رژیم غذایی نیست بلکه با 
کاهش آنها میتــوان راحت تر وزن کم کرد و 

کاهش وزن خود را نگاه داشت.
انجام ورزش هایی برای کاهش 

استرس
علائم پیش از یائســگی و بسیاری از عوامل 
دیگری که زنان دهه ۴۰ سالگی با آن مواجه 
هســتند از جمله ترک کردن خانه توســط 
فرزندان برای رفتن به دانشــگاه، فشارهای 
کاری، پیر شدن والدینشان و نگرانی های مالی 
استرس زیادی در زندگی آنان ایجاد می کند. 
استرس زیاد نیز می تواند به بیش خوری منجر 
شود. انجام تمریناتی مانند یوگا، مدیتیشن و 
تکنیک هایی برای ریلکسیشــن می توانند به 

کاهش استرس کمک کنند..

راهکارهایی برای کاهش وزن زنانی که در دهه ۴۰ سالگی قرار دارند
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بندرعباس در یکصدو  مقدمه استیضاح شــهردار 
اسلامی شهر  پنجمین جلســه شــورای  هفتادو 
بندرعباس  با امضای جراره و بواشه ۲ عضو از ۱۱ عضو 

شورای شهرکلید خورد.
   به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشور دریا؛  
فاطمه جراره رئیس شــورای اسلامی شهر بندرعباس و 
اسماعیل بواشه عضو شــورای شهر، در یکصدو هفتادو 
 پنجمین جلسه شــورای اسلامی شــهر بندرعباس در 
نطق های پیش از دستور خود طی تذکراتی به شهرداری 
بندرعباس، اعتراض خود را در برخی از موارد به عملکرد 
و انتخــاب وانتصاب و نظارت شــهرداری بر امور  ابراز 
نمودند و خواســتار طرح ســوال از عباس امینی زاده، 
شهردار بندرعباس؛ پس از هفت سال تصدی وی بر این 

کرسی شدند.
  تذکرات به شهرداری به جایی نمی رسد

   فاطمه جراره رئیس شــورای اسلامی شهر بندرعباس 
در نطق پیش از دستور خود گفت: شهرداری بندرعباس 
بدون مجوز اقدام به جذب نیرو کرده اســت و از آنجایی 
که امکان پرداخت حقوق را ندارد، به اشــتباه در محافل 
مختلف مســوولیت این کار به عهده  شورا انداخته شده 
است.وی افزود: همه بدانند که شورا در جذب و یا اخراج 
این نیروها هیچ دخالتی نداشــته است.جراره در بخش 
دیگری از سخنان خود گفت: سریال تذکرات شورای شهر 
در مــورد عدم پرداخت حقوق کارگران تنظیف و فضای 
سبز ادامه دارد.وی تاکید کرد: تذکرات متعدد شورای شهر 
در این خصوص به جایی  نمی رسد و باید از این مرحله 

به مرحله بعد که قانون این اختیار را داده است وارد شد.
  اعتراض کارگران پیگیری نمی شود

   اسماعیل بواشه، عضو شواری اسلامی شهر بندرعباس 
درنطق پیش از دســتور خود در این جلسه اظهار کرد: 

عرائضم را با درود به روح مطهر دو پاکبان پرتلاش زنده 
یاد ســید علی حسینی و یوسف ارجمندی آغاز می کنم. 
دو پاکبانی که در حین خدمت صادقانه به مردم این شهر 
جان شیرینشان را برای راحتی ما فدا نمودند. وی افزود: 
لذا بر خود وظیفه می دانم که قدردان سایر همکاران این 
دو عزیز باشــم و برای دفاع از حقوقشان سکوت نکنم 
چراکه متاسفانه در تمام ایام سال شاهد تاخیر چند ماهه 
در پرداخــت حقوق کارگران زحمتکش بخش تنظیف و 
فضای سبز هستیم که در شــرایط سخت گرما و سرما، 
با کمترین حقوق و بعضا بدون امکانات و وســایل کار، 
لباس و دستکش دچار مشکلات هستند. بواشه ادامه داد: 
مشــکلات این کارگران  بارها در همین صحن تذکر داده 
شد و تاکید گردید ولی هیج توجهی نمی شود. هر بار هم 
که برای دریافت حقوق قانونی و انسانی خود لب به گلایه 
و اعتراض باز می کنند تهدید به اخراج و حتی محکوم به 
اخراج می شــوند. وی تا کید کرد: در همین زمینه مقصر 
اصلی شــهرداری است چرا که نظارت بر کار پیمانکاران 
و اجــرای صحیح مفاد قرارداد تاکنــون به خوبی انجام 
 نشده و علی رغم تذکرات متعدد کمیسون خدمات شهری

 بی توجهی به این مسائل همچنان ادامه دارد. 
  نظارت بر انتخاب پیمانکار کافی نیست

   بواشه گفت: هرســاله قراردادهای هنگفتی با موضوع 
جمع آوری نخاله منعقد می گردد که هر کدام به نوعی از 
وابستگان افراد خاص در شهرداری هستند. اما در عمل 
شــاهدیم جای جای شهر نخاله های ساختمانی انباشته 

شــده و هیچ مسئولی در شــهرداری آنها را نمی بیند و 
پیمانکاران هر طور خودشــان بخواهند صورت وضعیت 

صادر می کنند.
   وی افزود: در بحث نظارت بر اجرای مفاد قراردادهای 
 تنظیف هم ماننــد موضوع جمع آوری نخاله و ســایر 
 بخش ها نظارتی وجــود ندارد، از فرمانــدار گرفته تا 
رسانه ها و شهروندان همه به این موضوع اعتراض دارند.

بواشــه تصریح کرد: وضعیتی ایجاد شده که از پیمانکار 
گرفته تا پاکبــان و مردم همه ناراضی هســتند، حقوق 
پاکبانان بر اساس طبقه بندی مشاغل اداره کار که پرداخت 
نمی شود هیچ، همان حداقل ها را نیز با تاخیر چند ماهه 
 پرداخــت می کنند. که دیگر رمقی بــرای پاکبانان باقی 

نمی ماند که با میل و رغبت کارکنند.
  سرطان دکه در بندرعباس

این عضو شــورای اسلامی شــهر بندرعباس خطاب به 
شــهردار گفت: متاسفانه چند سالی اســت که در دوره 
مدیریت شــما شهر بندر به سرطان دکه دچار شده است. 
شما نه تنها برای درمان این سرطان کاری از پیش نبردید 
بلکه با صدور مجوزهای جدید و مغایر با ضوابط ترافیکی 
و شهرسازی این سرطان را وخیم تر نمودید.بواشه عنوان 
کــرد: امروز وضعیت این غده ســرطانی به حدی وخیم 
اســت که دیگر هیچ امیدی به درمان آن نمانده اســت و 
کمترین عوارض آن زشت نمودن منظر معابر عمومی شهر 
و ترافیک و مشــکلات اجتماعی ناشی از رسمیت دادن 
شما به مشاغل کاذب است.وی اذعان داشت: قطعاً هیچ 
یک از اعضای محترم شورا مخالف ایجاد شغل نیستند، اما 
ظاهرا شما شورا را در محاسبات خود بی اهمیت تر از آن 
می دانید که این قبیل مجوز ها را به سمت بازارچه های 
محلی که بارها مورد تاکید شورای شهر بوده است، هدایت 
نمائید.بواشــه تاکید کرد: شاید هیچ یک از این مسائل به 

دردناکی این موضوع نباشد که با استفاده از خلاء قانونی 
آئین نامه معاملات و ســو استفاده از اختیارات داده شده 
توسط شــورا،  این مجوزهای بی ضابطه بدون برگزاری 
مزایده به برادر فلان آقا، یا نورچشــمی فلان آقای دیگر 
واگذار می گردد. وی اظهار کرد: اما زمانی که یک نیازمند 
واقعی، خانواده شهدا و یا ایثارگران از سر ناچاری برای 
این موضوع مراجعه می نمایند در بوروکراســی اداری و 
نامه نگاری های بی حاصل محو می گردندکه نمونه این 

قبیل واگذاری ها کم نیست....
  انتصاب مدیران در شهرداری بر اساس صلاحیت 

نیست
   بواشــه در بخشی دیگر از سخنان خود گفت: حضرت 
علی)ع( به مالک اشتر فرمود: ای مالک! در به کارگیری 
کارمندان و مدیرانی که باید زیر نظر تو کار کنند، هیچ گونه 
واسطه و شفاعتی را نپذیر، مگر شفاعت )کفایت( و )امانت( 
را.این توصیه امام علی در شــهرداری بندرعباس کاملا 
برعکس انجام می شــود. وی افزود: برای انتصاب افراد 
در مناصب مدیریتی و پســت های کلیدی در شهرداری 
بندرعباس هیچ شاخصه ای یا وجود ندارد یا اگر وجود 
دارد اعتنایی به آن نمی شود. بواشه تصریح کرد: درحال 
حاضر اصلی ترین ملاک دســتیابی به پست مدیریتی در 
شهرداری بندرعباس میزان بله قربان گویی، رفیق بازی 
و یا داشتن نســبت فامیلی است. این موارد را جایگزین 
 تخصــص، توانمنــدی و تجربه های اجرایــی مدیران 
نموده اند. وی عنوان کرد: رقم بودجه شــهرداری، از کل 

اعتبارات عمرانی اســتان هرمزگان بیشتر است اما نتیجه 
انتصاب های سفارشــی این می شــود کــه هزینه اداره 
شــهرداری بندرعباس از بودجه عمرانی کل استان بیشتر 
شــود.  بواشــه گفت: علیرغم احترامی که برای مدیران 
بخش های محتلف شهرداری دارم، اما مدیریت شهرداردر 
این زمینه بسیار ضعیف بوده اســت. انتصاب مدیران از 
اختیارات شهردار است اما باید به عنوان نماینده مردم اگر 
خطا و اشتباهی رخ می دهد به شهردار تذکر لازم را بدهیم  
تا به خود بیاید و رویه غلط را اصلاح کند.وی تاکید کرد: 
ظاهرا شــهردار بندرعباس بعد از هفت سال تکیه بر این 
کرسی دچار روزمرگی شــده است و مشکلات مردم را 

نمی بیند.
  چاله ها و دســت اندازهای شــهر امان مردم را 

بریده است
   بواشه با اشاره به نابسامانی آسفالت ها گفت: وضعیت 
آســفالت خیابانها، کوچه ها و محلات بسیار فاجعه بار 
است هر جا یک کنده کاری و حفاری صورت گرفته به 
امان خدا رها شده و هیچ کس در فکر مرمت آن نیست.

وی ادامه داد: اصل نظارت بر حفاری ها و مجوز دادن به 
دستگاهی که وظیفه اصلی شهردار بوده رعایت نمی شود.

بواشــه عنوان نمود: حفاری صورت می گیرد،3یا 4 ماه 

می گذرد متأسفانه ترمیم صورت نمی گیرد، مردم گله مند 
می شوند با 13۷ تماس می گیرند باز انجام نمی شود.آیا 
حق مردمی که این همه عوارض نوسازی، ارزش افزوده 
و پروانه پرداخت می کنند این است که برای داشتن یک 
کوچه و خیابان با آسفالت صاف که حق اولیه شان است 
به هزار جا شکایت ببرند و هر روز پیگیر موضوع باشند؟

وی تاکیــد کرد: به جرات می گویــم وضعیت معابر در 
روستاهای اطراف بندرعباس خیلی بهتر از محلات مرکز 

شهر است.
  همچنان ســیل به برخی از محلات بندرعباس 

خسارت وارد می کند
    بواشــه با اشــاره به موضــوع آب گرفتگی پس از 
بارندگی ها در برخی از محلات بندرعباس، اظهار کرد: 
طی ســالهای اخیر برای دفع آبهای سطحی و جلوگیری 
از آبگرفتگی در معابر، بودجه های ســنگینی مصوب و 
توســط شهرداری هزینه شده اســت، اما با هر بارندگی 
شاهد آبگرفتگی و وارد آمدن خسارت به اموال شهروندان 
هســتیم تا جایی که برخی اهالی محلات آسیب پذیر و 
بافت فرســوده مثل نخل ناخدا،ســنگ کن، نایبند، نخل 
پیرمرد، کمربندی و ســایر محلات در هنگام بارندگی و 
در نیمه های شب باید از ترس، روبروی منازل خود کیسه 
شــن و خاک بچینند تا کم لطفی شهرداری همین اندک 
لوازم منزلشــان را نابود نکند. وی افزود: شهروندان این 
مناطق حتی شــهروند درجه دو هم محسوب نمی شوند 
که بعد از آب گرفتگی منازلشان به دادشان برسیم و علاج 

واقعه کنیم؟
   بواشه ادامه داد: با فرض درجه 2 بودن این شهروندان چه 
دلیلی می تواند آبگرفتگی مغازه های بلوار سید جمال حد 
فاصل مسجد بلال را توجیه نماید.وی تصریح کرد: زمانی 
هم که پیگیر پول های هزینه شــده می شویم آقایان می 

فرمایند در گلشهر حدفاصل چهار راه نخل ناخدا تا خیابان 
 صمدو برای دفع آبهای ســطحی عملیات اجرایی انجام
 داده اند.بواشه عنوان نمود: پس چرا این پروژه میلیاردی 
شما در آن منطقه بعد از هر بارندگی به همان اندازه دوباره 
هزینه مرمت نشســت خیابان را دارد؟ مگر موقع اجرا بر 
تراکم زیرسازی خیابان نظارت نمی کردید؟ موضوع سوال 
من این نیست مگر پیمانکار شما ضمانتنامه و رتبه ندارد؟ 
 در کــدام مورد از پروژه هــای ضعیف عمرانی تان برای 
دفــاع از حقوق شــهروندان طرح شــکایت کردید و 
 هزینــه های شــهرداری را برگرداندیــد؟ البته وقتی که 
پیمانکاران هم از نور چشــمی ها باشند قطعا اینکار به 

صلاح نیست.
  پروژه BRT  بندرعباس در پاره ای از ابهام

  بواشه با اشاره به تاخیر چند ساله پروژه  اتوبوس های 
تندرو بندرعباس، گفت:  از ســال 94 به بهانه ی اجرای 
پروژه اتوبوس BRT هر ساله مبالغ هنگفتی در بودجه 
شهرداری قرار می گیرد. هفته دولت قول افتتاح در دهه 
فجــر را می دهند و دهه فجر قول هفته دولت. وی ادامه 
داد: شهروندان هر روز صبح که از خواب بیدار می شوند 
باید خودشــان را برای یک منظره جدید در خیابان ها 
آمــاده کنند. یک روز خیابانی را بــه بهانه  BRTیک 
طرفه می کنند، روز دیگر چهار راه می شــود، یک روز 
کلا خیابان را مسدود می کنند تا خیال خودشان و مردم 
را راحت کنند. بواشه گفت:  موضوع اتوبوس BRT  به 
  BRT مضحکه شهروندان و رسانه ها مبدل شده است. از
فقط هزینه های سنگین تخریب جداول، پیاده رو و فضای 

سبز به مردم رسیده است. اینکه اصولا خیابان های شهر 
ظرفیت قرارگیری ایستگاه های اتوبوس در وسط خیابان 

را دارد یا نه؟ بماند.
   وی تصریح کرد:  تقاطع غیر همسطح مهرگان سالهاست 
به حال خود رها شــده و آرماتور شــمع های آن دچار 

خوردگی و زنگ زدگی شدید شده و دیگر قابلیت استفاده 
در پایه های پل را ندارد. بواشه اذعان نمود: عدم لایروبی 
و رســیدگی به وضعیت خورهــا در یک محله مردم را 
آزار می دهد و در محله دیگــر با هر بارندگی، لجن و 
فاضلاب وارد خانه های مردم می شود و همچنین پروژه 
گردشگری خور شیلات با صرف هزینه های هنگفت به 

حال خود رها شده است.
   وی تاکید کرد: عدم نگهداری از پروژه های زیبا سازی 
عمر آنها را به چند سال که نه به زیر 6 ماه رسانده است 
و نگاه امروز شهرداری به پروژه های زیبا سازی، المان 
و آبنماها یک نگاه چند روزه و قرار گرفتن پشــت ربان 
افتتاح است اما از نگهداری پروژه ها هیچ خبری نیست و 

هزینه های بیت المال به فنا می رود.
  سرانه فضای سبز بندرعباسی ها پایین است

    بواشه در بخشی دیگر از سخنان خود به پایین بودن 
ســرانه فضای سبز شهروندان بندرعباســی اشاره نمود 
 و گفت: همین اندک فضای ســبز موجود هم نگهداری 
نمی شود  و بوستان ها و پارک ها عمدتا با مشکل عدم 
روشنایی دست و پنجه نرم می کنند به عنوان نمونه بوستان 
خلیج فارس، بوستان معلم 2.5 هکتاری و پارک کاکتوس 
میدان صادقیه و دهها پارک دیگر در محلات مختلف شهر 
که بعضی از آنها بیش از یکسال است در تاریکی مطلق به 
سر می برند را می توان نام برد.وی تصریح کرد:  نظارت بر 
نگهداری تجهیزات و فضای سبز بوستان ها بسیار ضعیف 
و توسعه در پارک ها به فراموشی سپرده شده است.بواشه 
با اشاره به اینکه واگذاری فضای تفریح و بازی کودکان و 
خانواده های بندرعباسی به قیمت لابی های کثیف سیاسی 
جــز جنایت هیچ نام دیگری نــدارد، اظهار کرد: زمانی 
 شــعار هر محله یک پارک داده می شد اما امروز همان 
پارک های قبلی را هم واگذار کرده اند تا به سوپر مارکت 
و کافی شاپ تبدیل شــود و با قرارداد های بلند مدت 
بنام ســرمایه گذاری و به کام اقوام و افراد خاص واگذار 

می شود. 
  وضعیت پایتخت اقتصادی کشور اصلا خوب 

نیست/ درخواست طرح سوال از شهردار
بواشه در بخش آخر سخنان خود گفت: وضعیت پایتخت 
اقتصادی کشور اصلًا خوب نیست، شهرداری از وظیفه 
اصلی که خدمات و اداره شــهر است خارج شده و هر 
گوشــه ای از شهر درگیر معضلی است و شهر به معنای 
واقعی کلمه بیمار اســت.وی افزود: شفافیت اصلا وجود 
ندارد و هیچ نظارتــی بر نحوه انعقاد و اجرای قراردادها 
و هزینه های سرسام آور آن نمی شود.بواشه خاطرنشان 
نمود: علی رغم تذکرات زیادی که در طول این سه سال 
داده شد اما گوش شنوایی وجود نداشته است. لذا اینجانب 
و اعضای محترم شــورا به واسطه وظیفه نمایندگی مان 
تقاضای طرح سوال از شــهردار را داریم.وی ادامه داد: 
سعی کردم خلاصه ای از دغدغه های مطرح شده توسط 
اعضای محترم شورا را ذکر کنم و امیدوارم همکارانم در 
شورا در راســتای مطالبه خواسته های شهروندان طرح 
ســوال را امضا نمایند تا پاسخ شــهرداری را بشنویم و 
جوابی برای ســوالات مردم، رفع دغدغه و نگرانی آنها 

داشته باشیم.

  واگذاری فضای تفریح و بازی کودکان و خانواده های بندرعباسی به قیمت لابی های کثیف سیاسی جز جنایت هیچ نام دیگری ندارد

  با اســتفاده از خــاء قانونی 
آئیــن نامــه معامــات و ســو 
داده  اختیــارات  از  اســتفاده 
شده توسط شــورا،  مجوزهای 
بــی ضابطه بــدون برگــزاری 
مزایــده به برادر فــان آقا، یا 
نورچشــمی فان آقــای دیگر 

واگذار می گردد.
  بــرای انتصــاب افــراد در 
مناصب مدیریتی و پست های 
کلیدی در شهرداری بندرعباس 
هیچ شاخصه ای یا وجود ندارد 
یا اگر وجود دارد اعتنایی به آن 

نمی شود. 
   در کدام مورد از پروژه های 
ضعیف عمرانی تان برای دفاع از 
حقوق شهروندان طرح شکایت 
کردید و هزینه های شهرداری 
 را برگرداندیــد؟ البتــه وقتی 
 کــه پیمانــکاران هــم از نــور 
چشمی ها باشند قطعا اینکار به 

صاح نیست.
   تقاطع غیر همسطح مهرگان 
سالهاســت بــه حال خــود رها 
شــده و آرماتور شمع های آن 
دچــار خوردگی و زنــگ زدگی 
شــدید شــده و دیگر قابلیت 
اســتفاده در پایه هــای پل را 

ندارد. 
   عــدم لایروبی و رســیدگی 
به وضعیت خورها در یک محله 
مشام مردم را آزار می دهد و 
در محلــه دیگر با هر بارندگی، 
لجن و فاضاب وارد خانه های 
مــردم مــی شــود و همچنین 
پروژه گردشگری خور شیات 
با صرف هزینــه های هنگفت 

به حال خود رها شده است.
   نــگاه امــروز شــهرداری به 
پــروژه های زیبا ســازی، المان 
و آبنماها یک نــگاه چند روزه و 
قرار گرفتن پشت ربان افتتاح 
اســت اما از نگهداری پروژه ها 
هیچ خبری نیست و هزینه های 

بیت المال به فنا می رود.
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